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3 GURURUMUZ MESLEKİ EĞİTİM
Sakarya’daki 2 okulumuz % 100 doluluk oranı ile büyük bir başarı gösterdi.
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Değerli Okuyucular,
Küresel salgınla mücadelede bir buçuk yılı aşkın bir süreyi geride 
bıraktık. Bugün Sakarya olarak vaka sayıları itibariyle salgının kontrol 
altına alındığı bir seviyeye ulaşmış bulunuyoruz. Bu konuda duyarlılık 
göstererek sürece katkı sunan tüm Sakaryalılarımıza teşekkür 
ediyorum.
Ülke olarak önümüzde koronavirüsün oluşturduğu olağanüstü 
şartlarla gelişen yeni bir eşik var. Başta sağlık ve sosyal yaşam ve 
ticaret olmak üzere birçok açıdan dünyayı yeniden şekillendiren bu 
yeni dönem, bireylerden topluma; küçük firmalardan dünyanın en 
büyük pazarlarına kadar herkese farklı yansımaları olan değişimleri 
de beraberinde getirdi. Bu değişime ayak uyduran değil; önderlik 
eden, hızlı, atak ve planlı büyüyen firmalar bu değişimin kazananı 
olarak, diğerleri ile arasındaki farkı açacaktır. 
Her zaman dile getirdiğimiz gibi; artık sadece üreten bir şehir olmak 
yeterli değil artık. Yerli üretime öncülük ederek, ihracatı artırarak, 
yüksek teknolojik ürün imalatına yönelerek girişimciliğe daha fazla 
destek vererek, inovasyonu ön plana çıkararak küresel rekabette 
dikkat çekecek adımlar atmalıyız. Bu doğrultuda Sakarya Ticaret ve 
Sanayi Odası olarak, projelerimiz, hizmetlerimiz, üye odaklı ve gelişimi 
ön gören çalışmalarımızla iş dünyamızın her zaman arkasındayız. 
Değerli Okuyucular, 
Yaşadığımız zorlu süreç bizlere her alanda olduğu gibi mesleki 
anlamda da bir değerlendirme yapma ve geleceğe daha hızlı 
hazırlanma konusunda bilinç oluşturdu. Özellikle pandemi sürecinde 
meslek liselerinde yapılan çalışmalar ve üretilen projeler ki ilimizde 
meslek liselerimiz kapsamında maske ve dezenfektan üretimi bunlara 
bir örnektir.  Söz konusu süreç mesleki teknik eğitimin değerinin daha 
iyi anlaşılmasına ve sahip olduğu itibarın yeniden kazanılmasına da 
bir vesile olmuştur. 
Türkiye mevcut genç beşeri sermayesi ile Avrupa’da ve dünyada 
dikkat çeken ülkeler arasında yer almaktadır. Ülkemiz, sahip olduğu 
ve  birçok ülkede olmayan genç nüfus kaynağını iyi kullanıldığı 
takdirde hep söz ettiğimiz güçlü ekonominin alt yapısı için gerekli 
mesafe aşılmış olacaktır. 
Bu doğrultuda ülke genelinde önemli adımlar atılmaktadır. Özellikle 
Milli Eğitim Bakanlığı ver TOBB öncülüğünde 1,5 yıl önce imzalanan 
Mesleki Eğitim İşbirliği Protokolü ile meslek liselerimizi güçlendirmek 
ve iş dünyasının ihtiyaçları doğrultusunda nitelik açısından yenilemek 
amacıyla çalışmalar başlatıldı.
Bu kapsamda iki okulumuz bu yıl yüzde 100 doluluk oranı ile 
Türkiye’de örnek teşkil eden okullar arasında yer aldı. Ayrıca, 
SATSO Motorlu Araçlar Teknolojisi Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi, 
TEKNOFEST Efficiency Challenge Elektrikli Araç Yarışmalarında ilimizi 
temsil ederek “Görsel Tasarım” ödülüyle döndü. Öğrencilerimiz ve 
öğretmenlerimizle ne kadar gurur duysak azdır. Sakarya Ticaret 
ve Sanayi Odası himayesinde eğitim veren okullarımız ve Odamızın 
girişimleri neticesinde açılan mesleki bölümlerimiz ile ilgili daha 
detaylı bilgileri ilerleyen sayfalarımızda okuyabilirsiniz…
Bu okullarda geleceğimize ve ülke ekonomisine katkısı olacak 
girişimciler yetişiyor. Geleceğin Türkiye’sinde de hak ettikleri 
aktörler olma yolunda ilerleyecekler. Ne mutlu ki; biz de bu konuda 
öncülük ettik, ilimizde mesleki eğitimin gelişimine katkı sunmaya da 
devam edeceğiz. En büyük zenginliğimiz olarak gördüğümüz genç 
nüfusumuzu doğru alanlara kanalize edersek geleceğin kazananı 
Türk iş dünyası yani Türkiye olacaktır.

A. Akgün ALTUĞ
Yönetim Kurulu Başkanı
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Dünyada ve ülkemizde teknoloji, bilim ve sanayi devamlı gelişme 
göstermekte. Özellikle gelişmekte olan bir ülke olan Türkiye’de kalifiye 
elemana daha çok ihtiyaç duyulmaktadır. Kalifiye eleman yetiştiren eğitim 
kurumları olarak ise meslek liseleri çok önemli bir faktör olarak karşımıza 
çıktığını ve öğrencilerimizin staj yaptıkları işletmeler, mezun olduktan 
sonra karşılarına iş imkânı olarak çıkmaktadır. SATSO Mesleki ve Teknik 
Anadolu Lisesi bu anlamda Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası destekli 
olarak 4 alan ve 52 öğretmenle hizmet vermektedir
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi 
Müdürlüğü ,2020 -2021 Eğitim Öğretim yılında yeni binasına geçmiş; 
Bilişim Teknolojileri, Muhasebe Finansman, Büro Yönetimi, Gazetecilik 
Alanlarında eğitim vermektedir.  1996-1997 Eğitim Öğretim yılında 
Adapazarı Ticaret Meslek Lisesi bünyesinde ATSO Ticaret Meslek Lisesi 
olarak iki hazırlık sınıfı olmak üzere 48 (kırk sekiz) öğrenci ile Eğitim 
ve Öğretime başlayan okulumuz 2020-2021 Eğitim Öğretim yılında 
Bakanlığımıza bağlı Proje okulları kapsamına alınmıştır.
Modern binaya sahip olan okul  23 derslik ,10 bilgisayar,2 fen, konferans 
salonu, spor salonu, basketbol ve voleybol sahaları gibi özellikleri ile 
2021-2022 eğitim öğretime hazırdır. Yeni öğrencilerini beklemektedir. 
Okulumuzdan yani Meslek ve teknik eğitimden mezun öğrencilerimizi,

 ► Öğrencilerimiz liseyi bitirdiklerinde eğitim gördükleri alan ve dalda hem 
diploma hem de işyeri açma belgesi alırlar

 ► Eğitimini aldıkları alanda teknisyenlik unvanı kazanırlar.
 ► İş kazaları ve meslek hastalıklarına karşı sigortalanırlar.
 ► Staj/İşletmede mesleki eğitim yaparken asgari ücretin en az %30’u 

tutarında ücret ödenir.
 ► Kendi işyerini açan mesleki eğitim mezunlarına KOSGEB tarafından 50 

bin TL hibe ve 100 bin TL faizsiz kredi verilmektedir.
 ► Üniversiteye geçiş sınav sonucuna göre alanında eğitim yapmak 

isteyen öğrencilerimize meslek yüksekokullarına geçişte ek puan 
verilir.

 ► Meslek lisesi mezunlarına üniversitelerin Teknoloji Fakülteleri, Turizm 
Fakülteleri ile Sanat ve Tasarım Fakültelerinde (Mesleki ve Teknik 
Ortaöğretim Mezunları - (M.T.O.K.) kontenjan ayrılmıştır

 ► Lise veya dengi okuldan mezun olduğunu belgeleyenlerin askerlikleri, 
istekleri hâlinde mezuniyet tarihinden itibaren üç yıl, mesleki ve teknik 
lise mezunları için ilave üç yıl, süreyle ertelenir.

 ► Lisede bir meslekte uzmanlaşan öğrenciler, mezun olduklarında daha 
çabuk ve daha kolay iş bulabilmektedir.

SAKARYA TİCARET VE SANAYİ ODASI
MESLEKI  VE TEKNIK ANADOLU LISESI
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SAKARYA TİCARET VE SANAYİ ODASI 
MOTORLU ARAÇLAR TEKNOLOJISI 

MESLEKİ VE TEKNİK ANADOLU LİSESİ 

SATSO Motorlu Araçlar Teknolojisi Mesleki Ve Teknik Anadolu Lisesi, Arifiye 
İlçesinde İl Milli Eğitim Müdürlüğü ve Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası işbirliği 
ile 16 derslikli eğitim binası ve 2 adet atölye binası olarak inşa edilmiştir. 

Yerleşke olarak Sakarya 1. Organize Sanayi Bölgesi kuzey girişine 150 metre 
mesafede yer almakta ve Organize sanayi bölgesi içindeki otomotiv ve yan 
sanayi sektörüne yakın bir konumda olup, çevresinde Volkswagen, Volvo, 
Ford, Fiat, BMW, Toyota, Hyundai, Honda, Seat, Opel, Peugeot gibi yetkili 
servisler konumlanmıştır.

Tematik Lise Unvanı
Okul, 2016-2017 eğitim öğretim yılında Milli Eğitim Bakanlığının 31.08.2016 
tarihli Makam Onayı ile Arifiye SATSO Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi adı ile 
açılmıştır. Milli Eğitim Bakanlığının 25.01.2017 tarihli Makam Onayı ile okulumuz 
İhtisaslaşmış Mesleki ve Teknik Anadolu Liseleri kapsamına alınarak; Sakarya 
Ticaret ve Sanayi Odası Motorlu Araçlar Teknolojisi Mesleki ve Teknik Anadolu 
Lisesi adı ile Tematik Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi unvanını almıştır. 

Yine, Milli Eğitim Bakanlığının 12.06.2017 tarihli Makam Oluru ile okulumuz 
Özel Program ve Proje Uygulayan Tematik Mesleki ve Teknik Anadolu 
Lisesi olmuştur. Mesleki ve Teknik Eğitim Genel Müdürlüğünün ilk tematik 
mesleki ve teknik anadolu liselerinden biri olup, ülkemizde Motorlu 
Araçlar Teknolojisi alanında eğitim veren iki tematik mesleki ve teknik 

anadolu lisesinden biridir. Motorlu Araçlar Teknolojisi alanına 2017-
2018 Eğitim- Öğretin yılında öğrenci kabul ederek eğitim hizmetine 

fiilen başlamıştır. 

Eğitim binalarının tamamlanmasından sonra Sakarya Ticaret 
ve Sanayi Odası’nın üyeleri ile yapmış olduğu çalışma 

sonucunda otomotiv sektörü için motorlu araçlar teknolojisi 
alanının okulda açılması talebi oluşmuş olup, İl Milli Eğitim 

Müdürlüğü tarafından alanının açılması Bakanlığımıza 
teklif edilmiştir. 

Tematik olarak açılan motorlu araçlar teknolojisi alanı 
ile yetkili servis satış sonrası hizmetler, bakım onarım 
ve otomotiv üretim sektöründe mevcut istihdam açığını 
karşılamak amaç edinilmiştir. 

Motorlu araçlar teknolojisi alanı mezunları sektörde 
sanayi işletmeleri ve yetkili servislerde satış sonrası 
tamir, bakım ve tadilat işlerinde istihdam olmaktadırlar. 
Okulumuz ayrıca yaptığı çalışmalar ile mezunlarının  satış 
sonrası hizmetler sektörünün yanında otomotiv üretim 
süreçlerinde de istihdam edilmesini hedeflemektedir.

Sakarya Ticaret ve Sanayi OdasıSakarya Ekonomi Dergisi5
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81 İlde 81 Meslek Lisesi Projesi
Mesleki eğitimin en önemli kavramı olan okul-sektör 
işbirliğini hayata geçirmek için  önde gelen firmalar 
ve otomotiv dünyasının global markaları ile ortaklıklar 
yapılmaktadır. Proje çalışmalarına eğitim hayatının ilk 
yılında başlayan okulumuz 2018 yılı Doğu Marmara 

Okulumuz Tematik ve Özel Program ve Proje Uygulayan 
Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi olmanın yanında 
Bakanlığımızın Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği(TOBB) 
ile imzalamış olduğu “81 ilde 81 meslek lisesi” protokol 
kapsamına alınmıştır. 

Ustam Okulda Projesi
Öğretmen ve öğrencilerimizin alt dallar hakkında 
kazanımlar elde etmelerini önemsemekteyiz. Bu 
nedenle okulumuz her ay sanayinin önde gelen 
ustalarını okulumuzda misafir ederek öğrencilerimiz 
ile buluşturmaktadır. Ustalar okulumuzda kendi 
uzmanlık alanları ile ilgi uygulama eğitimi vererek hem 
öğrencilerimizin pratik bilgi kazanmakta hem de okulu 
atölyesine ekipman ve donanım kazandırılmaktadır. 
Bu çalışma “Ustam Okulda” olarak isimlendirildi. 
Proje kapsamında araç klima ustası, LPG ustası, 
şanzıman ustası, lastik ustası gibi sanayide işletme 
sahibi şahsiyetler usta-çırak ilişkisini atölyemizde 
gerçekleştirmektedirler. 

Öğrenciler 11.sınıf Otomotiv Elektromekanik dalı 
dersi olan Otomotiv Elektromekanik Teknolojisi 
uygulama dersini haftada 1 tam gün 10 ders saati 
olarak işletmelerde öğretmenleri koordinatörlüğünde 
işlemektedirler. Uygulama sayesinde okulumuzun sahip 
olmadığı ekipmanları öğrenciler işletmede öğrenip 
kullanabilmekte, öğretmenleri gözetiminde işletmenin 
ustaları tarafından da uygulama pratik kazanımlarını elde 
edebilmekte, işletmeler ise gelecekte istihdam etmek 
istediği öğrencileri görüp seçme şansı kazanmaktadır. 

Öğrencilerimizin alanında iyi eğitim almalarının 
yanında üniversite eğitimine devam etmeleri en büyük 
hedeflerimizden biridir. Eli tornavida tutan mühendisler 
yetiştirilmesi konusunda üniversite eğitimini 
önemsiyoruz. 

Okulumuz sektör ile yaptığı işbirliklerinden dolayı 
mezunlarına istihdamda öncelik sağlayacaktır. 2020-
2021 eğitim yılında ilk mezunları ile sektörün istihdam 
problemine çare olmaya başlayacaktır. Her yıl 90 öğrenci 
kontenjanı verilen okulumuza son yıllarda doluluk oranını 
sürekli arttırmaktadır. LGS merkezi sınavı sonucu ile 
öğrenci kabul edilen okulumuzun tercih sıralama dilimi 
açıldığı günden itibaren en yüksek %7 ile en düşük %59 
arasında değişim göstermiştir. 2020-2021 eğitim öğretim 
yılında %20 ile %50 diliminden öğrenci tercihi almıştır. 
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası proje okullarından 
olan SATSO Motorlu Araçlar Teknolojisi Mesleki 
ve Teknik Anadolu Lisesi, ‘TEKNOFEST Efficiency 
Challenge elektrikli araç yarışmalarına katıldı.

Okul bünyesindeki E-Generation Technic Takımıyla 
tasarlamış olduğu E-Motat aracı ile yarışmada Görsel 
Tasarım Ödülü’nü kazandı.

2021 yılına kadar sadece üniversiteler arasında 
gerçekleştirilen yarışmaya 2021 itibariyle liseler 
arası kategori de eklenmiş ve “E-Generation Technic 
Takımı” birinci elemeyi geçerek 58 takım arasına 
girmeyi başardı. Değerlendirmelerin ardından 
festivale katılmaya hak kazanan 40 lise arasından 
Sakarya’dan katılan tek lise olma başarısı gösteren 
SATSO MTAL, İzmit Körfez TOSFED yarış pistinde 
gerçekleştirilen yarışmada, 6 aşamalı teknik testleri 
de başarıyla geçerek finallere katılmaya hak kazanan 
41 takım içinde piste çıkan 21 takım arasında yer aldı.

Söz konusu yarışmada, TÜBİTAK TEKNOFEST 
Değerlendirme Kurulu’nun yapmış olduğu 
değerlendirme sonucunda proje “Görsel Tasarım” 
ödülünü aldı.

Konuyla ilgili görüşlerini dile getiren SATSO Yönetim 
Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ şunları dile getirdi: 
“Okulumuzun aldığı ödül, mesleki eğitime verdiğimiz 
önemin ne derece önemli olduğunu kanıtlayan bir 
başarı oldu. Öğrencilerimiz ve öğretmenlerimizle ne 
kadar gurur duysak azdır.

Okul bünyesinde oluşturulan E-Generation Technic 
takımının ortaya çıkardığı E-Motat aracı, şehrimizin 
otomotiv geleceğine yönelik yapacaklarının sadece 
başlangıcıdır. 7 kişilik bir ekip ile oluşturulan bu proje, 
elemeleri ve tüm testleri tek tek geçerek 21 takım 
arasında finallerde kendini göstermiştir.

Verimlilik alanında yaklaşık olarak 100km.de 1,88TL 
enerji tüketerek alanında iyi bir derece elde etmiştir. 
TÜBİTAK TEKNOFEST Değerlendirme Kurulu tarafından 
Görsel Tasarım ödülüne layık görülen E-Motat Projesi 
sayesinde henüz 4. yılında olan okulumuz ilk ulusal 
derecesini elde ederek Sakarya’mıza çok önemli bir 
başarıyı hediye etmiştir.

Bu başarılı başlangıç ile daha nice başarılara 
ulaşılacağından eminiz. E-Generation Technic 
takımımızı ve tüm okulumuz öğretmenlerini 
tebrik ediyor, bu süreçte öğrencilerin ihtiyaçları 
doğrultusunda destek olan Sakarya iş dünyamıza 
teşekkür ediyorum.” ifadelerini kullandı.

SATSO MTAL Müdürü Fatih Şumnulu ise yaptığı 
açıklamada; “Okulumuz, öğrencilerimiz adına büyük 
bir başarı. SATSO MTAL olarak katıldığımız ilk ulusal 
yarışmada derece alarak ileri hedeflerimiz için ciddi 
motivasyon kazandık. Sakarya’yı temsil eden ve bu 
başarıyı kazanan ilk okul olmanın haklı gururunu 
yaşıyoruz. Şehrimizi daha nice yarışmalarda, 
projelerle ve başarılarla temsil etmek en büyük 
hayalimizdir. Bu başarının mimarları olan başta 
E-Generation Technic takımımız olmak üzere hayata 
geçmesinde önemli destekleri gösteren SATSO 
Yönetimine Camiasına, arabamızın piste çıkabilmesi 
için desteklerini esirgemeyen sponsor firmalarımız ; 
Jant tedarik eden Semih Çokay(Çokay Plastik), dış 
kabuk tasarımında ve FIA onaylı tulum ve eldiven için 
destek aldığımız Onur Kansu Bey’e (KNS Otomotiv), 
Roll Bar tasarımı desteği için Doğan Çatalbaş Bey’e 
(Cihan Tesisat), yanmaz akü paket kutusu  tasarımı 
ve nakliye taşımacılık desteği için Melih Güreş Bey’e 
(Lipovak), elektrik-elektronik desteği için İhsan 
Boya Bey’e(Ada Oto Garaj), dijital baskı desteği için 
Kerimoğlu Reklam’a, parça tedarik desteği veren 
Tanca Otomotiv’e, takımın temel ihtiyaçları için 
destek veren Işık Mobilya ve Sakarya Pen’e teşekkür 
ederiz. Bu başarı daha başlangıç, ileri bakarak 
yolumuza aynı hevesle devam edeceğiz.” dedi

SATSO MOTORLU ARAÇLAR TEKNOLOJISI MTAL’DEN, TEKNOFEST 
ELEKTRIKLI ARAÇ YARIŞMALARINDA BÜYÜK BAŞARI
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SATSO Altyapı İnşaat Faaliyetleri, Maden Ocakları ve Mermer sektörü temsilcisi 2. Meslek Komitesi ile Kooperatifler, 
Enerji Altyapı ve Hafriyat sektörü temsilcisi 17. Meslek Komitelerinin talebi doğrultusunda Yönetim Kurulunun 
girişimleriyle Fatih Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi bünyesinde açılan İş Makineleri Teknolojisi Dalı, sektörün 
ihtiyaçlarını karşılaması adına nitelikli gençler yetiştirmeyi amaçlıyor.
Fatih Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi 1982 yılında kurulmuştur. 25 dönüm arazi üzerinde kurulu olan yerleşke 
üzerinde şu anda 7 alan bulunmaktadır. 120 öğretmen kadrosu ve yaklaşık 1500 öğrencisi ile Sakarya’ nın en kalabalık 
öğrenci kitlesine sahiptir. 

Motorlu araçlar teknolojisi alanı olarak 4 dalda eğitim verilmektedir. Bu dallar elektromekanik teknolojisi, otomotiv 
boya teknolojileri, Otomotiv Gövde teknolojileri ve İş makinalarıdır. 

Sakarya için elzem hale gelmiş olan İş makinaları dalı SATSO tarafından yazışmaları yapılarak okulumuz 
bünyesine kazandırılmıştır. 

Alan içinde 120 m2 lik bir mekanı şimdilik bu dala ayırmış bulunmaktayız. Bakanlıktan gelen bir 
miktar ödenek ile ihtiyaç duyulan donanımların bir bölümünün alınmasını gerçekleştirdik. Şu an 
toplamda mezun aşamasında 8, başlangıç aşamasında 24 öğrencimiz dal eğitimlerini almak üzere 
eğitim-öğretimin açılacağı günü beklemektedirler.

İş makinaları dalı 2021/2022 Eğitim ve öğretim yılında ilk mezunlarını verecektir. Şu an 8 
öğrenci son sınıfta işletmede beceri eğitimlerini tamamlamak üzere sektörün saygın 

işletmelerinde staj sözleşmelerini tamamlamış ve eğitim öğretim başladığında 
programa dahil olacaklardır.
Staj yerlerinin belirlenmesinde sektörün ileri gelen kuruluşlarının payı büyüktür. 
Paydaşlarımızla dirsek teması halindeyiz. Bir an önce ihtiyaç duyulan teknik 
personelin yetiştirilmesi için eğitim kadromuzla cansiperane bir şekilde 
çalışmaktayız.
İş makinaları dalında öğrencilerimiz; hidrolik düzeneklerle ilgili olarak temel 
hidrolik sistemlerin yapısı, işleyişi ve çalışması ile ilgili teorik ve pratik bilgiler ile 
donatılmaktadır. Ayrıca aşağıdaki kazanımlara sahip olur.

 ► Motorda mekanik onarım yapar.
 ► Motorlu araçlarda hidrolik ve pnömatik sistemlerin bakım ve onarımını 

yapar.
 ► Makine parçalarının dayanım hesaplarını yapar.
 ► Dizel motorlar yakıt enjeksiyon sistemlerinin bakım ve onarımını yapar.
 ► İş makineleri güç aktarma organlarının arıza teşhisi, bakım, onarım ve 

ayarlarını yapar.
 ► Paletli iş makinelerinin bakım ve onarımını yapar.
 ► Otomotiv elektrik ve elektronik sistemlerin arıza teşhis, onarım, ayar ve 

bakımını yapar.
 ► İş makineleri kumanda sistemlerinin bakım ve onarımını yapar.
 ► İş makineleri hidrolik sistemlerinin bakım ve onarımını yapar.
 ► İş makineleri hareket kontrol sistemlerinin bakım ve onarımlarını yapar.
 ► İş makinelerinde arıza teşhisi ve periyodik bakım yapar.
 ► Kaldırma ve iletme makinelerinin bakımını yapar.
 ► Alternatif motorlar ve yakıt sistemlerinin bakım onarımını yapar.
 ► Temel teknik resim uygulamaları yapar ve otomotiv parçalarının 

resimlerini teknik resim kurallarına göre çizer.
 ► Motorlu araçlar teknolojisi ile ilgili teknik İngilizceyi kullanır.

Bu kazanımlara sahip olan öğrencilerimiz mezun olduklarında henüz yaşları 17-18 
iken sektörün ihtiyaç duyduğu operatörlük eğitimi öncesi teknik donanıma sahip 

vazgeçilmez bir eleman olmaktadırlar. Mevcut şartlar oluştuğunda operatörlük 
eğitimlerini de alarak sektörün ihtiyaç duyduğu kullandığı iş makinasını tanıyan, 

servisini ve bakımlarını bilen bir operatörlük bilincine sahip bireyler olarak hizmet 
edeceklerdir. İş makinaları dalının Sakarya’mıza hayırlı uğurlu olmasını diliyorum.

FATİH MESLEKİ VE TEKNİK ANADOLU LİSESİ
IŞ  MAKINAL ARI  DALI 
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SATSO bünyesinde çalışmalarını sürdüren Kauçuk ve Plastik Sektörü Temsilcisi 32. Meslek Komitesinin talebi ve 
Yönetim Kurulunun girişimleriyle Arifiye Ümit Erdal Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi’nde Plastik Teknolojisi Alanı 
hizmete girmiştir. Alan kapsamında öğrencilere plastik kalıp ve plastik işleme dallarında eğitimler verilerek gelecekte 
sektörün nitelikli istihdam sorunu yaşamaması hedefleniyor. 
Plastik Teknolojisi alanı, plastik üretim teknolojileri ve üretim süreci, plastik kalıp teknolojileri ve kalıp üretimi ile 
ilgili yeterlikleri kazandırmaya yönelik eğitim ve öğretim verilen alandır. Plastik Teknolojisi Alanı altında yer alan 
dallarda sektörün ihtiyaçları ile bilimsel ve teknolojik gelişmeler doğrultusunda gerekli olan mesleki 
yeterlikleri kazandıran nitelikli meslek elemanlarını yetiştirmek amaçlanmaktadır.
Plastikler hafif, dayanıklı ve kolay şekil verilebilir olmaları sebebiyle vazgeçilmez 
malzemeler olarak sanayide kullanılmaktadır. Şekillendirme kolaylığı, elektrik 
izolasyon özelliği ve alev almayacak şekilde elde edilebilme özelliği, plastikleri 
günlük yaşantıda vazgeçilmez kılmaktadır. Türkiye’nin coğrafi olarak Avrupa 
ile Asya’nın buluştuğu noktada yer alması, Türk plastik endüstrisinin 
ihracatının giderek artmasında avantaj sağlamaktadır. Geçmişi son 
40 yıla dayanan plastik sanayi hızlı bir değişim içinde yer alan 
endüstrinin bel kemiği hâline gelmiş, küreselleşen dünyada hak 
ettiği yeri almıştır. Endüstri, çoğu küçük ve orta ölçekli firmalar 
olmak üzere 4 bin civarında firma barındırmakta ve 160 binden 
fazla kişiyi istihdam etmektedir. Plastiklerin, her türlü dayanıklı 
tüketim malzemesi, otomotiv parçaları, ambalaj malzemesi, borular, 
mobilyalar, tekstil ürünleri, ayakkabı, orijinal donanım parçaları vb. 
çok geniş bir kullanım alanı bulunmaktadır.
Öğretim programlarının ve modüllerin hazırlanma aşamalarında, iş 
yaşamının iş gücüne dönük gereksinimlerinin tüm yönleriyle dikkate alınması 
amacıyla sektörel kuruluşlarla karşılıklı görüş alışverişi ve iş birliği yapılmış, 
anketlerle Plastik Teknolojisi alanında program geliştirme sürecine yön 
verecek veriler elde edilmiştir. Eğitimini tamamlayarak iş hayatında gerekli 
yeterlilikleri kazanan meslek elemanları, plastik sektörü ile ilgili işletmelerde 
kariyer yapabilirler. Dünya ekonomisinde ve sanayisinde önemli bir yer tutan 
ülkemizde de yeni yeni gelişmekte olan plastik sektöründe, meslek elemanlarının iş 
bulma olanakları oldukça yüksektir. Kaliteli üretim, yeterli bilgi ve beceri ile donatılmış, yetişmiş 
insan gerektirir. Bu nedenle iyi yetişmiş plastik teknolojisi teknisyenlerine ve plastik kalıpçılarına 
talep sürekli artmaktadır. Meslek elemanları çalışmalarını genellikle kapalı alanlarda yürütür, görevini 
yaparken diğer çalışanlarla etkileşimde bulunmak ve görevini eş güdüm hâlinde yürütmek durumundadır. Çalışma 
ortamı zaman zaman gürültülü olabilmektedir. Çalışma ortamı dikkatli ve tedbirli olmayı gerektirir. Yapılan iş hem 
aletlerle hem de insanlarla ilgilenmeyi gerektirmektedir. Plastik Teknolojisi alanında eğitim almış kişiler, kamu veya 
özel sektöre ait işletmelerde çalışabilecekleri gibi kendi iş yerlerini de açabilirler.

ARİFİYE ÜMİT ERDAL MESLEKİ VE TEKNİK ANADOLU LİSESİ
PL ASTIK TEKNOLOJISI  DALI

Bu yeterliliğe sahip kişi;
 ► Plastik el enjeksiyon kalıpları üretir.
 ► Plastik makine enjeksiyon kalıpları üretir.
 ► Plastik ekstrüzyon ve enjeksiyon şişirme kalıpları 

üretir.
 ► Plastik vakum kalıplarını üretir.
 ► Rotasyon kalıplarını üretir.
 ► Plastik sıkıştırma ve transfer kalıplarını üretir.
 ► Yardımcı ekipmanlarla üretim yapar.
 ► El aletleri ile talaşlı üretim yapar.

 ► Geometrik çizimler çizer ve görünüs çıkarır.
 ► Yüzey sembolleri ve ölçülendirme yapar.
 ► CAD CAM programları ile kalıp resmi çizer.
 ► Bilgisayarla çizim yapar.
 ► Plastik işleme makinelerinin ve kalıplarının bakım ve 

onarımını yapar.
 ► Polimerlerin fiziksel özelliklerini belirler.
 ► Pnömatik ve hidrolik devre çizer ve devre kurar.
 ► Plastik işleme makinelerinin bakım ve onarımını 

yapar.

Kapak Konusu
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 
A. Akgün Altuğ, Sakarya Üniversitesi İleri Teknolojiler 
Uygulama Topluluğu (SAİTEM) ekibi ile online bir görüşme 
gerçekleştirdi.

Gerçekleştirilen online toplantıda, SAİTEM ekibinin Dünya 
3.lüğü elde ettiği Shell Eco Marathon Otonom Programlama 
Yarışması ve aynı yarışmanın “Pist Dışı Ödülleri” 
kategorisinde ekibin şehir için konspet araç tasarımında 
Avrupa 2.liği başarılarından konuşuldu.

Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, geçtiğimiz aylarda 
SAİTEM ekibi tarafından üretilen EVrim3 Sauto aracına 
altın sponsor olan Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’nın, 
ekibin bu araçla Shell Eco Marathon Otonom Programlama 
Yarışması’nda elde ettiği Dünya üçüncülüğü ve Avrupa 
2.liği başarılarına katkı sunmuş olmaktan memnuniyet 
duyduklarını belirtti.

SAİTEM ekibi, başarı hedeflerini sürekli yükselttiklerini 
ve yaptıkları çalışmalar ve aldıkları derecelerle başta 
Sakarya olmak üzere tüm ülkemizi temsil etmekten gurur 
duyduklarını dile getirdiler. Eylül ayında gerçekleştirilecek 
olan Teknofest etkinlikleri kapsamında Tübitak Efficiency 
Challenge ve Robotaksi Binek Otonom Araç Yarışları için 
hazırlık süreçlerinde olduklarını paylaşan ekip destekleri 
için SATSO’ya teşekkürlerini ilettiler. 

Milli Eğitim Bakanlığı ile Türkiye Odalar 
ve Borsalar Birliği (TOBB) Ekonomi 
ve Teknoloji Üniversitesi arasında 
imzalanan “Mesleki Eğitim İş Birliği 
Protokolü” neticesinde 81 ilde 81 okul 
projesi kapsamında Sakarya Ticaret 
ve Sanayi Odası il bazlı çalışmalarına 
devam ediyor.

Bu doğrultuda ilimizde Sakarya 
Ticaret ve Sanayi Odası temsilcilerinin 

de bulunduğu Protokol Yürütme 
Kurulu’nun faaliyetleri kapsamında 
şehirdeki ilk proje okulu olan SATSO 
Motorlu Araçlar Mesleki ve Teknik 
Anadolu Lisesi’nin ardından SATSO 
Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi 
de şehrin ikinci proje okulu olarak 
belirlendi. 

Bu gelişmeyle birlikte Protokol 
Yürütme Kurulu, SATSO Mesleki 

ve Teknik Anadolu Lisesi’nin 
yetkinliklerinin artırılması ve projeye 
uygun donanıma getirilmesi amacıyla 
faaliyetlerine başladı.

Çalışmalar hakkında bilgiler paylaşan 
SATSO Yönetim Kurulu Başkanı 
A. Akgün Altuğ, “2019 yılında 
imzalanan “Mesleki Eğitim İş Birliği 
Protokolü”nün hayata geçirildiği 
tarihten bu yana SATSO olarak bizler 
de sorumluluğumuzun bilincinde 
çalışmalarımızı gerçekleştiriyoruz. İlk 
proje okulumuz Arifiye SATSO Motorlu 
Araçlar Mesleki ve Teknik Anadolu 
Lisesi’nin ardından olarak belirlenen 
Adapazarı SATSO Mesleki ve Teknik 
Anadolu Lisesi de şehrimizin ikinci 
proje okulu belirlenmesi, bizleri 
gururlandırmakta ve doğru yolda 
olduğumuzu göstermektedir. Sakarya 
“Mesleki Eğitim İş Birliği Protokolü” ile 
nitelikli eğitimde ciddi yol kat etmiş ve 
etmeye de devam edecektir. Bizler de 
bu yolda üzerimize düşeni yapacağız.” 
ifadelerini kullandı.

SATSO’NUN ALTIN SPONSOR OLDUĞU 
SAİTEM EKİBİ’NDEN BIR BAŞARI DAHA 

SAKARYA İKİ PROJE OKULUYLA 
NITELIKLI EĞITIMDE GELECEĞE YÖN VERIYOR
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SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ ve Meclis 
Başkanı Talip Kuriş ev sahipliğinde gerçekleştirilen 
toplantıya Milli Eğitim Bakanlığı Mesleki Ve Teknik Eğitim 
Genel Müdürlüğü İşyeri Tabanlı Mesleki Eğitim Daire 
Başkanı Süleyman Akgül, Sakarya İl Milli Eğitim Müdür 
Yardımcısı Mehmet Salih Güvendi, Sakarya Esnaf ve 
Sanatkarlar Odaları Birliği (SESOB) Başkanı Hasan Alişan, 
SATSO Meclis Başkan Yardımcısı Necmettin Kırık ile Meclis 
Üyeleri, İlçe Milli Eğitim Müdürleri, Mesleki Eğitim Merkezi 
Programı uygulayan okul ve kurum yöneticileri iştirak 
ettiler. 

SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ; “Sakarya 
sahip olduğu güçlü üretim potansiyeli, alt ve üst yapı 
olanakları, lojistik anlamda gelişen ağlarıyla yatırımcıların 
gözdesi konumuna gelmiş bir bölge. Tüm bu saydığımız 
tercih nedenleri tamamlayacak en önemli unsur da nitelikli 
istihdamdır. Mesleki eğitim güçlü bir üretim merkezinin 
olmazsa olmazıdır. Nitelikli beşeri sermayeye sahip 
bölgeler, yatırım ve üretim yarışında her zaman öndedir. 
Şehir olarak nitelikli istihdamın gerekliliği konusunda 
bilinçliyiz.” ifadelerini kullandı.

SESOB Başkanı Hasan Alişan, “Esnaflarımız, 
sanatkarlarımız ve ticaret erbaplarımız yarınımızın 
kalkınmasında ve mesleki eğitimde ciddi öneme sahiplerdir. 
Mesleki eğitimde teoriden pratiğe geçişte büyük yol kat 
etmemiz gerekiyor.” diye konuştu.

Sakarya İl Milli Eğitim Müdür Yardımcısı Mehmet Salih 

Güvendi; “Şehrimizde 5 adet mesleki eğitim merkezi, 3 
adet de mesleki eğitim programı uygulayan okulumuz var. 
Nitelikli istihdam konusunda projeleri bir yere getirmek 
çok önem arz ediyor.” dedi.

Milli Eğitim Bakanlığı Mesleki Ve Teknik Eğitim Genel 
Müdürlüğü İşyeri Tabanlı Mesleki Eğitim Daire Başkanı 
Süleyman Akgül; “Sakarya ilimizde mesleki tabanlı 
STK’larımız başta olmak üzere kurumlarımız tarafından 
mesleki eğitim işi ciddi şekilde sahiplenildi. Herkesin elinin 
taşın altına koyması, geleceğimiz için işbirliği yapması 
bizleri sevindirmiştir.” diye konuştu.

Protokol konuşmalarının ardından Teknik Öğretmen 
Osman Dolgunyürek tarafından METYAP tanıtım sunumu 
gerçekleştirildi. Dolgunyürek’in sunumunun ardından söz 
alan SATSO Meclis Başkan Yardımcısı Necmettin Kırık, 
Meclis Üyesi Lütfü Sunman ve Kenan Taçyıldız başta 
olmak üzere katılımcılar, proje ile ilgili görüş ve önerilerini 
dile getirdiler. 

Katılımcılar; Meslek Liselerinin itibar kaybı, mezun 
öğrencilerin kendi alanları dışında çalışması, bölüm 
çokluğu ve pratik atölye eksikliği, meslek liselerinden 
mezun öğrenci talep edecek sanayi ticari ve hizmet 
sektörlerinin meslek liselerine önem vermemeleri, velilerin 
meslek liselerini çocuklarına yakıştıramaması, staj 
sorunları ve vasıfsız çok fazla üniversite mezunu işsiz 
olması gibi konulara değinerek çözüm önerilerini sundular. 

SAKARYA IŞ DÜNYASI MESLEKI EĞITIMIN YAYGINLAŞTIRILMASINDA 
ÖNCÜ OLACAK

Mesleki eğitimde yeni gelişmeler ve bu gelişmelerin işletmeler açısından faydalarının aktarılmasına 
yönelik gerçekleştirilen “Mesleki Eğitim Tanıtma ve Yaygınlaştırma Projesi (METYAP) kapsamında 
81 ildeki Oda ve Birlik temsilcilerine yönelik yapılan bilgilendirme toplantılarının son durağı Sakarya 
Ticaret ve Sanayi Odası oldu. 
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün 
Altuğ, Sanayi ve Teknoloji Bakan 
Yardımcısı Hasan Büyükdede ve 
beraberindeki heyeti makamında 
ağırladı.

Şehre yönelik yeni sanayi yatırım 
projelerinin görüşüldüğü ziyarette 
Bakan Yardımcısı Büyükdede’nin yanı 
sıra Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı 
Sanayi Bölgeleri Genel Müdürü Fatih 
Turan, Sakarya Sanayi ve Teknoloji 
İl Müdürü Özcan Keskin ile Müdür 
Yardımcısı Mustafa Aydın, Doğu 
Marmara Makine İmalatçıları İhtisas 
Organize Sanayi Bölgesi (DOMİ OSB) 

Yönetim Kurulu Başkanı Turgay Çelik, 
DOMİ OSB Yönetim Kurulu Üyesi Metin 
Kar, OSBÜK Yönetim Kurulu Üyesi 
Günay Güneş, DOMİ OSB Müdürü Dr. 
Ersan Şentürk, 1. OSB Müdürü Ahmet 
Çubuk ile Ferizli Otomotiv ve Metal 
İhtisas OSB Müdürü Tamer Ayaz da 
hazır bulundu. 

Söz konusu ziyarette konuşan 
Bakan Yardımcısı Hasan Büyükdede; 
“Sakarya sahip olduğu birçok avantaj 
ile yatırımcıları kendine çeken, 
sanayicinin büyümek istediği bir 
üretim şehridir. Sakarya bizim göz 
bebeğimiz. SATSO’da çalışmalarıyla 
bu şehrin gelişimine öncülük ediyor.” 

diye konuştu.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ 
ise; “Şehrin yüzölçümünün yüzde 2’si 
kadar alanın sanayi bölgesi olması 
gerektiğini savunuyoruz. Üretime 
odaklandık ve her zaman üretmeye 
devam etmek istiyoruz. Sakarya’nın 
önemsenmesi bizleri de çok motive 
ediyor.” dedi.

Sanayi Bölgeleri Genel Müdürü Fatih 
Turan; “Sakarya’da çarklar dönüyor. 
Sakarya’nın üretim potansiyeli 
sanayicimizin her zaman radarında.” 
ifadelerini kullandı.

BAKAN YARDIMCISI BÜYÜKDEDE: 
“SAK ARYA BIZIM GÖZ BEBEĞIMIZ”



Bizden Haberler

13Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Sakarya Ekonomi Dergisi

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası, Sakarya Ticaret 
Borsası, Akyazı Ticaret ve Sanayi Odası ile Akyazı 
Ticaret Borsası’nın müştereken düzenlediği 
“Sakarya’nın Yıldızları Ödül Töreni” SATSO Hizmet 
Kampüsü bahçesinde gerçekleştirildi.

Ödüllerin sahiplerini bulduğu özel programda; İhracat, 
Kurumlar Vergisi, Gelir Vergisi, İSO İlk 500 büyük ve İSO 
ikinci 500 büyük firma sıralamasında ilk defa sıralamaya 
giren ilimiz firmaları, En Fazla tescil yapan Borsa üyeleri, 
En çok Kadın İstihdamı sağlayan firma olmak üzere 
toplam 7 kategoride 40 ödül firma temsilcilerine takdim 
edildi.

SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ ve Meclis 
Başkanı Talip Kuriş ev sahipliğinde, Sakarya Ticaret 
Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Adem Sarı, Akyazı 
Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Zafer 
Şinasi Bayraktar ile Akyazı Ticaret Borsası Yönetim 
Kurulu Başkanı Ali Şener Bayraktar’ın ortaklığıyla 
gerçekleştirilen ödül törenine Sakarya Valisi Çetin Oktay 
Kaldırım, Ak Parti Genel Başkan Yardımcısı ve Sakarya 
Milletvekili Ali İhsan Yavuz, Sakarya Büyükşehir Belediye 
Başkanı Ekrem Yüce, Ak Parti Sakarya İl Başkanı Yunus 
Tever, SUBÜ Rektörü Mehmet Sarıbıyık, İlçe Belediye 
Başkanları, Siyasi Partilerin İl Başkanları, Sivil Toplum 
Kuruluşu Başkanları, Daire Müdürleri,  SATSO Yönetim 
Kurulu Üyeleri ve Meclis Üyeleri, SATSO Komisyon ve 
Kurul Başkanları, ödül takdim edilen firma temsilcileri ile 
çok sayıda basın mensubu iştirak ettiler. 

Törenin açılış konuşmasını gerçekleştiren Sakarya 
Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün 
Altuğ: “Sakarya’mız için değer üreten, ülkemizin ve 
ilimizin geleceğine büyük bir özveriyle katkı sağlayan 
tüm iş dünyası temsilcilerimizi yürekten kutluyorum. 
Sakarya’nın, her konuda iddialı bir şehir olduğunu ortaya 
koyan iş insanlarımıza şükranlarımı sunuyorum. 

İş dünyamız, Sakarya için, Türkiye için şartlar ne olursa 
olsun sorunlara, krizlere rağmen çalışıyor. Sakarya’da 
üretimin genetiği mahalle isimlerine kadar yayılmıştır. 
Tarihinde pazar olan Adapazarı, ticareti çok iyi bilen bir 
neslin omuzlarında bugünlere gelmiştir. Sakarya’nın, 
rekabet üstünlüğünü elde etmesi ve bunu sürekli 
kılması noktasında itici gücümüz tüccarlarımız ve 
sanayicilerimizdir.

Biz de SATSO olarak; şehrin üretici kimliğini daha 
yukarıya taşıyan üyelerimizin yanında yer almaya devam 
ediyoruz. Hedefleri olan bu kentin yol haritasını belirlemek 
bizim manevi sorumluluğumuzdur. 104 yıllık tarihimizle 

SAKARYA IŞ DÜNYASI’NIN YILDIZLARI BELLI OLDU
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gücümüzü üyelerimizden alıyoruz. Sakarya’da her firma 
bir yıldız. Ödül törenimizin de çıkış noktası “marifet iltifata 
tabidir” anlayışı oldu. 

Oda ve borsalarımızla yakaladığımız birliktelik ve 
sinerjiden çok güzel çalışmalar ortaya çıkardık. Ve 
bundan mutluluk duyuyoruz. Sakarya’ya değer katan, 
hizmet üreten tüm üyelerimize yürekten teşekkür 
ediyorum, bereketli kazançlar diliyorum. Her zaman 
söylediğimiz gibi bizim şifremiz54.”

Sakarya Valisi Çetin Oktay Kaldırım: “Dünyada artık katma 
değer üreten, ar-ge ve inovasyon yatırımı yapan şehirler 
ön plana çıkacak. Üreten herkes bizim başımızın tacıdır. 
Esnafımız, sanatkarımız, tüccarımız, iş insanımız bizim 
başımızın tacıdır. Bu güzel ödül töreninin oluşmasına katkı 
sağlayan tüm kuruluşlarımızı ve ödül alan iş dünyamız 
temsilcilerini tebrik ediyorum.” ifadelerini kullandı.

Sakarya Büyükşehir Belediye Başkanı Ekrem Yüce: 
“Üreterek eser bırakan, istihdam sağlayan, şehrimiz ve 
ülkemiz ekonomisine katkı sunan, bizi dünyada üreten 
sayılı ülkeler arasına sokan tüm iş dünyamıza teşekkür 
ediyoruz. Her zaman sanayicimizin, iş dünyamızın 
yanında olmaya devam edeceğiz. ” ifadelerini kullandı.

Sakarya Ticaret Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Adem 
Sarı: “ 

İş dünyamız büyük çabalarla üretmeyi, istihdam 
sağlamayı, vergisini ödeyerek ülkemize ve şehrimize 

destek olmayı sürdürüyorlar. Elbette bütün bu 
çabalar herhangi bir ödülden daha fazlasını gerektirir. 
Ekonomimizin büyümesinde sorumluluk üstlenen, 
milletimizin hayat standardının yükselmesine ciddi 
katkılarda bulunan herkese şahsım ve ülkem adına 
şükranlarımı sunuyorum.” diye konuştu. 

Akyazı Ticaret ve Sanayi Odası Başkanı Zafer Şinasi 
Bayraktar: “Akyazı Ticaret ve Sanayi Odası olarak çalışma 
hayatındaki gayretleri ve çabaları ile ülkemizin ilk 500 ve 
ikinci 500 listesinde yer bulan sanayi kuruluşlarımızı, 
ödedikleri gelir vergisi ve kurumlar vergisiyle, ülkemize 
kazandırdıkları dövizle, bizleri gururlandıran üyelerimizi, 
çalışma hayatında çok değerli yeri olan kadınlarımıza 
istihdam yaratan üyelerimize şehrimize katmış olduğu 
değerlerden dolayı şükranlarımı sunuyor ve yürekten 
kutluyorum.” dedi. 

Akyazı Ticaret Borsası Başkanı Ali Şener Bayraktar: 
“Dünya ticaretinde acımasız bir rekabet yaşanırken 
aynı zamanda da Covid-19 salgınıyla mücadele etmesine 
rağmen ülkemizin ve ilimizin değerli iş dünyası çalışmaya, 
üretmeye devam ettiler. Böyle bir ortamda ülkesi için, ili 
için, insan için mücadele veren bütün iş insanlarımızı 
tebrik ediyorum.” dedi. 

Konuşmaların ardından vergi, ihracat,  Ar-Ge, kadın 
İstihdamı, tescil, ilk ve ikinci 500 araştırmasında ilk 
defa sıralamaya giren firmalar olmak üzere 7 kategoride 
toplam 40 ödül sahiplerini buldu.
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İHRACAT

• TOYOTA OTOMOTIV SAN. TURKIYE A.S.   
• TOYOTA MOTOR EUROPE ADAPAZARI ŞUBESİ  
• TIRSAN TREYLER SANAYİ VE TİC. A.Ş.  
• ARMA FİLTRE SİSTEMLERİ SAN. VE TİC. A. Ş.  
• AKGÜN SERAMİK SANAYİ VE TİCARET A.Ş.  
• OTOKAR OTOMOTİV VE SAVUNMA SANAYİ A.Ş. ARİFİYE FABRİKASI
• NOVA SÜNGER VE YATAK SAN. TİC. A.Ş.   
• PERİ SAKARYA İSKELE VE KALIP ÜRETİM SANAYİ TİCARET LİMİTED ŞİRKETİ 
• SUNPARADİSE ALÜMİNYUM SANAYİ VE TİCARET A. Ş 
• ÇEMSAN DIŞ TİCARE A.Ş. 

EN FAZLA TESCİL YAPTIRAN FİRMA

• NAMET GIDA SAN. TİC. A. Ş. SAKARYA ŞUBESİ
• HASBİL TARIM ÜRÜNLERİ İHR. İTH. PAZ SAN. LTD.ŞTİ.
• ÖZGENÇ TARIM ÜRÜNLERİ İHR. İTH. PAZ SAN. LTD.ŞTİ.
• SAKALAR FINDIK İTH. İHR. PAZ. SAN.VE LTD.ŞTİ
• EDELER PETROL TARIM ÜRÜN. GIDA NAK.İNŞ. TAAH. PAZ. SAN. VE TİC. LTD. 

ŞTİ.
• SYR YILMAZ TARIM ÜRÜN. SAN. VE TİC. LTD. ŞTİ.

KURUMLAR VERGİSİ

• NEUTEC İLAÇ SANAYİ TİCARET A.Ş.  
• SAKARYA ELEKTRİK DAĞITIM A.Ş.  
• AGDAŞ ADAPAZARI GAZDAĞITIM AŞ.  
• ARMA FİLTRE SİSTEMLERİ SAN.VE TİC.A.Ş  
• DİNAMİK OTOMOTİV GIDA TEKSTİL İTH. İHR. TİC. LTD ŞTİ.

İSO İLK 500’E GİREN FİRMA

• AYDIN MENSUCAT DÖŞEMELİK
• KUMAŞ SAN. VE TİC. A.Ş.
• ŞENPİLİÇ GIDA SANAYİ A.Ş. 
• BALSU GIDA SAN. VE TİC. A.Ş. 
• ASAŞ ALÜMİNYUM SAN.VE TİC.A.Ş.

İSO İKİNCİ 500’E GİREN FİRMA

• ECOPLAS OTOMOTİV SAN. VE TİC. A.Ş. 
• SUBOR BORU SANAYİ VE TİCARET A.Ş. 
• DELLA GIDA SAN. VE TIC. A.Ş. AKYAZI ŞUBESİ
• ÖZGÜLLÜ SÜT MAMÜLLERİ HAYVANCILIK VE İNŞAAT SAN. VE TİC. LTD. ŞTİ.
• GÜNEŞOĞLU SÜT GIDA SAN. VE TİC. A.Ş.
• SARILAR DIŞ TİCARET LTD. ŞTİ.

KADIN İSTİHDAMI

• TALU TEKSTİL SAN. TİC. A.Ş.  
• ALYAN GIDA ÜRETİM İHT.İHR. SAN.TİC. A.Ş.
• YAZAKİ OTOMOTİV YAN. SAN.TİC A.Ş.
• ÇAK TEKSTİL TİCARET VE SANAYİ A.Ş YENİ AKYAZI ŞUBESİ

GELİR VERGİSİ

• MUHAMMET ALİ ÖZTÜRK
• RAHMİ MERCAN 
• SELÇUK ARIN  
• ALİ YAMAN 
• MUHAMMED FADIL UZAK
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Sakarya İŞKUR ile Sakarya Ticaret ve Sanayi Odasının 
işbirliğinde düzenlenecek meslek edinme kurslarının 
maliyetlerini İŞKUR, işverenlerin kaynakçı ihtiyaçlarının 
takip ve koordinasyonunu SATSO üstlenecek. Ayrıca, 
kursiyerlerin istihdamlarını sigorta prim teşvikleri ile de 
SGK destekleyecek.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odasında düzenlenen 
programda, Vali Çetin Oktay Kaldırım, SATSO Yönetim 
Kurulu Başkanı Akgün Altuğ, Sakarya Uygulamalı Bilimler 
Üniversitesi rektörü Prof. Dr. Mehmet Sarıbıyık, Sakarya 
Üniversitesi rektörü Prof. Dr. Fatih Savaşan, İŞKUR İl 
Müdürü Tekin Kaya ve SGK Sigorta İl Müdürü Erhan Çavuş 
kurs protokolünü birlikte imzaladılar. 

İŞKUR, kurs programlarının istihdam garantili ve istihdam 
garantisiz olmak üzere 2 türde açılacağını duyurdu. 
İstihdam garantisiz kursların süresi 2 ay ve katılımcılara 
günlük 35 TL ücret verilmesinin yanında başarılı olanlara 
ayrıca MYK belgesi verilecek. İstihdam garantili olan 
programın süresi ise 2 aylık teorik ve atölye eğitimleri 
sonrası 4 ayda işbaşı eğitim programı olarak toplam 6 
ay ve katılımcılara aylık asgari ücret üzerinden kursiyer 
ödemesi yapılacak. 

Vali Çetin Oktay Kaldırım, “Sakarya sanayisinin metal 
ve otomotiv sektörü ile bunların yan sanayisi üzerine 

gelişmiş ve gelişmekte olan bir yapıya sahip olduğu 
bilinmektedir. Söz konusu sektörlerin en çok aradığı 
meslek elemanlarının başında Gazaltı ve Çelik Kaynakçısı 
gelmektedir. Yapılan çalışma ile sektörün kaynakçı 
ihtiyacı, nitelikli ve MYK belgeli işgücü ile desteklenmiş 
olacaktır.”

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Başkanı Akgün Altuğ 
“İşveren işe kabul ettiği çalışanın ilk an itibariyle 
profesyonel bir şekilde görev tanımını yerine getirmesini 
bekliyor. Bunu dünyadaki tüm oluşumlar istiyor. Bu yüzden 
de mesleki yeterlilik ve iş profesyonellerine, kaliteli meslek 
elemanlarına ihtiyaç da her geçen gün artmaktadır. 
İstediği meslekte işgücü bulamayan işverenlerimiz için 
ilaç niteliğinde bir projedir.” değerlendirmesinde bulundu.

Sakarya Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Fatih Savaşan 
“Sakarya’mız metal işleme, makine-imalat, plastik, 
otomotiv yan sanayi gibi çeşitli endüstriyel kollarda 
Türkiye’nin adeta lokomotif kenti haline gelmiştir. İlerleyen 
yıllarda bu imajın artarak devam edebilmesi için, Sakarya 
sanayisinin eğitimli vasıflandırılmış ve belgelendirilmiş 
elemanlarla çalışması önem arz etmektedir.” dedi.

SUBÜ Rektörü Prof. Dr. Mehmet Sarıbıyık, “Gazaltı ve 
Çelik Kaynakçılığı yıllardır şehrimizde nitelikli personel 
noktasında sıkıntı yaşanan meslek kollarından birisiydi. 
Doğrudan sahanın sorunlarının çözümüne ve bu anlamda 
nitelikli insan yetiştirmeye odaklanan bir çalışmaya imza 
atmaktan memnuniyet duyuyoruz.”

İŞKUR Müdürü Tekin Kaya, işverenlere çağrıda bulunarak 
“Hem işverenlerimizin ihtiyacı olan nitelikli personeli 
yetiştirip, hem de gençlerimizi bir meslek ve iş sahibi 
haline getirmeyi amaçlıyoruz. 

Bunun yanında, SGK Sosyal Güvenlik İl Müdür Erhan Çavuş’ 
da sigorta prim teşvikleriyle kursiyerlerin istihdamını 
kolaylaştırmak için iş arayanların ve işverenlerin yanında 
olacaklarını belirtti.

SATSO - SAÜ - SUBÜ İŞKUR VE SGK’DAN ORTAK PROJE

Sakarya işgücü piyasası araştırmalarında 
her yıl en çok aranan meslekler arasında 
Gazaltı ve Çelik Kaynakçılığı öne çıkmaktadır. 
İşverenlerin bulmakta zorlandıkları Gazaltı 
ve Çelik Kaynakçılığına ortak çözüm bulundu. 
Sakarya Uygulamalı Bilimler Üniversitesi ile 
Sakarya Üniversitesi bu ihtiyacı karşılamak için 
Mühendislik ve Teknoloji Fakülteleri içerisindeki 
kaynak atölyelerini yetişkinlerin eğitimine de 
açıyorlar. 
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SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. 
Akgün Altuğ ve Meclis Başkanı Talip 
Kuriş ve Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Yüksel Avşar, Yönetim 
Kurulu Sayman Üyesi Doğan Çatalbaş 
ile toplantıya davetli olarak sunum 
yapmak için katılan Sakarya İl Afet 
ve Acil Durumu Müdürü Hüseyin 
Kaşkaş’ın Oda Hizmet Binasından 
katıldığı toplantıya 34 Meslek 
Komitesinin temsilcileri ile meclis 
üyeleri de online olarak iştirak etti. 

Meslek komitesi temsilcilerinin şehir, 
ülke ve dünya gündemi ile sektörel 
olarak sorunları dile getirerek çözüm 
önerilerini paylaştıkları toplantı 
oldukça verimli geçti. 

Toplantının açılış konuşmasını 
gerçekleştiren SATSO Meclis Başkanı 
Talip Kuriş; “Meslek komitelerimiz, 
oda-üye kaynaşmasında, sektör 
sorunlarının detaylı bir şekilde 
irdelenmesinde en önemli 
görevi üstlenen, vazgeçilmez 
organlarımızdır. Komitelerimizin 
özellikle yaşanan salgın sürecinde 
mesleki ve sosyoekonomik sorunlara 
karşı olan duyarlılığı, aktif ve örnek 
çalışmaları bizleri mutlu ediyor.” diye 
konuştu.

SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. 
Akgün Altuğ; “Bizler tüm komite 
üyelerimizle sürekli iletişim halindeyiz. 
Meslek komitelerimizden gelen sorun 
ve çözüm önerilerini bizzat odamız ve 
TOBB kanalıyla ilgili makamlara iletip 
takipçisi oluyoruz. Özellikle pandemi 
tedbirleri sebebiyle kapalı olan 
işletmelerimizin açılması konusunda 
uzun zamandır büyük bir çalışma 
içerisindeydik. Bizler sürecin sizlerin 
lehine ilerlemesi için gayretlerimize 
devam edeceğiz.” ifadelerini kullandı.

2021 yılının İç İşleri Bakanlığı 
tarafından “Afet Bilgilendirme Yılı” 
olarak ilan edilmesi ve Bakanlık ile 
TOBB arasında “Afet Eğitim İşbirliği 
Protokolü” imzalanması kapsamında 
Sakarya Il Afet ve Acil Durumu Müdürü 
Hüseyin Kaşkaş tarafından sunum 
gerçekleştirildi. Kaşkaş; “Afetlerin 
3 aşaması var: Öncesi, sırası ve de 
sonrası. Öncesinde afet risklerini 
belirlemek. Afet sırasında hızlı ve 
etkili müdahale etmek ve sonrasında 
bozulan yaşamın normale dönmesi 
için uğraşılmalıdır. Bizler afet sırası 
ve sonrasında araç, donanım, 
personel konusunda dünyadan 
öndeyiz. Bu çalışmada özellikle tüm 
işletmelerimizde çalışanlara ve 
ailelerine yönelik afet farkındalık 
eğitimi verilmesi gerektiğini 
belirtiyoruz.” dedi.

Sakarya AFAD Müdürü Kaşkaş’ın 
sunumunun ardından normal 
seyrine geçilen toplantıda Meslek 
Komitesinden temsilciler söz alarak 
görüşlerini dile getirdiler. 

27. Meslek Komitesi Başkanı Gülfer 
Kılıç, “Komite toplantılarımızda 
sektörümüzün gelişimi için kararlar 
alıyor ve takibini sürdürüyoruz.” dedi. 

29. Meslek Komitesi Başkanı Ebru 
Kırtaş, “Yüz yüze eğitim sürecinde 
öğretmenlere aşı önceliği talebimizi 
sürekli yineliyoruz.” dedi.

5. Meslek Komitesi Başkanı Hasan 
Alptekin, “Ramazan sonrası aşılama 
çalışmalarının hızlanıp işletmeleri 
daha faal bir şekilde faaliyete açmak 
istiyoruz.” dedi.

19. Meslek Komitesinden Meclis Üyesi 
Halit Evin, “Ulaşım ve taşımacılık 
sektörü olarak salgın sürecinde 
çalışamayan araçlarımızın olması 
faaliyetlerimizi zorlamaktadır.” dedi.

31. Meslek Komitesinden Meclis 
Üyesi Behlül Bayrak, “Bilişim Lisemiz 
TOBB’un himayesine kontrolüne 
geçmiş. Destek verenlere çok 
teşekkür ediyoruz.” dedi. 

11. Meslek Komitesi Başkan Yardımcısı 
Ahmet Serbes, “Yakın zamanda 

IŞ DÜNYASININ SORUNLARI
MÜŞTEREK MESLEK KOMITELERI TOPLANTISI’NDA GÖRÜŞÜLDÜ 

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde çalışmalar yürüten 
Meslek Komitelerinin sorunlarının, bu sorunlara yönelik çözüm 
önerilerinin görüşülerek değerlendirildiği, yılda 2 kez düzenlenen 
Müşterek Meslek Komitesi Toplantısı’nın 2021 yılı ilk toplantısı 
pandemi tedbirlerine uygun olarak webinar platformu üzerinden 
gerçekleştirildi.
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Hazine Müsteşarlığı ve Ticaret 
Bakanlığı beraber bir çalışma yaptı. 
Taşradaki meslek temsilcilerine 
danışmadan böyle bir çalışma 
yapılması mağduriyet yaratıyor.

10. Meslek Komitesi Başkanı Erol 
Demiralay, “Üretici üyelerimiz 
hammadde konusunda ciddi sıkıntılar 
yaşıyor. Kur bazında ciddi yükselişler 
mevcut.” dedi.

28. Meslek Komitesi Başkanı Hüseyin 
Balta, “Tüketici Hakem Heyetlerinin 
çalışmaları konusunda da çoğunlukla 
tüketiciyi savunan kararlar 
çıkması üyelerimizi mağduriyete 
uğramaktadır.” dedi.

22. Meslek Komitesi Başkanı Hüseyin 
Odabaş, “Sektör temsilcilerimiz 
ihracatta çok iyi performansları var. 
Genel olarak diğer komitelerdeki 
gibi hammadde tedariklerinde sorun 
yaşanıyor.” dedi.

13. Meslek Komitesi Başkanı Özgür 
Karakaş, “İnşaat malzemecilerinin 
şehir içerisindeki depo sorunları 
ve sıkışmışlığına çare bulmak için 
çalışmalarımızı gerçekleştireceğiz.” 
dedi. 

8. Meslek Komitesinden Meclis Üyesi 
Erkan Çokal, “Sektörümüzde zamlar 

çok fazla gelmeye başladı ve her gün 
fiyat listelerimizi değiştirmek zorunda 
kalıyoruz.” dedi.

23. Meslek Komitesi Başkanı Çetin 
Serter, “Malzeme fiyatları ve 
stok ile ilgili problemlerimiz var. 
Pandemi döneminde stoklarımızı 
genişletemiyoruz.” dedi.

17. Meslek Komitesi Başkanı Mehmet 
Çatalbaş, “Devlet ihalelerinde 
firmalara yapılacak ödemeler sürekli 
gecikiyor.” dedi.

9. Meslek Komitesi Başkanı Mehmet 
Mustafa Kulaksız, “Salgında kredileri, 
borçları erteleniyor ve yeni teşvikler 
oluşturuluyor ancak tüccarlara 
yönelik hiçbir paket yok.” dedi.

34. Meslek Komitesinden SATSO 
Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı 
Yüksel Avşar, “Tüm sektörlerde 
geçerli olan girdi maliyetlerinin inşaat 
sektörü için de ciddi şekilde artması 
konutlara yansıyor ve tüketici zorda 
kalıyor.” dedi.

6. Meslek Komitesinden Meclis Üyesi 
Enes Akcan, “Çark Caddesinin kira ve 
otopark sorunu bu dönemlerde geri 
plana atıldı.” dedi. 

7. Meslek Komitesi Başkanı Emre Şahin, 

“Malzeme fiyatlarındaki dengesizlik 
uzun soluklu işlerimizi zora sokuyor.” 
dedi.

18. Meslek Komitesi Başkanı Ilker Ergül, 
“Beton Araştırma Komisyonumuz 
öncülüğünde 1700’ü aşkın 
numune inceledik. Bundan sonraki 
süreçte değerlerin normal şekilde 
ilerleyeceğini umuyoruz.” dedi.

16. Meslek Komitesi Başkan Yardımcısı 
Mertcan Korkmaz, “İnşaatlarda tüm 
riskleri kapsayan sigortanın zorunlu 
olmasını belediyelerimize ilettik.” dedi.

15. Meslek Komitesi Başkanı Davut 
Acunman, “Medikal, ecza deposu, 
hastane çalışanların sağlık sektörü 
çalışanı olarak kabul edilmesini talep 
ediyoruz.” dedi. 

26. Meslek Komitesi Başkanı Mustafa 
Okuyan, “Mobilya hammaddesi ülke 
çapında ciddi şekilde azaldı. Çok 
mu ihracat yapılıyor yoksa stok mu 
yapılıyor?” dedi.

14. Meslek Komitesinden Meclis 
Üyesi Başkanı Hasan Çakır, “Geri 
dönüşümcülerin faaliyetlerini devam 
ettireceği toplu yer sorunu devam 
ediyor.” dedi. 

32. Meslek Komitesi Başkanı Çetin 
Kahya, “Kauçuk tozu ve plastik 
hammaddesi konusunda ithalat 
izinlerinin çıkmasını bekliyoruz. Hem 
normal, hem de plastik toz geri dönüş 
hammaddesi bulunamıyor.” dedi.
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Sakarya iş dünyasının çatı örgütü, şehrin en büyük ve güçlü sivil toplum kuruluşu Sakarya 
Ticaret ve Sanayi Odası, 104 yaşında.

Bir asrı aşan mazisinde, her alanda gayretli çalışmaları ile adından söz ettiren, önemli ve kalıcı hizmetleriyle 
ilklere imza atan Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 104 yaşında. SATSO, 104 yıldır olduğu gibi, içinden 

geçtiğimiz bu zor günlerde de Sakaryamız için, ülkemiz için çalışmaya devam ediyor. Bu yaşadığımız zorlu 
süreçte, büyüklüğüne ve tarihine yakışır bir şekilde sorumluluk alan Odamız, üyelerinin talep ve beklentileri 
doğrultusunda çok önemli adımlar atmaya devam ediyor. Biz gücümüzü arkamızdaki iş dünyamızdan alıyor, bu 
gücü şehrimizin geleceğine katkı sunmak ve değer katmak için sarfediyoruz.

Tarihimize baktığımızda Osmanlı’nın ilk teşebbüs bankalarından biri olan Adapazarı İslam Ticaret Bankası, 9 
Mart 1913 tarihinde 13 kurucu üye tarafından şehrimizde kurulmuştur. Bu kuruculardan biri olan Şumnulu Hacı 
Mehmet Hilmi Efendi, 31 Mayıs 1917 tarihinde Adapazarı Ticaret ve Sanayi Odası’nı kurmuştur. 

Bugün 13 bini aşkın üyesi, meslek komiteleri, meclis üyeleri, yönetim kurulu, komisyonları kadın ve genç 
girişimciler kurulları, tecrübeli çalışan kadrosu ile SATSO, köklü geçmişinin izinden giderek hizmet kültürünü 
geliştirmeyi sürdürüyor. Her geçen yıl üyelerimizle aramızdaki güçlenen sinerji kentin tamamına yayılıyor. Bu da 
doğru işler yaptığımızın ve çabalarımızın karşılık bulduğunun en güzel göstergesidir.

Bundan önce olduğu gibi bundan sonra da ekonominin ve girişimciliğin önünün açılması, şehrimizin tanıtımının 
güçlendirilmesi, makro hedeflere katkısının artırılması, ihracatın ve ihraç pazarlarımızın geliştirilmesi, şehrimizin 
marka değerinin artırılması ve ticari potansiyelinin yükseltilmesi için kurumsal yapımızı, hizmetlerimizi, 
projelerimizi güçlendirerek çalışmaya devam edeceğiz.

104. Kuruluş yıl dönümümüzü tekrar en içten dileklerimle kutlarken, bugüne kadar Odamıza çeşitli kademelerde 
emek ve hizmet vermiş yöneticilerimize, üyelerimize ve çalışanlarımıza teşekkür ediyor, hayatta olmayanları 
rahmetle anıyorum. Birlik ve beraberlikle büyüyeceğimiz nice yıllarımız olsun.

A. Akgün ALTUĞ
Yönetim Kurulu Başkanı

Bizden Haberler
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı ve yönetim 
Kurulu Üyeleri SATSO’nun 104. Kuruluş 
Yıldönümü vesilesiyle bir ahde vefa 
örneği gösterdi.

 Adapazarı Ticaret ve Sanayi Odası 
olarak 1917 yılında SATSO’nun 
kuruculuğunu yapan ve Kurucu 
Başkanı olan Sayın Şumnulu Hacı 
Mehmet Hilmi Efendi’nin kabrini 
ziyaret etti. 

Ziyarete; SATSO Yönetim Kurulu 
Başkanı A. Akgün Altuğ, Yönetim 
Kurulu Başkanı Yardımcısı Yüksel 
Avşar, Yönetim Kurulu Üyeleri; 
Hüseyin Ür, Semih Çokay, Hayrettin 
Kovacıoğlu ve Genç Girişimciler 
Kurulu Başkanı Mertcan Korkmaz, 
SATSO Genel Sekreteri Teyfik Öztürk, 
Genel Sekreter Yardımcısı Mümin 
Haşil iştirak etti.

Erenler Mezarlığı’nda Şumnulu 
Mehmet Hilmi Aile Mezarlığında 
yapılan ziyarette Şumnulu Hacı 
Mehmet Hilmi Efendi SATSO Ailesi 
tarafından dualarla anıldı.

Ziyaretin ardından açıklamada 
bulunan SATSO Yönetim Kurulu 
Başkanı A. Akgün Altuğ, “Bugünleri 
görerek 104. Yıl gururunu yaşamamıza 
vesile olan Kurucu başkanımıza 
mezarı başında dua göndermek ve 
anmak istedik. O dönem için çok 
önemli, zor ve sorumluluk isteyen bir 
konuyu üstlenerek bugünlerimizin 
temelini atmıştır. Kendisini rahmetle 
ve minnetle anıyorum. SATSO, köklü 
geçmişinin izinden giderek hizmet 
kültürünü geliştirmeyi sürdürüyor. 

Bu vesile ile bugüne kadar Odamıza 
çeşitli kademelerde emek ve hizmet 
vermiş yöneticilerimize, üyelerimize 
ve çalışanlarımıza teşekkür ediyor, 
hayatta olmayanları da Kurucu 
Başkanımız nezdinde rahmetle 
anıyorum. 

SATSO YÖNETIMI’NDEN VEFA ZIYARETI
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Sıra No Yıl 500 Büyük Kuruluş 2020 - Sıra No 500 Büyük Kuruluş 2019 - Sıra 
No Kuruluşlar

1 2020 4 3 Toyota Otomotiv Sanayi Türkiye A.Ş.

2 2020 37 56 Türk Traktör ve Ziraat Makineleri A.Ş.

3 2020 63 65 ASAŞ Alüminyum San. ve Tic. A.Ş.

4 2020 76 66 Şenpiliç Gıda Sanayi A.Ş.

5 2020 83 92 Otokar Otomotiv ve Savunma Sanayi A.Ş.

6 2020 86 117 Oba Makarnacılık San. ve Tic. A.Ş.

7 2020 100 130 Et ve Süt Kurumu Genel Müdürlüğü

8 2020 107 101 Köksan Pet ve Plastik Ambalaj San. ve Tic. A.Ş.

9 2020 108 104 C.P. Standart Gıda San. ve Tic. A.Ş.

10 2020 110 98 Goodyear Lastikleri T.A.Ş.

11 2020 113 131 Cargill Tarım ve Gıda San. Tic. A.Ş.

12 2020 132 185 Durak Fındık San. ve Tic. A.Ş.

13 2020 134 133 Federal Mogul Powertrain Otomotiv A.Ş.

14 2020 139 273 Yazaki Otomotiv Yan San. ve Tic. A.Ş.

15 2020 144 51 BMC Otomotiv San. ve Tic. A.Ş.

16 2020 149 156 Çimsa Çimento San. ve Tic. A.Ş.

17 2020 152 175 Daikin Isıtma ve Soğutma Sistemleri San. Tic. A.Ş.

TÜRKİYE’NİN EN BÜYÜK 1000 SANAYİ KURULUŞU ARASINDA

S A K A RYA’ DA N 57  FIRM A
İstanbul Sanayi Odası tarafından geleneksel olarak her 
yıl yapılan “Türkiye’nin İlk 500 Büyük Sanayi Kuruluşu” 
ve “Türkiye’nin İkinci 500 Büyük Sanayi Kuruluşu” 
araştırmalarının 2020 yılı sonuçları açıklandı. Açıklanan 
söz konusu listelere göre Türkiye’nin ilk 1000 sanayici 
kuruluşu arasında Sakarya’dan 57 firma yer aldı.
Türkiye'nin İlk 500 büyük sanayi kuruluşunun üretimden 
satışları 2020'de önceki yıla göre yüzde 15,3 artarak 
1 trilyon 179 milyar liraya yükseldi. İSO ilk 500 Sanayi 
Kuruluşu Listesi’nde üretimden net satış miktarına göre 
Sakarya’dan 37 firma yer aldı. Bu firmalardan 1 tanesi 
listeye ilk defa girme başarısını gösterdi. 22 firma da ön 
sıralara ilerledi. Bu firmalardan SATSO adıyla kayıtlı olan 
7 firma, diğer illerdeki Odalara kayıtlı olarak SATSO’da 
şube üye olarak kayıtlı 28 firma ve Akyazı TSO’ya kayıtlı 
2 firma yer almaktadır. 
Türkiye’nin İkinci 500 Büyük Sanayi Kuruluşu 
araştırmasına göre de listede yer alan firmaların 
üretimden satışları geçtiğimiz döneme göre yüzde 21,7 
oranında artarak 157 milyar TL’den 191,1 milyar TL’ye 
yükseldi. İSO ikinci 500 listesinde Sakarya’dan 20 

firma yer aldı. 2019 yılı araştırmasıyla kıyaslandığında 
Sakarya’dan 4 firma ilk kez listeye dahil olurken 7 firmanın 
da sıralamasında yükseliş kaydettiği görüldü. Listede 
yer alan firmalardan merkezi Sakarya’da bulunan 6 firma 
ile şubesi Sakarya’da bulunan 14 firma yer aldı. İSO İkinci 
500 listesinde yer alan Sakaryalı firmaların üretimden 
satışlar miktarı 8 milyar 314 bin Türk Lirası olarak dikkat 
çekti. 
Sakarya Ticaret ve Sanayi odası Yönetim Kurulu 
Başkanı A. Akgün Altuğ, konuyla ilgili görüşlerini 
belirttiği konuşmasında; “Türkiye’nin en büyük ilk 1000 
sanayi kuruluşu arasında 57 firmamız ile şehrimizi 
temsil etmekten gurur duyuyoruz. Listeye her yıl yeni 
firmalarımızın ekleniyor olması ve mevcut firmalarımızın 
üst sıralara yükselmesi de mutluluk verici. Üretimin ve 
istihdamın, ihracatın öncüleri olan bu işletmelerimiz 
şehrimizin kalkınmasına büyük katkı sunuyorlar.  
Biliyoruz ki şartlar ne olursa olsun iş dünyamız üretmeye, 
istihdam sağlamaya devam edeceklerdir. Biz de SATSO 
olarak; şehrin üretici kimliğini daha yukarıya taşıyan 
üyelerimizin yanında yer almaya devam edeceğiz”. 

SAKARYA İLİ İSO İLK 500 LİSTESİNE 
GİREN ŞİRKETLER
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Yıl İkinci 500 Büyük Kuruluş 
2020 - Sıra No

İkinci 500 Büyük Kuruluş 2019 - 
Sıra No

Kuruluşlar

2020 35 44 Arma Filtre Sistemleri San. ve Tic. A.Ş.

2020 32 + Hasbil Tarım Ürünleri İhracat İthalat Pazarlama San. ve Tic. Ltd. Şti.

2020 70 490 Sarılar Dış Ticaret Ltd. Şti.

2020 168 215 Aydın Endüstri San. ve Tic. A.Ş.

2020 209 168 Özgüllü Süt Mamülleri Hayvancılık ve İnşaat San. ve Tic. Ltd. Şti.

2020 290 249 Güneşoğlu Süt Gıda San. ve Tic. A.Ş.

Yıl İkinci 500 Büyük Kuruluş 
2020 - Sıra No

İkinci 500 Büyük Kuruluş 2019 - 
Sıra No

Kuruluşlar

2020 49 32 As Ofis Damızlık Yumurta Yem Gıda San. ve Tic. A.Ş.

2020 71 10 B-Plas Bursa Plastik Metal İnşaat Enerji Madencilik Jeotermal Turizm Sivil Havacılık 
ve Tarım San. ve Tic. A.Ş.

2020 101 + T.K.G. Otomotiv San. ve Tic. A.Ş.

2020 106 111 Özlem Tarım Ürünleri A.Ş.

2020 112 140 Gedik Kaynak San. ve Tic. A.Ş.

2020 115 - Ege Kimya San. ve Tic. A.Ş.

2020 161 141 Oğuz Gıda San. ve Tic. A.Ş.

2020 189 81 Ak-Pres Metal Yedek Parça Makine San. ve Tic. A.Ş.

2020 221 112 Della Gıda San. ve Tic. A.Ş.

2020 265 + Egesil Kimya San. ve Tic. A.Ş.

2020 312 421 Formfleks Otomotiv Yan San. ve Tic. A.Ş.

2020 391 447 Prefabrik Yapı İnşaat San. ve Tic. A.Ş.

2020 435 434 Ecoplas Otomotiv San. ve Tic. A.Ş.

2020 453 + Türkiye Raylı Sistem Araçları Sanayii A.Ş.

18 2020 154 173 Tırsan Treyler San. ve Tic. A.Ş.

19 2020 162 139 Progıda Tarım Ürünleri San. ve Tic. A.Ş.

20 2020 166 147 İstikbal Mobilya San. ve Tic. A.Ş.

21 2020 192 202 Balsu Gıda San. ve Tic. A.Ş.

22 2020 193 209 Çekok Gıda San. ve Tic. A.Ş.

23 2020 206 187 Toyota Boshoku Türkiye Otomotiv San. ve Tic. A.Ş.

24 2020 208 - Aydın Kuruyemiş San. ve Tic. A.Ş.

25 2020 237 236 Elvan Gıda San. ve Tic. A.Ş.

26 2020 238 250 Çamsan Entegre Ağaç San. ve Tic. A.Ş.

27 2020 278 295 Gazi Metal Mamülleri San. ve Tic. A.Ş.

28 2020 286 377 Küçükçalık Tekstil San. ve Tic. A.Ş.

29 2020 336 290 Turkuvaz Plastik ve Temizlik Ürünleri San. Tic. A.Ş.

30 2020 369 263 Sırmagrup İçecek San. ve Tic. A.Ş.

31 2020 370 491 Teknopanel Çatı ve Cephe Panelleri Üretim San. ve Tic. A.Ş.

32 2020 383 451 Akpa Alüminyum San. ve Tic. A.Ş.

33 2020 411 478 Akcoat İleri Kimyasal Kaplama Malzemeleri San. ve Tic. A.Ş.

34 2020 414 309 Noksel Çelik Boru Sanayi A.Ş.

35 2020 430 444 Kalibre Boru San. ve Tic. A.Ş.

36 2020 453 467 Uğur Konfeksiyon San. ve Tic. A.Ş.

37 2020 457 500 Aydın Mensucat Döşemelik Kumaş San. ve Tic. A.Ş.

SAKARYA İLİ İSO İKİNCİ 500 LİSTESİNE 
GİREN ŞİRKETLER

SAKARYA MERKEZLİ ODAMIZ ÜYELERİ

SAKARYA’ DA ŞUBESİ OLAN ÜYELERİMİZ



Bizden Haberler

23Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Sakarya Ekonomi Dergisi

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu, şehrin basın 
mensupları ile bir araya geldi.

Sakarya’nın önde gelen yerel ve 
ulusal basın kuruluşu temsilcilerinin 
katılımıyla tertip edilen toplantının 
ev sahipliğini başta SATSO Yönetim 
Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ 
olmak üzere; Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcıları Cem Gün ve Yüksel 
Avşar, Yönetim Kurulu Sayman 
Üyesi Doğan Çatalbaş, Yönetim 
Kurulu Üyeleri Yılmaz Dünya, Erhan 
Fidan, Semih Çokay, Hüseyin Ür, 
Hayrettin Kovacıoğlu ile Savaş 
Yılmazer gerçekleştirdi. Toplantıya 
aynı zamanda Sakarya Gazeteciler 
Cemiyeti Başkanı Sezai Matur, 
Basın İlan Kurumu Müdürü İbrahim 
Çorbacı, Sakarya Gazeteciler Birliği 
Başkan Vekili Müjdat Çetin, RATED 
Başkanı Remzi Adıyaman, Sakarya 
Büyükşehir Belediyesi Kültür ve 
Sosyal İşler Daire Başkanı Resul 
Narin ve çok sayıda basın mensubu 
iştirak etti.

Toplantıda konuşan SATSO Yönetim 
Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ; “

“Kontrollü normalleşme dönemine 
geçtiğimiz bu günlerde özellikle en 
önemli paydaşımız olan basın ile 
uzun bir aranın ardından bir araya 
gelmekten memnuniyet duyuyoruz. 

Hepimiz pandeminin gölgesinde 
üretmeye, çalışmaya ve yaşamaya 
çalışırken mücadelenin büyük bir 
kısmını atlattığımızı düşünüyoruz. 
SATSO olarak pandemi döneminde 
de faaliyetlerimize ara vermeden 
devam ettik.Üyelerimizin taleplerini 
üst kuruluşumuz TOBB nezdinde 
ilgili bakanlıklara ilettik. Üreterek, 
yatırım yaparak, istihdam 
sağlayarak bu ülkeyi daha ileriye 
taşımak için çabalayan sektör 
temsilcilerimizi bu zorlu süreçte asla 
yalnız bırakmadık. Özellikle süreçte 
küçük işletmelerimize yönelik 
nefes ve cansuyu kredisi ile oda 
aidatlarımızı 4 ay erteleme, KDV ve 
stopaj indiriminin gerçekleştirilmesi 
gibi çalışmalarımız oldu. Kredi 
ertelenmeleri, borç yapılandırmaları 
konusunda ilk günden itibaren ciddi 
çalışmalar yaptık. 

Odamız bütçesinden Nisan 2018, 
Eylül 2018 ve Haziran 2020 
tarihlerinde üyelerimize 3 defa nefes 
kredisi imkanı sunduk. Bunlara TOBB 

ile birlikte toplam 5 milyon 200 bin 
TL kaynak aktardık. Bugün de TOBB 
öncülüğünde ve odamızın katkılarıyla 
nefes kredisi ile üyelerimize kaynak 
aktaracağız. 

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 
olarak, ilimiz ve ülkemiz tarihi 
açısından öneme sahip olan 
Adapazarı İslam Ticaret Bankası’nın 
tarihini ve ilimizin ticaret tarihini 
anlatan “Adapazarı’nda Ticari Hayat 
ve Adapazarı İslam Ticaret Bankası” 
isimli prestij bir yayın hazırladık..

Doğu Marmara Kalkınma Ajansı 
hibesiyle olan proje kapsamında Mart 
2020 ve Mart 2021 tarihleri arasında 
27 adet eğitim düzenlendi. 616 
katılım iştirak etti ve bu süreçte 28 
üyemiz kendi kurumsal web sitesini 
oluşturdu. İhracat danışmanlığı 
çalışmamıza 51 adet uygun firma 
başvurdu.

Sakarya ilindeki tüm kurum, kuruluş 
ve ilgili aktörlerin katılımıyla ilimizin 
orta vadeli stratejik hedeflerinin 
ortaya konduğu ve dijital bir platform 
üzerinden izlenebilirliğinin sağlandığı 
2030 vizyonu Sakarya ili stratejik 
planı hazırlanmasına öncülük edildi.     

İlki 2018 yılı eylül ayında başlayan 
Sakarya Peyzaj ve Süs Bitkiciliği 
Festivalinin hazırlanması ve 
gerçekleştirilmesine ciddi katkı 

SATSO-MEDYA BULUŞMALARI DEVAM EDİYOR
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sağladık. Önümüzdeki yıldan itibaren 
08 –11 eylül 2021 tarihleri arasında PSB 
Anatolia Peyzaj, Süs Bitkileri, Bahçe 
Sanatları ve Ekipmanları Fuarı olarak 
ulusal nitelikte gerçekleştirilecek. 

Sakarya’da 6’sı aktif çalışan, 5’i 
de altyapı çalışması devam eden 
11 OSB projemiz var. Üretimde artışı 
sürdürülebilir kılmak ve yoğun yatırım 
talebini karşılamak adına birçok OSB 
projesini de hayata geçirmek için 
çalışmalarımıza devam ediyoruz. 

Komitelerimizden gelen talepler 
doğrultusunda İl Milli Eğitim Müdürlüğü 
ve bakanlık nezdinde yaptığımız 
girişimler sonucunda; Bilişim 

Meslek Lisesi kurulmasına, meslek 
liselerimizde Plastik Teknolojileri ve İş 
Makineleri Operatörlüğü bölümlerinin 
açılmasına ve bu bölümlere öğrenci 
alınmasına öncülük ettik  

Başkan Altuğ’un konuşmasının 
ardından “Adapazarı’nda Ticari Hayat 
ve Adapazarı İslam Ticaret Bankası” 
yayınının yazarlarından olan Sakarya 
Büyükşehir Belediyesi Kültür ve 
Sosyal İşler Daire Başkanı Resul 
Narin de söz alarak; “Eserin diğer 
yazarı Doç. Dr. Mustafa Sarı hocam 
ile birlikte 2005 yılında İslam Ticaret 
Bankası ile ilgili bir makale yazarak 
başladığımız bu yolculukta bugüne 
kadar sürekli çalışmalarımız devam 

etti. 1913 yılında 13 müteşebbisin bir 
araya gelerek o dönemin koşullarına 
rağmen kurduğu bu banka Osmanlı 
ve ülkemiz ekonomisi için bir dönüm 
noktası olmuştur. İlerleyen yıllarda 
Türk Ticaret Bankası adını alan banka 
2000’li yılları gören 3 bankadan biri 
olmuştur.” dedi.

Resul Narin’in konuşmasının adından 
basın mensuplarının sorularını 
cevaplayan Başkan Altuğ, şehir, ülke 
ve gündem ile ilgili soruları yanıtladı. 

Toplantının sonunda basın 
mensuplarına geçtiğimiz ay coğrafi 
işaret tescili yapılan Kabak Tatlısı ve 
Abhaz Peyniri ikram edildi.
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1. Kendinizi tanıtır mısınız? 
Ben Gülçin Özbiçerler. Baboon Natural markasının 
kurucusuyum. Aslen malzeme mühendisiyim. Gebze İleri 
teknoloji Enstitüsü’nde Malzeme Bilim ve Mühendisliği 
Bölümünden mezun oldum. Sonrasında aynı okulda İşletme 
Yüksek Lisans eğitimimi tamamladım. 2017-2018 yıllarında 
eşim Emre Özbiçerler’in işi dolayısıyla Japonya’da yaşama 
imkanımız oldu. Bu süreçte iş fikrimiz şekillendi. Türkiye’ye 
döndüğümüzde de Baboon Natural markasının temellerini 
atmış olduk. 
2. Sektörünüz ile ilgili bilgi verir misiniz? 
İçinde bulunduğumuz sektör niş bir sektör olarak öne 
çıkıyor. Hem konvansiyonel ürünler üretmiyoruz hem de 
insanların ihtiyacı olan kişisel bakım ve kozmetik ürünleri 
(sabun, katı şampuan, yüz bakım serumları, krem gibi) 
üretiyoruz. Sektörümüz açısında üretimimize bakacak 
olursak ürünlerimiz tamamıyla temiz, doğal olarak, hiçbir 
katkı maddesi içermeyen ürünlerdir ki bu nedenle çok 
kolay ulaşılabilen bir sektör değildir. Bir diğer unsur da çok 
sayıda inovatif ürünlerin ürün gamında yer almasıdır. Katı 
şampuan ürünümüz gibi hem kullanışı kolay, koruyuculara 
gerek kalmadan hem de vegan, kullanıcı dostu gibi 
birçok tüketiciyi etkileyen güzel yanı mevcut. Bu gibi 
ürünler sektörümüzü diğer sektörlerden ayıran başlıca 
etkenlerdir. Hem dünya ihtiyaçlarını tartarak gidermeye 
çalışan hem de alışılmışın dışında yenilikçi ürünler 
geliştirilen bir sektör. Biz Baboon Natural olarak bunu esas 
aldık. Özellikle ülkemizde bulunmayan, adı duyulmamış 
birçok ürünü de ürettik. Kısacası sektörümüz yeniliklere 
daima açık, inovatif fikirleri kolaylıkla işleyen, doğallığı ve 
insan sağlığını önemseyenlerin arttığı günümüzde sürekli 
büyüyen bir sektör olarak öne çıkmaktadır. 

3. Girişimcilik öykünüzü bizimle paylaşır mısınız? 
Japonya’da şekillenen bu iş fikrimizin temellerini 30 
m2’lik bir imalathane tutarak atmış olduk. Bu süreçte eşim 
çalışmaya devam ediyordu ve mesai saatleri dışındaki 
vermiş olduğu destekle ilk 3 ay kadar burada imalat 
gerçekleştirdik. 3 ayın ardından beklediğimizin üzerinde 
bir talep ve ürünlerimizde yüksek oranda memnuniyet ile 
karşılaştık. Bu gelişmeler ile 60 metrekarelik başka bir 
imalathaneye taşınarak üretimimizi genişlettik. Ardından 
2-3 ay içerisinde profesyonel internet sitemizin kurulumu, 
kargo vb. entegrasyonlarımız gibi online ve yasal 
süreçleri de tamamladık. 1 çalışanın aramıza katılmasıyla 
8 ay kadar iki kişi üretime devam ettik. Devamında 
üretimimiz sürekli arttı ve hedeflerimizi genişlettik. 
Sadece doğal sabunlar ile sınırlı kalmayarak doğal 
kişisel bakım ürünleri üretimini de amaçladık. Gerekli 
eğitimleri de bu sürede alarak katı şampuan, tablet diş 
macunu, kremler, kozmetikler gibi ürünleri de üretimimize 
ekledik. Tüm bu gelişmelerin ardından ş u 
anda hizmet verdiğimiz 400 metrekarelik 
bu imalathanemize taşındık. Burada ar-
ge merkezi de kurarak portföyümüzü 60 
ürüne kadar genişlettik. 
-Baboon ismi zaten doğayı ve 
doğallığı çağrıştırıyor. Bu 
girişime ilk başladığımız 
süreçte oğlumuz 6 aylıktı 
ve ben evde, işte sürekli 
oğlumu bir kanguru da 
taşıdım. Aynı zamanda da 
üretimi sürdürmeye devam 
ettim. Markanın başlangıcını 

Girişimcilik

Japonya’da Sakarya’ya 
bir Giri şimcilik 
hikayesi Gülçin Özbiçerler

Baboon Natural
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temsilen ve de ürünlerin doğallığını çağrıştıran Baboon 
isminde ve eşimin çizdiği bu logoda karar kıldık.
4. Bu sektörü tercih sebebiniz nedir? Bu işe başlarken 
piyasa ihtiyaçlarını değerlendirerek mi, tecrübelerinizle 
mi yola çıktınız?
Japonya’da yaşarken doğal kişisel bakım, daha sağlıklı 
beslenme ve doğal ürün kullanımının farkına daha çok 
vardık. Kimya alanında olduğum için de ilgimi ayrıca çekti. 
Başka ülkelerin de kozmetik regülasyonlarını inceleme 
fırsatım oldu ve yerli olarak böyle markaların ne kadar 
az olduğunu fark ettim. Başlangıç sürecinde kendim ve 
ailem için ürünleri ürettim. Sonrası da ise aldığım eğitimler 
çevresinde şekillenerek kişisel bakım ve kozmetik 
alanında da çalışmaya başladık. Bu işten aldığım keyif ile 
de daha yeni ürünler üzerinde çalışmaya devam ediyorum. 
5. İş dünyasındaki hedefleriniz nelerdir? 
Doğal sabun ve kişisel bakım denilince akla gelen ilk 
marka olmak istiyoruz. Hedeflerimiz tabii ki yüksek 
ancak bu butik, kişiye özel ilgi sunan yapımızı bozmak 
istemiyoruz. Birebir geri dönüşler alıyor ve iletişimi de 
birebir sağlıyoruz. Bir seri üretime kayıp ve neticesinde 
de müşterilerle kontağı koparıp tamamıyla fabrikalaşmak 
gibi bir büyümeyi asla hedeflemiyoruz. Büyüyebileceğimiz 
bir ölçüde büyümek istiyoruz, ne fazla ne de az. Bu yapımızı 
bozmadan büyümek istiyoruz. Doğru iş planı uygulayarak 
butik yapımızla bu sektörde ihtiyacı tek başımıza 
giderebileceğimizi düşünüyoruz. 
6. İstanbul Ticaret Odası’nın hazırladığı ‘Yükselen 
Markalar Projesi’ ne dahil olma süreçleriniz ve bu 
kapsamda kozmetik dalında başarınızdan bahseder 
misiniz? Sizce sizi ve markanızı ön plana çıkaran neydi?
Projeye sosyal medya hesaplarımızdan rastladık ve dahil 
olduk. Toplamda dahil olan 700 marka ve kadın girişimci 
var. 2 ön elemeyi başarıyla geçtik ve en son farklı 
sektörlerden toplam 88 kişi ile birlikte final aşamasına 
ulaştık. Son jüri değerlendirmesinin ardından 14 kadın 
girişimci derecelendirildi ve kozmetik alanında tek ödül 
alan Baboon Natural olarak biz olduk. Daha yolun başında 
olan, yeni bir markaydık. Kazandığımız bu başarı bizleri 
çok mutlu ve işimize daha da motive etti. 
Projenin amacı ülkemizden global düzeyde bir marka 
çıkabileceğine bir cevap aramaktı ve sık sık global 
faaliyetlerin önemi vurgulandı. Jüri değerlendirmesinin 
ardından markamızın global düzeye ulaşabilecek bir ışık 
taşıdığı düşünüldü ve ödüle layık görülerek bu tescillenmiş 
oldu. 
7. İhracat yapıyor musunuz? Sakarya ihracatındaki 
yeriniz ve hedefleriniz nedir?
Önümüzdeki yıl hedeflerimizden biri de gelirimizin 
en az yüzde 30’luk kısmını ihracattan karşılamaktır. 
Görüşmelerimiz, küçük çapta denemelerimiz de 
başladı. Organik kozmetik dünyada sürekli büyüyen ve 

büyümeye devam edecek bir sektör. Önceliğimiz organik 
ürünlerimizin sağlıklı şartlarda, kısa sürede ulaşabileceği 
Avrupa ülkeleridir. Hedeflerimize paralel olarak büyüme 
kaydederek dünyanın birçok ülkesinde organik kozmetik 
alanındaki ihtiyaçları karşılayabileceğimize inanıyoruz.  
8. İş dünyasına yeni başlayacak olan girişimci 
adaylarına, üretim yapmak isteyen, ihracat yapmak 
isteyen üyelerimize ne önerirsiniz?
Girişimcilerimize ve girişimci adaylarımıza öncelikle 
heyecan duyacakları bir iş bulmalarını, bununla yola 
çıkmalarını öneriyorum. Doğru konuyu, üretimi, iş planını 
bulduklarını çalışacakları hiçbir saatin kendilerine zor 
gelmeyeceğini düşünüyorum. Başka bir firmada çalışan 
olarak yapılan bir işi sıfırdan kendi işinizi kurarak yapmak 
çok fazla alanda beceri gerektiriyor. Girişimciler bir işe 
başlarken birçok beceriyi haliyle kendinde barındırmıyor. 
İşe adım attıktan sonra çoğu şeyi süreç içerisinde, acı-tatlı 
tecrübelerle öğrenmek durumunda kalıyorlar. Kendimizi 
geliştirmenin önemi çok yüksek ve her ay bir önceki 
aydan daha fazla şey öğrenmiş olmak gerekiyor. Severek 
çalışınca başarı da kendiliğinden geliyor. 
Tabi ki girişimcilikte illaki somut bir ürün de üretmek 
gerekmiyor. Ancak üretim yapmak bambaşka zorlukları da 
beraberinde getiriyor fakat çok daha keyifli. Günümüzde 
asıl önemli olan bir mamul veya fikir üretmek değil 
üretilenin bir katma değeri olması gerekiyor.
9. SATSO’nun iş dünyasına yönelik çalışmalarını bir 
girişimci olarak nasıl değerlendiriyorsunuz? Bu anlamda 
beklentileriniz nelerdir?
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’nın iş dünyası odaklı 
projelerini büyük bir ilgiyle takip ediyoruz. Özellikle fikri 
olan kişileri yatırımcılarla buluşturan Fikir Sepeti projesi, 
üretici firmaların ihracata adım atmalarını sağlamak 
amacıyla hayata geçirdikleri birçok proje, finansman 
destekleri, sosyoekonomik anlamda gelişimi destekleyen 
online eğitimleri ve en önemlilerinden biri de bünyesindeki 
Kadın Girişimciler Kurulu’nun kadın emeğinin gelişmesine, 
ticari katma değer yaratmasına ve ekonomik hayatta yeni 
girişimci kadınların var olmasına yönelik projelerini takip 
ediyor, destekliyor ve çok başarılı buluyorum. Kadına ve 
kadın emeğine verdiği değer için teşekkür ediyor, devamını 
diliyorum. 

Girişimcilik
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ÇEVRE HAFTASI ETKİNLİKLERİ
5-11 Haziran Çevre Haftası Sakarya Ticaret ve Sanayi 
Odası Çevre Komisyonu öncülüğünde Sakarya Çevre ve 
Şehircilik İl Müdürlüğü ile TOYOTA Türkiye A.Ş işbirliğinde 
çeşitli etkinliklerle kutlandı.

İlkokullar arası Resim Yarışması’nın Ödülleri verildi

5-11 Haziran Çevre Haftası etkinlikleri kapsamında 
düzenlenen Dünya Çevre Günü temalı “İlkokullar Arası 
Resim Yarışması’ nın ödül töreni Sakarya Ticaret ve 
Sanayi Odası’nda gerçekleştirildi.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı A. Akgün Altuğ ev sahipliğinde gerçekleştirilen 
Ödül Töreni’ne, Sakarya Vali Yardımcısı Ersin Emiroğlu, 
Çevre ve Şehircilik İl Müdürü Nedim Arsal, İl Milli Eğitim 
Müdürü Fazilet Durmuş, Toyota Türkiye Otomotiv Sanayi 
A.Ş. Kıdemli Genel Müdür Yardımcısı Necdet Şentürk, 
Adapazarı Belediye Başkan Yardımcısı Yusuf Özden, 
SATSO Çevre Komisyonu Başkanı Tuncer Acan ve 
Komisyon üyeleri ve il protokolü iştirak etti. 

Programın ev sahipliğini yürüten Sakarya Ticaret ve 
Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Akgün Altuğ 
yaptığı açılış konuşmasında; “Bizden sonra gelecek 
olan nesillere, kaynakları tükenmiş, yaşam şartları 
zorlaşmış bir dünya bırakamayız. Bunun için de 
özellikle çocuklarımızı bu bilinçle yetiştirmeliyiz. Biz 
de SATSO olarak, çevre ve sanayinin birbirine zıt iki 
kavram olmadığını yaptığı faaliyetlerle ortaya koyan 
bir odayız. Bu vesile ile ödül alan öğrencilerimizi, bu 
konuda hassasiyetle çalışan çevre komisyonumuzu 
tebrik ediyor, işbirlikleri ile bizleri onurlandıran çevre 
ve şehircilik il müdürlüğümüz ve TOYOTA fabrikamıza 
teşekkür ediyorum.”

Toyota Otomotiv Sanayi Türkiye A.Ş Kıdemli Genel Müdür 
Yardımcısı Necdet Şentürk ise; “Çevreyi korumak en 
öncelikli çalışmamız olmalı. Çocuklarımızın da eğitiminde 
bu konunun öncelikli hale geliyor olması ve resimlerine 
güzel yansıması çok gurur verici. İnşallah onlar bu 
çevreyi bizlerden daha koruyacaklar ve bu cennet ülkeyi 
geleceğe taşıyacaklar. 

Sakarya Vali Yardımcısı Ersin Emiroğlu; “Dereceye giren 
girmeyen tüm çocukları tebrik ediyorum. İnşallah atıksız 
bir saflıkta ama her şeyden önce bir gönül bırakırız 
gelecek nesle. Hepimiz bu dünyayı ödünç aldık. Tertemiz, 
güvenli ve sağlıklı bir dünya bırakalım.”

5 Haziran 2021 Tarihinde başlatılan çevre haftası 
etkinlikleri kapsamında Sakarya Milli Eğitim Müdürlüğü ile 
beraber yürütülen Sakarya ilkokul öğrencileri arasında 
dünya çevre günü konulu resim yarışmasında dereceye 
giren öğrencilere hediyeleri takdim edildi. 

Düzenlenen yarışmada il genelinde 3. olan Osmanbey 
İlkokulu 1F Sınıfı öğrencisi Elif İkra Kefli’ye hediyesini 
Toyota AŞ. Genel Müdür Yardımcısı Necdet Şentürk,
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• 2. olan 17 Ağustos ilkokulu 3A sınıfı 
öğrencisi Zehra Çakır’a hediyesini 
SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. 
Akgün Altuğ takdim etti.

• 1.olan 17 Ağustos ilkokulu 2E Sınıfı 
öğrencisi Zeynep Yağmur Çiftçi’ye 
hediyesini Vali Yardımcısı Ersin 
Emiroğlu takdim etti.

Ödül takdiminin ardından Çevre 
Haftası etkinliklerine paydaş olarak 
destek veren kurumlara plaket takdimi 
gerçekleştirildi. Sakarya İl Milli Eğitim 
Müdürü Fazilet Durmuş’a plaketlerini 
Çevre ve Şehircilik İl Müdürü Nedim 
Arsal,  İl Emniyet Müdür Yardımcısı 
Tansu Yıldırım’a plaketlerini Çevre 
ve Şehircilik İl Müdür Yardımcısı Ali 
Demirel takdim etti. Sakarya Ticaret 
ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı A.Akgün Altuğ ve Toyota 
Otomotiv Sanayi Türkiye AŞ’ye, 
plaketlerini Sakarya Vali Yardımcısı 
Ersin Emiroğlu takdim etti.

Çevre Haftası Etkinlikleri SATSO Çevre 
ve Şehircilik Komisyonu, Çevre ve 
şehircilik İl Müdürlüğü ile TOYOTA 
Türkiye işbirliğinde çeşitli etkinliklerle 
devam etti.

Çark Caddesi güzergahından 
başlayan Şenlik Kamyonu ve 
çevre konvoyu eşliğinde şehir turu 
yapılarak çeşitli hediyeler halka 
dağıtılan etkinlik, Erenler İlçesi Et ve 
Süt Kurumu kavşağında araçlara bez 
torba ve çeşitli hediyelerle devam etti.

Bölgede İl Emniyet Müdürlüğü’nün de 
destekleri ile SATSO Çevre Komisyonu 

üyeleri, Toyota Otomotiv Sanayi 
Türkiye A.Ş. yetkilileri ve Çevre ve 
Şehircilik İl Müdürlüğü Şube Müdürleri 
polis kontrol noktasının misafiri 
oldular.

Özellikle bölgeden araçlarıyla geçen 
çocuklu aileler durdurularak ailelere, 
çevre konusunda hassasiyet 
gösterilmesi konusunda bilgiler verildi 
ve çeşitli hediyeler takdim edildi. 

Çevre Haftası etkinlikleri Mefkure 
Okullarında düzenlenen bilgilendirme 
semineri ve Sapanca bölgesinde çevre 
temizliği etkinlikleri ile sona erdi. 

Sakarya Çevre ve şehircilik İl 
Müdürlüğü’nden Şube Müdürü Ufuk 
Süğürtin, SATSO Çevre ve Şehircilik 
Komisyon Başkan Yardımcısı Gamze 
Ergene ve Komisyon Üyesi Seda 
Tünay tarafından Mefkure Okulları 
anaokulu grubuna bilgilendirme 
etkinliği gerçekleştirildi.

Çevre Haftası kapsamında etkinlikler 
Sapanca Uzunkum Mevkiinde çevre 
temizliği ile sona erdi. Çevre Temizliği 
etkinliğine SATSO Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı Yüksel Avşar 
başta olmak üzere, çevre ve Şehircilik 
İl Müdürlüğü Şube Müdürleri; Mustafa 
Yurten ve Hasan Şahin ve kurum 
çalışanları, SATSO Çevre ve Şehircilik 
Komisyonu Başkanı Tuncer Acan  
Komisyon Yardımcıları; Gamze Ergene 
ve Fatih Boztepe, Komisyon Üyeleri; 
Çetin Kahya ve Seda Tünay, öğrenciler 
ve çok sayıda çevre gönüllüsü iştirak 
etti.
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SATSO YÖNETİMİ KOMİSYON VE KURUL BAŞKANLARI İLE 
BİR ARAYA GELDİ

Gerçekleştirilen toplantıda SATSO 
bünyesinde faaliyet gösteren 
komisyon ve kurulların çalışmaları, 
projeleri ve planlanan faaliyetleri 
ile ilgili değerlendirmeler yapılarak 
karşılıklı görüş alışverişinde 
bulunuldu.

Toplantıya Meclis Başkanı Talip 
Kuriş ve Yönetim Kurulu Başkanı 
A. Akgün Altuğ’un ev sahipliğinde 
gerçekleştirilen toplantıya; 
Disiplin Kurulu Başkanı Erol Öztürk 
Hacıeyüpoğlu, Yönetim Kurulu Üyesi 
Savaş Yılmazer, Yönetim Kurulu 
Üyesi ve aynı zamanda Mevzuat 
Komisyonu Başkanı Hayrettin 
Kovacıoğlu, Sakarya İl Kadın 
Girişimciler Kurulu Başkanı Zehra 
Dirim, Ticareti Araştırma ve Geliştirme 
Komisyonu Başkanı Behlül Bayrak, 
Sanayii Araştırma ve Geliştirme 
Komisyonu Başkanı Turgay Çelik, 
Yayın Komisyonu Başkanı Mustafa 
Yıldırım, Turizm Komisyonu Başkanı 
Taner Belge, Tarım ve Hayvancılık 

Komisyonu Başkanı Volkan Terzioğlu, 
Hesapları İnceleme Komisyonu 
Başkanı Oktay Topçu, Sakarya İl 
Genç Girişimciler Kurulu Başkanı 
Mertcan Korkmaz, Çevre ve Şehircilik 
Komisyonu Başkanı Mehmet 
Tuncer Acan, Yurtdışı İş Geliştirme 
Komisyonu Başkanı Ali İhsan Güneş 
iştirak ettiler. 

Yönetim Kurulu Başkanı Altuğ, 
“Paydaşlığı bizler için çok önemli 
olan komisyon ve kurullarımız, 
üyelerimiz ile şehrimize yönelik 
gerçekleştirdikleri çalışmalar, 
projeler ile Odamızın sahadaki en 
önemli temsilcileri konumundadırlar. 
Etkili ve sonuç odaklı çalışmaları 
için teşekkür ediyorum.” ifadelerini 
kullandı

SATSO Meclis Başkanı Talip Kuriş 
ise; “Sahada görevler yürüten 
komisyon ve kurullarımız SATSO 
isminin, güçlü vizyon ve misyonu 
çerçevesinde Odamızın verimli 

çalışmasını sağlıyorlar. Komisyon 
ve kurullarımızın çalışmalarını 
önemsiyoruz, takip ediyoruz ve 
destekliyoruz.” dedi.

Yönetim Kurulu Başkanı Altuğ ve 
Meclis Başkanı Kuriş’in ardından 
komisyon ve kurul başkanları 
sırasıyla söz alarak toplantı hakkında 
görüşlerini dile getirdiler, faaliyetler 
ve projeleri hakkında bilgiler verdiler.

Disiplin Kurulu Başkanı Erol Öztürk 
Hacıeyüpoğlu: “Bu tür toplantılar 
istişare açısından önemlidir ve 
çalışmalar hakkında sık sık görüşmek 
gereklidir.” dedi.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Meclis Başkanı Talip Kuriş ile Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, 
oda bünyesinde faaliyetlerini yürüten komisyon ve kurul başkanlarıyla bir araya geldi.
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TOBB Sakarya İl Kadın Girişimciler 
Kurulu Başkanı Zehra Dirim: 
“Sakarya’da 11 kadın kooperatifi 
kuruldu. Kurulmalar devam edecek. 
Doğu Marmara kadın girişimciler 
ile kadın kooperatiflerinin bir 
arada olması projesi geliştiriyoruz. 
Kadınlara eğitimler veriyoruz.” dedi.

Ticareti Araştırma ve Geliştirme 
Komisyonu Başkanı Behlül Bayrak; 
“Ticaret AR-GE olarak ticaretin 
internete kayması konusunda 
çalışmalarımızı yapıyoruz. İnternette 
ciddi bir ticaret dönüyor ancak 
kanunlar buna göre düzenlenmemiş, 
açıklar var.” dedi.

Hesapları İnceleme Komisyonu 
Başkanı Oktay Topçu, komisyon 
işleyişi, görevleri hakkında kısa 
bilgiler verdi.

TOBB Sakarya İl Genç Girişimciler 
Kurulu Başkanı Mertcan Korkma; 
“Kurul olarak pandemiden kötü 
etkilendik. Üyelerimiz ile online 
olarak bir araya gelmek zorunda 
kaldık. Satın alma zirvesinin ikincisini 
gerçekleştirmeyi amaçlıyoruz” 

Çevre ve Şehircilik Komisyonu 
Başkanı Mehmet Tuncer Acan: “Çevre 
komisyonu olarak kurumlar arası 
ilişkiyi sağladık. Yakma tesislerinin 
2 üniteli çalışması konusunda bir 
proje tasarladık ve ülke genelinde 
mevzuatın değişmesini sağladık. 
Atık yönetimi firmalarına kamera 
kaydı zorunluluğu getirilmesine 
vesile olduk.” dedi.

Yurtdışı İş Geliştirme Komisyonu 
Başkanı Ali İhsan Güneş: “SATRADO 
(Sakarya Trade Office) çalışması 
yapmaya hazırlanıyoruz. Sakarya 
dış ticaret çalıştayı yaparak, dış 
ticarete açılmayı isteyen firmaların 
ihtiyaçlarını daha da iyi analiz etmeyi 
amaçlıyoruz.” dedi.

Tarım ve Hayvancılık Komisyonu 
Başkanı Volkan Terzioğlu: “Komisyon 
olarak tarım ve hayvancılıkta 
sıkıntıları sürekli gündem taşıyoruz. 
Şehrimizde kurulması planlanan bir 
SERA OSB için gereken çalışmaları 
yürütüyoruz” dedi.

Yönetim Kurulu Üyesi ve Mevzuat 
Komisyonu Başkanı Hayrettin 
Kovacıoğlu: “Oda olarak yakın 
zamanda 10 bin faal üye sınırını 
geçeceğiz ve mevzuatta ciddi 
değişiklikler olacak. Komisyon olarak 

buna hazırlanıyoruz” dedi 

Turizm Komisyonu Başkanı Taner 
Belge: “İpekyolu projemiz var; 

Sapanca’dan Taraklı ilçemize 
uzanan bir güzergah. İstanbul’dan 
Sakarya’ya “Bisiklet Severler Treni” 
projesi planlıyoruz.” dedi. 

Yayın Kurulu Başkanı Mustafa 
Yıldırım: “Yeni dergi sayılarımızın 
çalışmaları devam ediyor. Kültür 
yayınlarımız da çıkmaya devam 
ediyor.” dedi.

Sanayii Araştırma ve Geliştirme 
Komisyonu Başkanı Turgay Çelik: 
“Şehrimizdeki büyük ve uluslararası 
üreticilerin yerel sanayicimiz ile daha 
çok işbirliği ve tedarik çalışmaları 
yapması açısından çalışmalar yaptık. 
Yerel sanayicimiz de çok hevesli 
biçimde karşıladı.” dedi.

Toplantı görüş ve önerilerin istişare 
edilmesinin ardından sona erdi.



Bizden Haberler

31Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Sakarya Ekonomi Dergisi

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası tarafından, Temmuz 2020’de Adapazarı Kabak Tatlısı ve Sakarya Abhaz (Abaza) 
Peyniri ile ilgili yapılan Coğrafi İşaret Tescil başvurusu 29 Nisan 2021 tarihi itibariyle Türk Patent ve Marka Kurumu 
tarafından onaylanarak tescillendi. 

Sakarya adına önemli olan bu konu ile ilgili açıklama 
yapan Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı A. Akgün Altuğ şunları dile getirdi: “İlimiz, binlerce 
yıllık tarihi ve yemek kültürüyle de çok 
önemli bir değere sahip. Bunu dünyaya 
tanıtmanın, katma değerini artırmanın 
yolu, coğrafi işaretli ürünlere yatırım 
yaparak bu değerlere sahip çıkmaktan 
geçiyor.  

Sakarya, geçmişten bugüne kadar 
birçok medeniyetin beşiği olmuş ve 
günümüzde de 72 milletin bir arada 
güçlü bir kültür mozaiği oluşturduğu 
küçük Türkiye resmidir. Bu kültürler 
birbiri ile çatışmadan, yakaladığı 
ahengi her alanda kullanabilen bir güce 
de sahiptir. Sahip olduğumuz alt kimlikler ve kültürlerin 
öncelikle Sakaryalı olmak gibi bir bütünselliğe de sahip 
olduklarını da kentin gelişimine sundukları katkılardan 
görmekteyiz. 

Hepimiz Laz, Çerkez, Manav, Abhaz ancak hepimiz bunlarla 
birlikte Sakaryalıyız. Sahip olduğumuz bu çeşitlilik bize 
yemek kültürünün zenginliği, ananelerin yaşatılması, 
geleneklere sahip çıkılarak geleceğe ilerlemesi gibi de 
avantajlar sunmaktadır. 

Bu doğrultuda 2020 yılında başvurumuzu 
gerçekleştirdiğimiz coğrafi İşaret Tescil başvurularımızdan 
Adapazarı Kabak Tatlısı ve Sakarya Abhaz Peyniri Coğrafi 

İşaret Tescilini aldı. 

Kabak tatlısı ile ilgili ilk başvurumuzu 
2009 yılında yapmıştık ancak o 
dönemde Adapazarı kabağının henüz 
tescillenmemiş olması nedeniyle 
başvurumuz kabul edilmemişti. O 
dönemde Islama Köfte ve Dartılı 
Keşkek’imizi Tescillettik. Temmuz 
2020’de Sakarya Ticaret Borsası’nın 
Adapazarı Kabağı’nı tescilletmesinin 
hemen ardından başvurumuzu 
yineledik. Sakarya kabak ve kabak 
tatlısı denilince akla gelen ilk şehirdi. 

Aynı şekilde Abhaz Peyniri de bu bölgede üretilen özel 
bir üründür, Sakarya’nın bu kültür mirasını da tescillemiş 
olduk. İlimize ve Sakaryalılarımıza hayırlı olsun

Ayrıca başvuru aşamasında olan diğer ürünlerimiz de 
Pamukova Ceviz Ezmesi, Pamukova Kavunu, Taraklı Çam 
(Kozalak) Reçeli, Taraklı Şimşir Kaşık, Taraklı Şimşir Tarak, 
Taraklı Uğut Tatlısı’dır.

KABAK TATLIMIZ VE ABHAZ PEYNIRIMIZ TESCILLENDI

Kabak Tatlısı ve 
Abhaz Peynirine 

Sakarya İmzasını attık
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Söz konusu “Ulusal Kalite Hareketi İyi Niyet Bildirgesi”, 
SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ ile KALDER 
Yönetim Kurulu Sayman Üyesi Barış Arat arasında 
imzalanarak yürürlüğe girdi. 

SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, 

“Sakarya’nın mesleki tabanlı en büyük sivil toplum 
kuruluşu olarak üyelerimize ve şehrimize kaliteli 
hizmet verme sorumluluğumuzun daima bilincindeyiz. 
Üyelerimizin kaliteli hizmet alması konusunda yerimizde 
saymadan ileriye dönük çalışmalar içerisindeyiz. Bu 
doğrultuda faaliyetlerimize devam edeceğiz. Ulusal Kalite 
Hareketi İyi Niyet Protokolümüz hayırlı olsun.” ifadelerini 
kullandı. 

KALDER Yönetim Kurulu Üyesi Barış Arat; “Sakarya’nın 
ileriye gitmesi adına SATSO’nun sahip olduğu vizyon, 
prestij de kazandırıyor.KALDER olarak, SATSO’nun 
üyelerine kaliteli hizmet verme anlayışını EFQM Modeli ile 
sürdüreceğinden emin olarak bu konuda desteklerimizi 
sürdürerek işbirliği içerisinde olmaktan memnuniyet 
duyacağız.” diye konuştu. 

SATSO KALITELI HIZMET ANLAYIŞINI EFQM MODELI ILE YÜKSELTIYOR

Kalite yolculuğuna ISO 9001:Kalite Yönetim 
Sistemi belgesini alarak başlayan SATSO, 
sonrasında Akredite Oda Belgesi alarak bu 
başarısını sürdürmüş ve son olarak da Türkiye 
Kalite Derneği (KALDER) ile EFQM Mükemmellik 
Modeli Kapsamında “Ulusal Kalite Hareketi İyi 
Niyet Bildirgesi”ni imzalayarak kalite konusunda 
kararlı adımlar atıyor.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 
ile Sakarya Uygulamalı Bilimler 
Üniversitesi Uygulamalı Bilimler 

Fakültesi işbirliğinde ve SATSO 
Yurtdışı İş Geliştirme Komisyonu 
yürütücülüğünde “Üniversiteden 
Pazar Elçiliğine Projesi” Protokolü 
imzalandı.

SATSO Yurtdışı İş Geliştirme 
Komisyonu yürütücülüğünde ve 

Sakarya Üniversitesi Uluslararası 
Ticaret Bölümü işbirliğinde 7 yıldır 
başarı ile devam eden Uluslararası 
Pazar Elçileri Projesi’ne Sakarya 
Uygulamalı Bilimler Üniversitesi 
Uygulamalı Bilimler Fakültesi de 
katıldı.

Protokol töreninde konuşan SATSO 
Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün 
Altuğ, “Söz konusu protokolle Sakarya 
Ticaret ve Sanayi Odası Sakarya 
Uygulamalı Bilimler Üniversitesi 
işbirliği ile SUBÜ’de  eğitim gören 
yabancı uyruklu öğrencilerin 
de Odamız üyesi firmalarda staj 
yapmaları sağlanacaktır. Bu proje ile 
Sakaryalı firmaların global pazarlar, 
tedarikçiler veya partnerler bulmaları 
sağlanırken, yabancı uyruklu 

öğrenciler de, kendilerini geliştirme ve 
ülkemizi ve şehrimizi daha yakından 
tanıma fırsatı elde edeceklerdir.” diye 
konuştu.

SUBÜ Rektörü Prof. Dr. Mehmet 
Sarıbıyık ise, “Üniversiteden Pazar 
Elçiliğine Projesi’nde (UPEP), içeriği 
ve hedefleri göz önüne alındığında 
bitmez bir kaynak ve uzun soluklu bir 
çalışmadır.” dedi.

SATSO Yurtdışı İş Geliştirme Komisyon 
Başkanı Ali İhsan Güneş, “Projemizin 
ilk çıkışı ‘Siz yabancımız değilsiniz’ 
fikridir. Çok samimi, iyi niyetli ve 
sonuç odağı güçlü bir çalışma. 
Komisyonumuz projenin yürütücülüğü 
konusunda titizlikle çalışmalarını 
yürütecektir.” dedi.

UPEP PROJESI IÇIN SUBÜ ILE PROTOKOL
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SATSO Hizmet Binasında Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün 
Altuğ ev sahipliğinde gerçekleştirilen toplantıya; Yönetim 
Kurulu Sayman Üyesi Doğan Çatalbaş, MÜSİAD Sakarya 
Şube Başkanı İsmail Filizfidanoğlu, ASKON Sakarya Şube 
Başkanı Engin Tumbaz, SASİAD Başkanı Ümit Karayaka, 
SAKARYAGİAD Başkanı Zafer Bekdemir, Ekonomi Ticaret 
Derneği Sakarya Başkanı Şamil Dedeoğlu ile SAMİB 
Başkanı Günay Güneş, Üretim Ticaret Kurulu Derneği 
Başkanı Özkan Pınar iştirak etti. 

Toplantının açılış konuşmasını gerçekleştiren Yönetim 
Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, “SATSO olarak, şehrin 
dinamikleri ile işbirliği içerisinde çalışmaya özen 
gösteriyoruz. Şehrimiz için bizler ekonomi tabanlı sivil 
toplum kuruluşları olarak işbirliği ve ortaklık kültürünü 
önemseyerek bu şehir için çalışmaya devam edeceğiz.” 
ifadelerini kullandı.

MÜSİAD Sakarya Şube Başkanı İsmail Filizfidanoğlu, 
“Şehrimiz adına temel bir fikir üretebileceğimiz çok verimli 
bir toplantı gerçekleştirdik.” ifadelerini kullandı.

ASKON Sakarya Şube Başkanı Engin Tumbaz, “Sakarya 
her türlü engele rağmen büyüyebilecek bir şehir.” dedi.

SASİAD Başkanı Ümit Karayaka, “Şehrimiz büyürken aynı 
zamanda yerel firmalarımız da büyümeli, ticaretimiz ve 
hizmetimiz gelişmelidir.” dedi.

SAKARYAGİAD Başkanı Zafer Bekdemir, “Sakarya’nın 
en büyük ihtiyaçlarından birisi de iyi yönlerinin güzel bir 
biçimde tanıtılmasıdır.” diye konuştu.

SAMİB Başkanı Günay Güneş, “OSB Projeleri ile ilimizi 
ekonomisinin kaderi değişecektir. Buna paralel olarak 
ilimiz sanayicisinin de kendisini geliştirmesi, bu gibi 
projelerde yer alarak paydaşlık etmesi gerekiyor.” dedi.

Ekonomi Ticaret Derneği Sakarya Başkanı Şamil Dedeoğlu, 
“Sakarya’nın kritik konumunun  getirdiği avantajları 
iyi kullanmalı ve dezavantajlara yönelik de önlemleri 
almalıyız.” dedi. 

Üretim Ticaret Kurulu Derneği Başkanı Özkan Pınar, 
“Sakarya birçok yönüyle ciddi potansiyele sahip bir 
şehirdir.” ifadelerini kullandı.

İşbirliği ve ortak çalışmalar yürütülmesi konusunda görüş 
birliği yapılan toplantı değerlendirmelerin ardından sona 
erdi.

EKONOMI TABANLI STK’LARLA IŞBIRLIĞI DEVAM EDIYOR

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası, Sakarya’da 
faaliyet gösteren ekonomik tabanlı sivil toplum 
kuruluşları ile ortak bir değerlendirme toplantısı 
düzenledi.
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün 
Altuğ, Doğu Marmara Gümrük ve 
Dış Ticaret Bölge Müdürü Yaşar 
Yaman Ocak ve beraberinde Müdür 
Yardımcıları Hasan Hüseyin Dinsever 
ve Lütfü Tayfur ile Sakarya Ticaret 
İl Müdürü Emre Atmaca ve Sakarya 
Gümrük Müdürü İbrahim Aksoy’u 

makamında ağırladı. 

Ziyarette Sakarya’nın stratejik öneme 
sahip konumu, gelişen lojistik altyapısı 
ve bölge gümrüklerinin daha verimli 
işleyişinin sağlanması konularında 
değerlendirmeler yapıldı. 

SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. 
Akgün Altuğ, “Sakarya olarak gerek 

karayolları, demiryolları ve gerekse 
limanımız ile her kanaldan etkin bir 
şehiriz. Lojistik anlamda rekabette 
güçleniyoruz. Hedeflerimize ulaşma 
yolunda gümrüklerimizin etkin 
çalışması en büyük destekçimiz 
olacaktır.” ifadelerini kullandı. 

Doğu Marmara Gümrük ve Dış Ticaret 
Bölge Müdürü Yaman Ocak ise; 
“Sakarya hem üretimi hem de ihracatı 
ile çok dikkat çekiyor. Artan dış 
ticaret kapasitesi ile de gümrüğünün 
daha etkin olması gerekiyor. Sakarya 
gibi üreten bir şehrin de gümrükleme 
bakımından işlevsel olması gerektiğini 
biliyoruz.” dedi.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün 
Altuğ, Filipinler Cumhuriyeti İstanbul 
Başkonsolosu Arvin De Leon’u 
makamında ağırladı. 

Ziyarette Yurtdışı İş Geliştirme 
Komisyonu Başkan Yardımcısı 
Hayrettin Kovacıoğlu da hazır 
bulundu. 

SATSO Yönetim Kurulu Başkanı 
A. Akgün Altuğ, Başkonsolosu 
Sakarya’da ağırlamaktan 
memnuniyet duyduklarını belirterek; 
“SATSO olarak Filipinler dahil birçok 
ülke ile ekonomik yönden işbirliğini 
geliştirmeye, üyelerimizin faaliyet 
alanlarını genişletmek için çalışıyoruz. 
Karşılıklı işbirliğine bağlı iletişim 

kültürümüz ile Filipinler Cumhuriyeti ile 
işbirliğini de önemsiyoruz” ifadelerini 
kullandı.

Filipinler Cumhuriyeti İstanbul 
Başkonsolosu Arvin De Leon ise; 
“Bizler karşılıklı işbirliğini önemsiyoruz 
ve geliştirmek adına çabalıyoruz. 

Ekonomik olarak ikili iş görüşmelerine 
de zemin hazırlamayı, salgının 
ardından da yüz yüze görüşme 
programları gerçekleştirmek için 
sabırsızlanıyoruz.” diye konuştu. 

Söz konusu ziyaret iyi dilek ve 
temennilerinin ardından sona erdi.

SAKARYA’NIN LOJISTIKTE REKABET GÜCÜ ARTIYOR

FILIPINLER ISTANBUL BAŞKONSOLOSU’NDAN SATSO’YA ZIYARET
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası, Covid-19 salgınının iş 
dünyası üzerinde yarattığı ekonomik baskıyı hafifletmek 
amacıyla Vakıf Katılım Bankası ile yeni bir finansman 
protokolüne imza attı. 

Vakıf Katılım Bankası Protokolü kapsamında SATSO üyeleri, 
bankanın müşterilerine sunmuş olduğu tüm finansman 
desteği kampanyaları dahil olmak üzere kurumsal 
finansman desteği, Türk Eximbank kaynaklı krediler, gayri 
nakdi krediler, nakit yönetimi kredileri, finansal kiralama, 
ihracat finansmanı hazine ürünleri, sigorta ürünleri ve BES 
gibi tüm ürünlerinden kendilerine özel uygun koşullarda 
faydalanabilecekler.

Konuyla ilgili konuşan SATSO Yönetim Kurulu Başkanı 
A. Akgün Altuğ, “Covid-19 sürecinde SATSO, üyelerine 
yönelik destek çalışmalarına ara vermeden devam etti. 
Bu protokol kapsamında üyelerimiz kendilerine özel olarak 
oluşturulan kredi paketleri ve cazip oranlar ile finansman 
ihtiyaçlarını rahat bir şekilde giderebilecekler.” ifadelerini 
kullandı. 

Perakende Bankacılık Müdürü Taner Akkurt ise, 
“Sakarya’nın en büyük mesleki tabanlı sivil toplum 
kuruluşunun 10 bini aşkın üyesine destek verecek 
olmaktan memnuniyet duyuyoruz.” ifadelerini kullandı. 

IŞ DÜNYASININ FINANSMAN ERIŞIMINE VAKIF KATILIM DESTEĞI

Türk Patent ve Marka Kurumu, Sakarya Ticaret ve Sanayi 
Odası, Düzce Ticaret ve Sanayi Odası, Doğu Marmara 
Kalkınma Ajansı işbirliğiyle düzenlenen Hezarfen Teknoloji 
ve Tasarım Geliştirme Projesi’nin Sakarya ve Düzce’de 
hayata geçirilmesi bu bölgelerde faaliyet gösteren 
KOBİ’lere sınai mülkiyet haklarının etkin kullanımı 
konusunda danışmanlık ve eğitimler verilmesinin yanı 
sıra KOBİ’lerin ürün süreç ve teknoloji inovasyonu 
yeteneklerinin geliştirmek amacıyla oluşturulan “Hezarfen 
Projesi” imza protokolü online törenle gerçekleştirildi.

Söz konusu protokol İmza Töreni’ne; Marka ve Patent 
Kurumu Başkanı Prof. Dr. Habip Asan, Sakarya Ticaret 
ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, 
Doğu Marmara Kalkınma Ajansı Genel Sekreteri Mustafa 
Çöpoğlu ve Düzce Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Tuncay Şahin iştirak etti.

Toplantıda konuşan Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, “Bünyesinde Ar-
Ge Merkezi bulunan 24 firmamız, tasarım merkezi bulunan 
4 firmamız var. 1315 Patent başvurusu ile Türkiye’de 10. 
Sırada yer alıyoruz. Patent tescilinde ise 337 tescil ile 
9. Sırada yer alıyoruz. Yine, faydalı model başvurusu 
ve tescilinde de ilk 10 il arasındayız. Patent Tescilinde 
bölgede 2. İliz. Bu rakamları ve tescillerimizi dolayısıyla da 

nitelikli üretimimizi artırmak anlamında Hezarfen Teknoloji 
ve Tasarım Geliştirme Projesi’nin ciddi katkıları olacağına 
inanıyorum” diye konuştu.

HEZARFEN TEKNOLOJİ VE TASARIM GELİŞTİRME PROJESİ 
SAKARYA’DA BAŞLIYOR
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Üyelerimizin uluslararası rekabet güçlerini ve ihracat 
kapasitelerini artırmalarını sağlamak amacıyla Doğu 
Marmara Kalkınma Ajansı desteği ile Odamız bünyesinde 
kurulan “Sakarya Uluslararası Ticareti Geliştirme 
Merkezi” üyelerimize hizmet vermeye devam etmektedir.

SATSO, söz konusu proje kapsamında üyelerine ücretsiz 
ihracat danışmanlığı hizmeti vermek üzere girişimlerine 
başladı. 

Planlanan ihracat danışmanlığının ilk etabında; Nisan 
2021’de hazırlanan “Sakarya Sektör Analizi Raporu” nda 
belirlenen Makine İmalatı, Mobilya İmalatı, Süs Bitkiciliği 
ile Kauçuk ve Plastik Ürünlerin İmalatı sektörlerinde 
faaliyet gösteren firmaların Kurumsal Kapasite ve 
İhracat Yetkinlik Analizleri yapılarak özel, ücretsiz “Analiz 
Raporu” ve “Eylem Planı” hazırlanacak. 

Analiz Raporu ile Eylem Planı hazırlanan ve ihracat 
yetkinlikleri yeterli bulunan firmalar için de uzmanlar 
tarafından “Firmaya Özel İhracat Hedef Pazar Araştırması 
Raporu” hazırlanması desteği de ücretsiz olarak verilmiş 

olacak. SATSO üyesi firmaların ihtiyaçları doğrultusunda 
da “Danışmanlık Desteği” de sağlanacak.

Konu ile ilgili açıklamalarda bulunan SATSO Yönetim 
Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, “Hedeflediğimiz 1000 
ihracatçı ve 10 milyar ihracat performansına ulaşmak 
için Oda olarak üyelerimizi ihracata teşvik etmek, 
mevcut ihracat oranlarının yükseltilmesine katkı sunmak 
ve destek olmak bizim sorumluluğumuzdur. SUTGEM 
Projemiz de buradan yola çıkarak geliştirdiğimiz üye 
odaklı bir çalışmamızdır. 

Bu projemizle işletmelerin kurumsal kapasite ve 
ihracat yetkinlikleri analiz edilecek; ihracat hedefleri 
doğrultusunda belirlenen ihtiyaçlara göre güçlendirilecek 
ve ihracat kapasiteleri arttırılarak; ihracatın devamlılığının 
sağlanması için çeşitli destek hizmetleri sunmayı 
amaçlıyoruz. Belirlenen sektörlerimizde ücretsiz ihracat 
danışmanlığı çalışmamız da bu doğrultuda önemli bir 
çalışmadır. Bunun hayata geçebilmesi için en önemli 
koşul üyelerimizin ilgisi ve talebi olacaktır. 

ÜCRETSIZ IHRACAT DANIŞMANLIK DESTEĞINE

SIZ DE KATILIN
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Sakarya Valiliği, Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası (SATSO), 
İŞKUR Sakarya İl Müdürlüğü, Sakarya Uygulamalı Bilimler 
Üniversitesi (SUBÜ) ve TOYOTA Otomotiv Sanayi Türkiye 
A.Ş. işbirliği ile “TOYOTA İstihdam İş Birliği Protokolü” 
imzalandı

İŞKUR Sakarya İl Müdürlüğü Hizmet Binasında gerçekleşen 
protokol imza törenine Sakarya Valisi Çetin Oktay Kaldırım 
başta olmak üzere, SUBÜ Rektörü Prof. Dr. Mehmet 
Sarıbıyık, SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ 
ve beraberinde Yönetim Kurulu Sayman Üyesi Doğan 
Çatalbaş, İŞKUR Sakarya İl Müdürü Tekin Kaya, SGK 
Sakarya İl Müdürü Erhan Çavuş ile TOYOTA Otomotiv 
Sanayi Türkiye A.Ş. Kıdemli Genel Müdür Yardımcısı Necdet 
Şentürk iştirak ettiler.

Söz konusu protokol kapsamında TOYOTA Türkiye 
A.Ş. İŞKUR’un Mesleki Eğitim Projesi (MEGİP) desteği 
ile yılsonuna kadar 2500 kişiye istihdam sağlamayı 
hedefliyor. TOYOTA Türkiye A.Ş. de işe alınacaklar için, 
3 hafta süreli oryantasyon ve mesleki eğitim sonrası 
kursiyerlere 6 ay süreli geçici işçi olma imkanı sağlanacak. 
Ayrıca, geçici işçilerin bir kısmı 6 aylık çalışma sonrasında 

uygun görülmesi halinde firmada kadrolu çalışan olma 
imkânına da sahip olabilecekler

Sakarya Valisi Çetin Oktay Kaldırım, “Şehrimizde ihracatın, 
istihdamın ve üretimin lider şirketlerinden biri olan Toyota 
Türkiye’nin bu protokol ile istihdama daha da katkı 
vermesini gönülden kutluyoruz.” diye konuştu.

SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, “Şehrimizde 
üretim ve ihracatın en büyük destekçisi olarak gördüğümüz 
Toyota’nın böyle bir protokol ile istihdama daha da katkı 
verecek olması bizleri heyecanlandırmıştır. Bu protokol ve 
beraberinde oluşacak yeni imkanlar da şehrimizde birçok 
projenin hayata geçmesine vesile olacaktır.” ifadelerini 
kullandı.

SUBÜ Rektörü Prof. Dr. Mehmet Sarıbıyık, “Mesleki ve 
teknik eğitimin sertifikasyonu ve mesleki yeterliliğin 
belgelendirmesi faaliyetlerimizle sanayimize tam destek 
olmak Üniversitemizin bir başka amacıdır.” dedi.

İŞKUR Sakarya İl Müdürü Tekin Kaya, “Kurumlarımız, 
üniversitemiz, meslek örgütlerimiz ile hep birlikte, işbirliği 
içerisinde Sakarya’nın her konuda çok daha iyi yerlere 
gelmesi için çalışmaya devam edeceğiz.” dedi.

TOYOTA Otomotiv Sanayi Türkiye A.Ş. Kıdemli Genel 
Müdür Yardımcısı Necdet Şentürk, “Şehrimizdeki kurum 
ve kuruluşlar ile yıllardır işbirliği içerisinde çalışıyoruz. 
İmzalanan protokol ile üretimimize daha da ivme 
kazandırarak bu şehre ve ülkemize daha çok destek 
olmaya çalışacağız.” diye konuştu.

ISTIHDAM IŞBIRLIĞI PROTOKOLÜNDE IMZALAR ATILDI

T.C. Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı’nın teknolojik ürünlerde katma 
değeri artırmak için hayata geçirdiği Teknoloji Odaklı Sanayi 
Hamlesi Programı çerçevesinde açılan ‘Mobilite Çağrısı’nın 
tanıtım toplantısı, Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’nın ev 
sahipliğinde gerçekleşti

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası ev sahipliğinde, online olarak 
düzenlenen tanıtım toplantısına, SATSO Yönetim Kurulu Başkanı 
A. Akgün Altuğ, Stratejik Araştırmalar ve Verimlilik Genel Müdürü 
Prof. Dr. İlker Murat Ar Program Yönetimi Dairesi Başkanı Hakan 
Erten ve Sakarya İş Dünyası’nın temsilcileri katıldı.

TEKNOLOJI ODAKLI SANAYI HAMLESI PROGRAMI TANITILDI
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 
A. Akgün Altuğ ve Yönetim Kurulu Üyeleri kademeli 
normalleşme sürecinin ilk gününde yeme içme sektör 
temsilcilerine hayırlı olsun dileklerinde bulundu.

SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, yaptığı 
açıklamada şunları dile getirdi:“ Üyelerimizin her zaman 

yanındayız. 15 ayı aşan bir süredir, hepimiz farklı 
alanlarda sıkıntılar yaşıyoruz. Özellikle ekonomimizin 
ve iç piyasanın önemli çarkı olan hizmet sektörümüz 
çok zor zamanlardan geçti. Umarım ki bu normalleşme 
adımları daha da ilerler ve eski günlerin rutinine tekrar 
kavuşuruz. Tüm üyelerimize bol ve bereketli kazançlar 
diliyorum” diye konuştu.

SATSO 5.Meslek Komitesi’nden Meclis Üyesi 
Savaş Yılmazer’in işletmesine sabah saatlerinde 
gerçekleştirilen ilk ziyarete Başkan Altuğ’la birlikte, 
Başkan Yardımcısı Yüksel Avşar, Yönetim Kurulu Üyeleri; 
Hüseyin Ür, Semih Çokay, Yılmaz Dünya, Erhan Fidan, 
Hayrettin Kovacıoğlu iştirak etti. 

SATSO Heyeti Yılmazer’e işlerinde başarılar dileyerek yeni 
sürecin tüm üyeler için hayırlı olmasını temenni ettiler. 

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası, Sakarya Ticaret Borsası, 
Akyazı Ticaret ve Sanayi Odası ve Akyazı Ticaret Borsası 
Yönetim Kurulu Başkanları Sakarya’nın Kısal Kalkınma 
IPARD Programında yer alması için ortak bir açıklamada 
bulundu

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 
A. Akgün Altuğ, Sakarya Ticaret Borsası Yönetim Kurulu 
Başkanı Adem Sarı, Akyazı Ticaret ve Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı Şinasi Bayraktar, Akyazı Ticaret 
Borsası Yönetim Kurulu Başkanı Ali Şener Bayraktar, 
yaptıkları ortak açıklamada IPARD Programının Sakarya’yı 
da kapsaması gerektiği ve hatta bu desteklerin ülke 
geneline yayılmasının elzem olduğunu dile getirdiler. 

Sakarya’da TOBB’a bağlı Oda ve Borsa Başkanları yaptığı 
ortak açıklamada şunları dile getirdiler:

“Avrupa Birliği’ne katılım öncesi kırsal kalkınma programı 
mali yardım aracı olan İPARD hibeleri, tarım ve hayvancılık 

sektörü için büyük önem arz etmektedir.  Süt-kırmız et – 
beyaz et - balıkçılık- meyve ve sebze sektörlerinin modern 
bir yapıya kavuşması için hibe fonu sağlayan bu program 
içerisinde yeni dönemde Sakarya’nın yer almasını talep 
ediyoruz. 

İlimizin Marmara bölgesinde bulunması, tarımsal ürünlerin 
talebinin yüksek olması, çevre illere göre ulaşım açısından 
merkezi konumda bulunması, bölgedeki ve çevresindeki 
illerle karşılaştırıldığında tarımsal üretim ve potansiyelinin 
yüksek olması, tarım ekonomisine katkı anlamında çok 
önemlidir. Türkiye’nin diğer sektörler arasında tarım 
sektörünün payı % 8 dolayında iken, Doğu Marmara 
Bölgesinde yer alan Sakarya’da ise tarım sektörü diğer 
sektörlere göre %24’lük pay almaktadır. İlimizdeki 
tarımsal gelirde en yüksek pay hayvancılık sektörüne 
aittir. 

Destek Programına dahil olan 42 ilimizin tarımsal üretim ve 
ekonomiye katkıları değerlendirildiğinde ve Sakarya’nın 
mevcut tarımsal potansiyeli ile bu listenin en başında yer 
alması gerektiğini düşünmek yanlış olmaz. İlimizin güçlü 
tarım potansiyeli değerlendirildiğinde Avrupa Birliği (AB) 
tarafından aday ve potansiyel aday ülkelere destek olmak 
amacıyla oluşturan IPARD Kırsal Kalkınma Programında 
Sakarya’nın yer alması gerekmektedir. 

Bu konuda gerek milletvekillerimiz, gerek Ankara lobimizin, 
ilgili bakanlıklarımız nezdinde gerekli çalışmaları yaparak 
ilimizin hakettiği bu kapsam içine alınmasını önemle rica 
ediyoruz”

KAFE RESTORANLARA NORMALLEŞMENİN İLK HAYIRLI OLSUN 
ZİYARETİ 

IPARD LISTESINE SAKARYA’YI EKLEMELIYIZ
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Meclis Başkanı Talip 
Kuriş, Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ ve TOBB 
Delegeleri Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) 
Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu’nun başkanlığında 
Covid-19 tedbirleri nedeniyle elektronik ortamda 
gerçekleştirilen “TOBB 76.-77. Genel Kurulu”na online 
olarak katıldı.

Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) Başkanı M. Rifat 
Hisarcıklıoğlu, Genel Kurul sonrası yaptığı açıklamasında; 
“81 İl ve İlçelerden katılan tüm delegelerimize teşekkür 
ediyorum. Oda ve Borsalarımızla birlikte üyelerimizin 
sıkıntılarını takip etmeye, dile getirmeye ve çözüm 
üretmeye devam edeceğiz” dedi.

TOBB’un 76. Ve 77. Genel Kurulu’na SATSO Meclis 
Başkanı Talip Kuriş ve Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün 
Altuğ’un yanısıra Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı ve 
TOBB Delegesi Cem Gün, Yönetim Kurulu Üyesi ve TOBB 
Delegesi Hayrettin Kovacıoğlu, TOBB Delegeleri; Turgay 
Çelik, Fatih Güreş, Erdal Şenkardeş, Kenan Taçyıldız, 
Alican Yıldırım, Vedat Yaşlıca, Hasan Genç, Talha Fatih 
Cömert, Oktay Topçu, Ekrem Seçgin, Kamil Uzak, Savaş 
Yılmazer, Murat Güler, Nihat Cinoğlu ve SATSO Genel 
Sekreteri Teyfik Öztürk iştirak etti.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası ile Sakarya İl Sağlık 
Müdürlüğü arasında Covid-19 Aşılama Protokolü 
imzalandı.

İmzalanan protokol kapsamında SATSO Üyesi tüm 
işyerlerinde işveren ve çalışanların aşılanması 
hedefleniyor. SATSO üyesi tüm İşyerlerindeki bütün 
çalışanların aşılanması durumunda Sakarya Sağlık İl 
Müdürlüğü tarafından bu işletmelere “Bu İşyeri Çalışanları 
Covid 19 Aşısı Oldu” sertifikası verilerek işyerlerinin 
“Güvenli İşyeri “ olduğu belgelenmiş olacak.

SATSO Hizmet Binasında gerçekleştirilen protokol imza 
törenine SATSO Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Cem 
Gün, Sakarya İl Sağlık Müdürü Doç. Dr. Aziz Öğütlü, SATSO 
Yönetim Kurulu Sayman Üyesi Doğan Çatalbaş iştirak 
ettiler. 

Protokol Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Cem Gün ile 
Doç. Dr. Aziz Öğütlü arasında imzalanarak yürürlüğe girdi.

Protokolün ardından konuşan Başkan Yardımcısı Gün; 
“Sağlık İl Müdürlüğümüz öncülüğünde başlatılan ve 
imza attığımız bu çalışma ile SATSO olarak salgına karşı 
en büyük silah olan aşı konusunda üyelerimize yönelik 
bilgilendirme faaliyetlerinde bulunarak teşvik ve destek 
çalışmaları yürüteceğiz.” dedi.

Sakarya İl Sağlık Müdürü Doç. Dr. Aziz Öğütlü ise; 
“Sertifika çalışmamızı uygulamaya soktuk. İş dünyamız 
bu konuda bizlerin en büyük paydaşı olacaktır. Bu yolda 
SATSO’nun vereceği destekler, teşvik çalışmaları daha 
hızlı ilerlememizi sağlayacaktır. Çalışanlarının hepsini 
aşılayan işletmeler bizlere ulaşacak ve “Bu İşyeri 
Çalışanları Covid 19 Aşısı Oldu” sertifikalarını takdim 
edeceğiz.” dedi.

SATSO 15. Meslek Komitesinden de Aşı Olmaya Tavsiye 

İmzalanan Protokolün ardından konu ile ilgili görüşlerini 
dile getiren SATSO 15. Meslek Komitesi Başkanı Davut 
Acunman; “Salgından kurtulmanın tek yolu aşı olmaktır. 
Salgına karşı toplumsal bağışıklık yakalamak ve eski 
günlerimize dönmek istiyorsak mutlaka aşı olmalıyız. 
Topluma karşı sorumluluk ve gelecek nesillerimize güven 
vermek için aşı olmalıyız.” ifadelerini kullandı.

İşyerindeki tüm çalışanlarının aşılamasını tamamlayan 
veya çalışanlarının toplu olarak aşılanması talebinde 
bulunacak üye firmalarımız aşağıda bilgileri yazılı olan, 
İlçe Sağlık Müdürlükleri ve Toplum Sağlığı Merkezleri ile 
iletişime geçebileceklerdir. 

SATSO TÜRKİYE ODALAR VE BORSALAR BİRLİĞİ’NİN

 76. VE 77. GENEL KURULU’NA KATILDI

AŞILAMA ÇALIŞMALARINA YÖNELİK 
TEŞVIK PROTOKOLÜ
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Ekonomi Tabanlı Sivil 
Toplum Kuruluşları ile işbirliği çalışmalarına devam ediyor.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 
A. Akgün Altuğ öncülüğünde gerçekleştirilen aylık istişare 
toplantılarında üyelerin sorunları, ekonomik gündem ve 
şehir sorunları ile ilgili değerlendirmeler yapılıyor.

SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ başta 
olmak üzere; Müstakil Sanayici ve İşadamları Derneği 
(MÜSAİD) Sakarya Şube Başkanı İsmail Filizfidanoğlu, 
Ekonomi Ticaret Derneği Sakarya Başkanı Şamil 
Dedeoğlu, Sakarya GİAD Başkanı Zafer Bekdemir, 
SAMİB Başkanı Günay Güneş, SASİAD Başkanı Ümit 
Karayaka, Sakarya Müteahhitler Birliği Başkanı Murat 
Bayrak ile Üretim Ticaret Kurulu Derneği Başkanı Özkan 
Pınar, ASKON Sakarya Şube Başkanı Engin Tumbaz iş 
dünyasının çözüm bekleyen sorunları ile ilgili ortak bir 
açıklamada bulundular. 

Yapılan açıklamada: “ Sakarya deprem kuşağında ve belli 
aralıklarla depremi yaşayan bir şehir. Yapılan çalışmalar, 
şehrimizde binlerce deprem yorgunu binanın ortadan 
kalkmasına olanak sağlamadı. Bu konuda çok daha acil 
ve aktif politikalar geliştirilmeli.”

Yapılan açıklamada inşaat sektörünün yaşadığı sıkıntılar 
da dile getirilerek, “Demir fiyatlarındaki artışın sebebi, 
ne kadar artacağı, ne zaman durağan bir seyir haline 
geleceği belirsiz bir durumda. Döviz kurundaki artış veya 
enflasyon rakamlarıyla anlatılamayan bu hareketlilik 
sektörü mağdur etmektedir. 

Sakarya’da kamuya iş yapan müteahhit olmak çok farklı 
sorunlar oluşturuyor. Müteahhitlik konusunda Sakaryalı 
firmaların tercih edilmesi talep edilmektedir. Diğer 
taraftan Sakaryalı firmaların da konfor alanlarından 

çıkarak il dışında iş yapma kabiliyetleri olmalıdır. 

İlimizin ihracat potansiyeli ve ekonomiye katkısı 
düşünüldüğünde ihracatçı firmaların birlik çatısı altında 
toplanmasını sağlamak, işlemlerini kolaylaştırmak ve 
hızlandırmak adına merkezi Sakarya olan bir ihracatçılar 
birliğine ihtiyaç vardır. Bu konuda yürütülen çalışmalar 
hız kazanmalıdır. 

Bunun dışında iç piyasada önemli bir yere sahip olan oto 
alım satım sektörünün de yaşanan fiyat değişimlerinden 
dolayı yaşadığı sıkıntılar göz önüne alınmalıdır. 2. El 
oto satışlarında enflasyon farkının vergilendirmede 
dikkate alınması gerekmektedir. 2. El oto galericilerin 
ruhsatlandırma sorunları çözülmelidir.

İlimizde genel bir fuar alanına ihtiyaç vardır. Kırkpınar 
bölgesindeki açık hava alanından hariç başka bir 
bölgede, kapsamlı bir fuar alanı sektörlerin taleplerini 
karşılayacaktır.

EKONOMİ TABANLI STK’LAR 
ORTAK TALEPLERI DILE GETIRDI
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 
A. Akgün Altuğ, Cumhuriyet Halk Partisi Grup Başkanvekili 
ve Sakarya Milletvekili Engin Özkoç ile beraberindeki 
heyeti makamında ağırladı. 

SATSO Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Yüksel Avşar, 
Sayman Üye Doğan Çatalbaş ve TOBB Sakarya İl Kadın 
Girişimciler Kurulu İcra Komitesi Başkanı Zehra Dirim’in 
de hazır bulunduğu görüşmede CHP Heyetinden; Genel 
Başkan Yardımcıları ve İstanbul Milletvekilleri Onursal 

Adıgüzel ile Fethi Açıkel, İzmir Milletvekili Tuncay Özkan, 
Sakarya İl Başkanı Ecevit Keleş,İl Kadın Kolları Başkanı 
Azize Çeroğlu, İl Gençlik Kolları Başkanı Ulaş Yusuf Konyalı 
ile beraberinde parti temsilcileri iştirak ettiler. 

Cumhuriyet Halk Partisi Grup Başkanvekili ve Sakarya 
Milletvekili Engin Özkoç: “SATSO bir kentin siyasi ayrım 
olmadan, ortak akıl ile yönetilmesi, sorunlarının birlikte 
çözülmesi için çalışan, işbirliğine önem veren bir kuruluş. 
Biz CHP olarak Sakaryalı iş insanlarımızla gurur duyuyoruz. 
Bu şehir durmadan çalışıyor, ileriye gidiyor.” dedi.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı A. 
Akgün Altuğ, “Şehrimiz ve ekonomimiz hakkında sorunları 
dinlemek için odamızı ziyaret ederek görüşlerimize değer 
veren CHP heyetini ağırlamaktan memnuniyet duyuyoruz. 
SATSO olarak şehrimizin en etkin STK’sıyız. Üyelerimiz 
şehrimizin her noktasına dağılmış durumda ve merkez 
olarak Odamızı görüyorlar. Bizler Sakarya’yı ortaklıkla 
planlıyoruz, tasarlıyoruz ve sorunların çözümünde daima 
sorumluluk almaya hazırız.” ifadelerini kullandı.  

 “Mesleki Eğitim İş Birliği Protokolü” kapsamında 
Başkanlığını Akgün Altuğ’un yaptığı Protokol Yürütme 
Kurulu tarafından yönetilen proje okullarında, SATSO 
öncülüğünde geliştirme ve destekleme çalışmaları 
aralıksız sürüyor. 

Bu bağlamda SATSO camiasının destekleri ile Arifiye SATSO 
Motorlu Araçlar Mesleki ve Teknik Anadolu Lisesi’nde 
oluşturulan kütüphanenin açılışı Yönetim Kurulu Başkanı 
A. Akgün Altuğ, Meclis Üyesi Mustafa Yıldırım, Arifiye İlçe 
Milli Eğitim Müdürü Yüksel Gülaç, Sakarya Ticaret Borsası 
Genel Sekreteri Yasemin Arıkan ile Okul Müdürü Fatih 
Şumnulu’nun katılımı ile gerçekleştirildi.

Açılışın ardından açıklamada bulunan Başkan Altuğ: 
“Okullarımız geleceğimizin inşasında en önemli 
basamakların başında geliyor. Milli Eğitim Bakanlığız ile 
TOBB Ekonomi ve Teknoloji Üniversitesi arasında imzalanan 
“Mesleki Eğitim İş Birliği Protokolü” kapsamında oda olarak 
bizler de proje okullarımızı sürekli gelişen, yenilenen bir 

konumda tutmaya çabalıyoruz. 

Kütüphanelerin evde, okulda, iş yerlerinde, her ilçede 
ve şehirde bulunması gerekiyor. Okulumuzda kapsamlı 
ve öğrencilerin vakit geçirmekten keyif alacağı bir 
kütüphane oluşturmuş olmaktan mutluluk duyuyoruz. 
Kütüphane, gençlerimizin kitap okumanın yanında anında 
bilgiye ulaşması için bilgisayarlı çalışma masalarıyla 
da donatıldı. Tüm bunların oluşturulmasında odamız 
meclis üyelerimizin, Sakarya Ticaret Borsası Yönetim 
Kurulu Başkanı Adem Sarı’nın destekleri ve emekleri var. 
Okulumuz adına destek verenlere teşekkür ediyorum. ” 
ifadelerini kullandı. 

Başkan Altuğ kütüphane açılışının ardından okul 
bünyesindeki E- Generation Technic takımı tarafından 
geliştirilen ve Teknofest Efficiency Challenge Elektrikli 
Araç Yarışlarında ilk elemeyi geçip final elemesine 
katılmaya hak kazanan E-Motat adlı aracı inceleyerek 
bilgiler aldı. 

CHP HEYETİNDEN SATSO’YA ZİYARET 

SATSO PROJE OKULLARI GELİŞMEYİ SÜRDÜRÜYOR
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yö-
netim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, 
Ak Parti Genel Başkan Yardımcısı Sa-
karya Milletvekili Ali İhsan Yavuz, Ak 
Parti Sakarya İl Başkanı Yunus Te-
ver, Sakarya Büyükşehir Belediyesi 
Genel Sekreter Yardımcısı Ziya Cev-
herli, Arifiye Belediye Başkanı İsma-
il Karakullukçu ve Parti yetkililerini 
SATSO’da ağırladı.

SATSO Erol Öztürk Hacıeyüpoğlu 
Meclis Toplantı Salonunda gerçek-
leştirilen istişare toplantısında; SAT-
SO Meclis Başkan Vekili Necmettin 
Kırık, SATSO Yönetim Kurulu Üyeleri, 
SATSO Meclis Üyeleri, Meslek Komi-
tesi, Komisyon ve Kurul Temsilcileri 
ile Parti İlçe Başkanlıkları ve Gençlik 
Kolları Başkanları da hazır bulundu.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yö-
netim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ 
yaptığı açılış konuşmasında; “SATSO 
olarak bu şehir için çalışmak bizim 
sorumluluğumuzdur. Son meclis top-
lantımızda artan mülteci göçleri, aşı-
lanmada Sakarya halkı olarak geri 
kalmamız, aşıya karşı oluşan önyar-
gılar, küçük sanayi sitelerinin kabına 
sığmaması ve artık küçük üreticileri-
mizin yeni arazilere ihtiyaç duymala-
rı, özellikle Sapanca ilçemizin turizm 
anlayışının son zamanlarda değiş-
mesi ve bungalov adı altında birçok 
kayıt dışı yapının yine kayıt dışı tu-
rizm gerçekleştirmesi ve bunun da 
bir güvenlik zafiyeti oluşturması gibi 
konuları gündeme getirdik. Fındık 
üreticisi üyelerimiz ve çiftçilerimizin 
taban fiyatın 30 TL olması taleplerini 
de dile getirdik. Bu konularda Sayın 
milletvekilimiz başta olmak üzere bu 
değerli heyetin de görüşlerini almak-
tan memnuniyet duyacağız.” ifade-
lerini kullandı.

Başkan Altuğ’un konuşmalarının 
ardından SATSO meclis üyeleri ve 
SATSO camiasının temsilcileri söz 
alarak mülteci göçmeni, doğal afet-
ler, madde kullanımının düşük yaş-
lara inmesi, Sakarya nehrinin kirliliği, 
küçük sanayi sitelerindeki sıkışıklık 
ve dağınıklık, sigortacılık sektörü-
ne yönelik son yıllarda yapılan ve 
uygulamada sorunlara neden olan 

düzenlemeler ve inşaat projelerinde 
all risk sigortasının zorunlu olması, 
Sakarya’nın İPARD desteklerinden 
faydalanması gibi konularda sorun-
ları, çözüm önerilerini dile getirerek 
destek talep ettiler.

Arifiye Belediye Başkanı İsmail Kara-
kullukçu, “Odalarımızın da bu yolda 
işbirliği önemli. Sanayicilerimiz bizle-
rin göz bebeği. Onlara her zaman yar-
dım etmekle mükellefiz.” dedi.

Ak Parti Sakarya İl Başkanı Yunus 
Tever, “Akgün başkanımızla devamlı 
istişare halindeyiz. Bu toplantıda gö-
rüşülen konular şehrimiz için olduk-
ça önem arz etmektedir.” dedi.

Ak Parti Genel Başkan Yardımcısı 
Sakarya Milletvekili Ali İhsan Yavuz 
ise yaptığı konuşmada SATSO meclis 
üyelerinin taleplerine cevaben şun-
ları dile getirdi: “Fikir alışverişinden 
her zaman memnuniyet duyuyoruz. 
SATSO şehir için en önemli kurumlar-

dan bir tanesi ve Akgün Başkanımız 
ile sürekli iletişim halindeyiz. Sanayi-
cimiz bu ülke ve şehir için çok önem-
li işler yapıyor. Buraya çok güzel bir 
hizmet kampüsü oluşturuldu. Destek 
olmaktan çok memnun olduğumuz 
bu konuda sona gelerek Sakarya 9. 
Noteri, SATSO Hizmet Kampüsü’nde 
çok yakında hizmete başlayacak.

SATSO camiasına, Sakarya’nın sa-
nayi ve ticari yönüne çok güveniyo-
ruz. Sakarya’nın sanayi potansiyelini 
görmezden gelemeyiz. Tarım potan-
siyelini de koruyarak sanayileşme 
konusunda ilerlemesini sağlamayı 
önemsiyoruz. 

Aşılanmak çok önemli. Bu süreç ge-
ride kalsın ve kısıtlamalar olmasın 
diye bunu önemsemeliyiz. İnsanlar 
aşıya teşvik edilmelidir. SATSO da bu 
konuda Sağlık İl Müdürlüğümüze tab-
let bağışı yaptı. Tebrik ediyorum. 

Sanayi sitelerinde kentsel dönü-
şüm gerekli ve önemlidir. Bu konu-
da yapılan tüm çalışmaların içinde 
yer alarak destek vermeye hazırız. 
Ayrıca sigorta konusunu ilgili yerle-
re aktaracağım. Sakarya Ticaret ve 
Sanayi Odası, acil durum hastanesi 
konusunda en önde olan kuruluşlar 
arasında oldu. Teşekkür ediyorum. 
Başkanımız elinden geleni yaptı.” 
şeklinde konuştu.  

SAKARYA MİLLETVEKİLİ YAVUZ’DAN
9. NOTER MÜJDESI
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 
A. Akgün Altuğ, şehirdeki bir dizi basın-yayın kuruluşuna 
ziyaretlerde bulundu.

Program kapsamında; yönetim değiştiren gazetelerden 
olan Yenihaber Gazetesi adına imtiyaz sahibi Halil İbrahim 
Balcı ve Adapazarı Akşam Haberleri Gazetesi adına imtiyaz 
sahibi Güven Hasbaş, Sakarya Gazeteciler Cemiyeti 
Başkanı Seçilen Sezai Matur, Sakarya Gazeteciler Birliği 
Başkanı Seçilen Zeki Aydıntepe, Basın İlan Kurumu Sakarya 
Şube Müdürü İbrahim Çorbacı, yeni yerinde hizmete 
başlayan Dünya Gazetesi Sakarya Bölge Temsilcisi Hasan 
Coşkun ile Adayorum haber sitesi yetkilisi Safa Polat 
ve yakın zamanda yayın hayatına başlayan Anadolu 
Medya Grubu adına Gürkan Kılıç’a hayırlı olsun ziyaretleri 
gerçekleştirildi. 

Ziyaretler sırasında konuşan ve sonrasında da 
değerlendirmede bulunan SATSO Yönetim Kurulu Başkanı 
Altuğ: “Sakarya basını çok eski yıllardan beri sürekli 
faaliyet gösteren, bu işe yıllarını vermiş çok değerli 
gazetecilere sahip ve son yıllarda da gençleşerek bu 
şehir için hizmet ediyor. SATSO olarak bu şehri geliştirme 
sorumluluğu bilincinde çalışmalarımızı gerçekleştirirken 
basınımızın paydaşlığı sayesinde bu daha da güçlü ve 
yerinde oluyor. Sakarya için yerel basınımızla işbirliği 
içinde olmaya devam edeceğiz.” ifadelerini kullandı.

Başkan Altuğ’un ziyaretinden memnuniyet duyduklarını 
belirten kuruluş temsilcileri SATSO’nun şehir odaklı 
çalışmalarının önemine vurgu yaptılar. 

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 
(SATSO), istihdam olanaklarından 
üyelerini daha fazla yararlandırmak ve 
onlara rehberlik hizmet sunulmasını 
sağlamak amacıyla İŞKUR ve SGK’ya 
hizmet binası içerisinde yer tahsisinde 
bulundu. 

Açılış töreni SATSO Yönetim Kurulu 
Başkanı A. Akgün Altuğ’un ev 
sahipliğinde; İŞKUR Genel Müdürü 
Bekir Aktürk, İŞKUR Sakarya İl Müdürü 
Tekin Kaya, SGK Sakarya İl Müdürü 
Erhan Çavuş, SATSO Yönetim Kurulu 
Üyesi Savaş Yılmazer ile kurumlarda 
görevli temsilcilerin katılımı ile 
gerçekleştirildi. Söz konusu törende; 

İŞKUR ve SGK Hizmet Noktasının 
sunacağı hizmetler ile işverenlerin 

üretim, istihdam ve rekabet güçlerinin 
artırılmasının hedeflendiği belirtildi. 

BAŞKAN ALTUĞ’DAN BASIN ZİYARETLERİ

İŞKUR VE SGK HİZMET NOKTALARI SATSO KAMPÜSÜNDE AÇILDI
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Sakarya PSB Anatolia Peyzaj, 
Süs Bitkileri, Bahçe Sanatları ve 
Ekipmanları Fuarı” yoğun katılımla 
gerçekleşti.

Açılış törenine SATSO Meclis Başkanı 
Talip Kuriş ve Yönetim Kurulu 
Başkanı A. Akgün Altuğ’un yansıra   
AK Parti Genel Başkan Yardımcısı Ali 
İhsan Yavuz, MHP Grup Başkanvekili 
Muhammed Levent Bülbül, AK 
Parti Milletvekili Çiğdem Erdoğan 
Atabek, MHP Antalya Milletvekili 
Abdurrahman Başkan, Sakarya 
Büyükşehir belediye Başkanı Ekrem 
Yüce, Bursa Büyükşehir Belediye 
Başkanı Alinur Aktaş, Vali Yardımcısı 
Bekir Dınkırcı, il protokolü ve çok 
sayıda davetli iştirak etti.

Açılış töreninin ardından fuar 
stantlarını ziyaret ederek 
katılımcılarla sohbet eden Sakarya 
protokolü Sakarya Ticaret ve Sanayi 
Odası standına da yoğun ilgi gösterdi.

Sakarya Valisi Çetin Oktay 
Kaldırım’ın da özel ziyaret ettiği 

SATSO Standında Başkan Akgün 
Altuğ, SATSO çalışmaları hakkında 
bilgi verdi.

Ayrıca, Sakarya Tarımsal Ürünler 
Üretim Mükemmeliyet Merkezi’nin 
ilk deneme ürünlerinin sergilendiği 
SATSO standında, Sakarya 
Üniversitesi ve Sakarya uygulamalı 
Bilimler Üniversitesi akademisyenleri 
doku kültürü laboratuvarında 
üretilen ürünler ile ilgili bilgi verdiler.

SATSO Kadın Girişimciler Kurulu 
öncülüğünde kurulan kadın 
kooperatifleri de ürettikleri ürünleri 
SATSO Kadın Kooperatifleri Standında 
tanıtma imkanı buldular.

Fuar ile ilgili değerlendirmede bulunan 
SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. 
Akgün Altuğ, fuarın Sakarya’ya 
hayırlı olmasını temenni ederek 
şunları dile getirdi: “İlk oluşumundan 
itibaren bugünlere ulaşmasında 
SATSO’nun ciddi emeğinin olduğu, 3 
yıldır festival düzeyinde gerçekleşen 
ve bu yılda ulusal bir fuar olarak 

ziyaretçilerine kapılarını açan PSB 
Anatolia Peyzaj, Süs Bitkileri, Bahçe 
Sanatları ve Ekipmanları Fuarı’nın 
şehrimize, ülkemize, sektöre hayırlı 
olmasını diliyorum.

Bu fuar; tüm girişimleri, hazırlıkları, 
düzenlenmesi ve sonuçları itibariyle 
Sakarya’nın fuarı, Sakarya’nın 
tanıtımıdır. Yani hepimizin heyecanı, 
hepimizin emeğidir. Bulunduğu 
coğrafyanın kimliğini taşıyan bu 
sektör, Sakarya’ya çok yakıştı. Süs 
bitkileri sektörü Sakarya’nın bütün 
özelliklerini kendinde barındıran bir 
sektördür. Bu sektördeki yerimizi, 
etkinliğimizi ve gücümüzü her 
geçen yıl artırıyoruz. Başta sektör 
temsilcisi arkadaşlarım olmak üzere 
emeği geçen herkese çok teşekkür 
ediyorum.”

SATSO Meclis Başkanı Talip Kuriş ise; 
“Peyzaj ve Süs Bitkiciliği sektörü 
şehrimiz ile özdeşleşmiş bir sektör. 
Bununla yetinmeyip potansiyelimizi 
daha da duyurmak adına fuarımız 
oldukça etkili olacaktır.” Dedi.

PSB ANATOLIA 2021 FUARI’NDA SATSO STANDI’NA YOĞUN ILGI
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GENÇ GİRİŞİMCİLER KURULU
YILIN ILK MECLIS TOPLANTISINI YAPTI
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyetlerini 
yürüten TOBB Sakarya İl Genç Girişimciler Kurulu İcra 
Komitesi, 2021 yılının ilk meclis toplantısını gerçekleştirdi.
Online olarak gerçekleştirilen toplantının divanında, 
SATSO Meclis Salonu’ndan katılan Yönetim Kurulu 
Üyesi Semih Çokay, TOBB Sakarya Genç Girişimciler 
Kurulu İcra Komitesi Başkanı Mertcan Korkmaz, SATSO 
Genel Sekreter Yardımcısı Mümin Haşil yer aldı. Meclis 
toplantısına kurul üyeleri de online olarak iştirak etti. 
Açılış konuşmasını yapan Yönetim Kurulu Üyesi Semih 
Çokay; “Gelişmiş ülkelere baktığımızda girişimciliğin 
ülke ekonomilerinde ne kadar önemli bir konuma sahip 
olduğunu görüyoruz. Biz Sakaryalı girişimcilerimizin 
zorlukların üstesinden gelecek vizyona sahip olduğunu 
biliyoruz. Her zaman söylediğimiz bir şey var, bizim 
girişimci ve rekabet sever genetik bir avantajımız var. 
Bu avantajımızı dünyanın ihtiyaçlarına göre kanalize 
edersek başarı beraberinde gelecektir.” ifadelerini 
kullandı.
TOBB Sakarya İl Genç Girişimciler Kurulu İcra Komitesi 
Başkanı Mertcan Korkmaz ise; “Genç girişimcilerin 
fikirlerini hayata geçirmelerine yardımcı olmak, 
girişimcilik kültürünün gençler arasında gelişmesine 
öncülük etmek amacıyla çalışmalar yapıyoruz. Pandemi 
nedeniyle ertelenen çalışmalarımıza bundan sonraki 
süreçte devam edeceğiz.” dedi.
Toplantının dilek ve temenniler bölümünde Genç 
Girişimciler Kurulu Meclis Üyeleri görüşlerini dile getirdi.

Genç Girişimciler Kurulu İcra Komitesi Üyesi Zafer 
Bekdemir; “Çok zor bir ticaret dönemi geçiriyoruz. Bu 
sıkıntı icra komitemize de yansıdı, faaliyetlerimizde 
biraz duraksama yaşadık. Faaliyetlerimize inşallah bu 
süreçten sonra devam ederiz.” dedi
TOBB Sakarya Genç Girişimciler Kurulu Üyesi Ahmet Cihan 
Gün ise özellikle işçi ve SGK’lı çalışanların aşılanmaya 
başlamasından dolayı üreticiler olarak memnuniyet 
duyduklarını ifade etti. 
Kurul Üyesi Samet Karabaş ise “Aşımızı olduk umarım 
bundan sonraki süreçte herkesin aşılanması ile bir 
daha kapanma olmaz ve bu süreçleri yaşamayız.” 
temennisinde bulundu.
İcra Komitesi Üyesi Burak Arığ; “Umarım pandemiyi son 
kez konuştuğumuz toplantı olur. Sanayide hammaddede 
sıkıntılar yaşansa da hareketlilik var.” dedi.
İcra Komitesi Üyesi R. Şamil Dedeoğlu;“Bundan sonra 
ne yaparız diye bakmalıyız. Uzaktan da idare edildi 
ancak yan yana gelince güzel işler ortaya çıkacağına 
inanıyorum.” dedi.
Kurul Üyesi Muhammet Ali Bayar da “Umarım bu 
pandemiden bahsettiğimiz son toplantı olur” dileklerinde 
bulundu.
Kurul Üyesi Engin Tumbaz; “Bize denk gelen zorlu bir 
süreçten geçiyoruz. Bu dönemde tecrübe de, direnç de 
kazandık. Ancak değişen dünya koşullarında bundan 
sonra nasıl ilerleyeceğimiz büyük önem taşıyor.” dedi.
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KADIN GİRİŞİMCİLER 
MECLIS TOPLANTISINDA BIR ARAYA GELDI
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyetlerini 
yürüten TOBB Sakarya İl Kadın Girişimciler Kurulu İcra 
Komitesi, 2021 yılının ilk meclis toplantısını gerçekleştirdi.
SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ’un da 
katıldığı TOBB Sakarya Kadın Girişimciler Kurulu Meclis 
Toplantısının, Divan Kurulu’nu SATSO Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı Yüksel Avşar, TOBB Sakarya İl Kadın 
Girişimciler Kurulu İcra Komitesi Başkanı Zehra Dirim ve 
SATSO Genel Sekreter Yardımcısı Mümin Haşil oluşturdu.
Toplantının açılış konuşmasını yapan Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı Yüksel Avşar; “Sakarya Kadın 
Girişimciler Kurulu İcra Komitemiz yaptıkları faaliyetlere, 
günlük etkinlik mantığı ile değil; çalışmalarının 
sürdürülebilir, sonuç odaklı ve ölçülebilir olmasına 
özen göstermişlerdir. Özellikle kadın kooperatiflerinin 
artırılması ile başlayan ve dolayısıyla kadın istihdamı 
ve üretimini destekleyen bu çalışmalar bizim gururumuz 
oldu. Toplumumuzun yarısını meydana getiren 
kadınlarımız bizim baş tacımız. Bu yüzden kadınlarımızı 
her çalışmalarında öncülük etmelerinden memnuniyet 
duyuyoruz. “ dedi.
SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ; 
“Kadınlarımıza girişimci olma ruhunu benimsetmeliyiz. 
Bu yeni düzende artık “ben yapamam” algısına yer yok. 
Herkes mutlaka bir şeyi çok iyi yapıyordur ve o çok iyi 
yaptığı işlerde kadınlarımıza destek olmak öncülük 
etmek zorunluluğumuzdur. Toplantılarda sürekliliği ve 
katılımı sağlamak da bu anlamda önemlidir.” ifadelerini 

kullandı. 
Konuşmaya devam eden Zehra Dirim ise şunları dile 
getirdi: “Kadın girişimciliğinin gelişmesi yönünde 
yapacağımız her bir çalışma gelecek için büyük önem arz 
ediyor. Hedeflerimizin temelinde kadınlarımızın bitmeyen 
azmi ve üretim güçleri var. “Kadın İş Birliği Üretimin 
Geleceği’’ projemiz de azimli kadınlarımızdan ilham aldı. 
Kadın işletme ve üretim kooperatiflerimizin sayısı 11’e 
ulaştı. Bu sayının artması ve gelişmesi için iş birliği içinde 
olduğumuz çalışmalar artarak devam ediyor.” dedi.
Meclis Toplantısının dilek ve temenniler bölümünde kurul 
üyeleri değerlendirmelerde bulundu.
Kadın Girişimciler İcra Komitesi Üyesi Öykü Sena Aydeniz; 
“Girişimci olmak, kendi işini yapmak güzel bir şey bu 
yüzden çevremizi teşvik edelim, elimizi taşın altına 
koyalım. Diğer illere nazaran biz pandemi sürecinde hiç 
durmadık. Ancak büyük bir ekip olduğumuz üyelerimizden 
daha fazla katılım bekliyoruz.”
SATSO Meclis Üyesi Burcu Başar Akgün; “Girişimciliği 
teşvik etmek çok önemli. Ama başta kadının toplumdaki 
yerini, etrafımızdaki herkese anlatalım.”
Kadın Girişimciler Kurulu Üyesi Zeynep Alkan; “Kadın 
girişimciler daha fazla toplanmalı daha sık bir araya 
getirilmeliyiz. Her bireyin her kadının bir projesi vardır 
bunlar işlenebilir, katkı verilebilir. Rol modeller bulunabilir. 
İş hayatında bu bir sinerjidir.” dedi.
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TOBB Sakarya Kadın Girişimciler Kurulu ve Sakarya İŞKUR 
İl Müdürlüğü, Kadın İstihdamı Artırma İşbirliği Protokolü 
imzaladı.
Söz konusu protokol kapsamında SATSO, İŞKUR’a 
başvuran kadın adaylara ve istihdam edilen 
kadınlara yönelik işbaşı yaptığı sektör ile ilgili kendini 
geliştirebileceği ücretsiz kişisel gelişim eğitim imkânı 
sağlayacaktır. Sakarya İŞKUR ise, Kurumun uyguladığı 
programlarda, kadın kursiyerlerin firma eşleşmesini 
yaparak, firmalarda istihdamını destekleyecektir. 
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası’nda gerçekleştirilen 
protokol imza törenine SATSO Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Yüksel Avşar, TOBB Sakarya İl Kadın 
Girişimciler Kurulu Başkanı Zehra Dirim, Sakarya İŞKUR 
İl Müdürü Tekin Kaya ve İcra Komitesi Başkan Yardımcısı 
Makbule Sözduyar, İcra Komitesi Üyesi Özlem Tömekçe, 
iştirak etti. 
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı Yüksel AVŞAR; “Şehrimize, ülkemize, 

ekonomimize kısacası hayatın her alanına konu olan 
tüm etmenlerde kadınlarımızın varlığı, bilgi birikimi ve 
tecrübesi olmazsa olmazımızdır. Bu bağlamda “Kadın 
İstihdamı Artırma İşbirliği Protokolü” nü imzalanmaktan 
büyük mutluluk ve memnuniyet duyuyoruz.” 
değerlendirmesinde bulundu. 
TOBB Sakarya Kadın Girişimciler İcra Komitesi Başkanı 
Zehra Dirim, “SATSO Yönetimi ve Sakarya Kadın Girişimciler 
Kurulu İcra Komitemiz ekonomide kadınların rehber ve 
etkin olduğu bir Sakarya hedefiyle çalışmalarına bir 
yenisini daha ekledi. Kadınların istihdama daha fazla katkı 
sağlayacağını planladığımız projemiz ile Sakarya’nın bu 
konuda önemli bir örnek olacağına inanıyoruz.” dedi.
Sakarya İŞKUR Müdürü Tekin KAYA, Salgın şartlarına 
rağmen 2020 yılında Sakarya’ da İŞKUR aracılığı ile 6.199 
kadının işe yerleştirildiğini, yine Kurumun düzenlediği 
kurs ve programlardan yararlanan 5.381 kadının iş ve 
meslek sahibi olduğuna dikkat çekti.

TOBB Sakarya İl Kadın Girişimciler Kurulu ile Doğu 
Marmara Avrupa Birliği İş Geliştirme Merkezi (ABİGEM) 
işbirliğiyle “Kadın Olmak ve Bahar” online semineri 
gerçekleştirildi. 
8 Mart Dünya Kadınlar Günü’ne yönelik, Eğitmen Yeşim 
Uslu’nun anlatımı ve sunumuyla gerçekleştirilen 
seminere, Kadın Girişimciler Kurulu İcra Komitesi Başkanı 
Zehra Dirim ile SATSO Meclis Üyesi Burcu Başar Akgün 
başta olmak üzere kurul üyeleri ve SATSO üyesi kadın 
iştirak etti.
Eğitmen Yeşim Uslu; “8 Mart 1857 tarihinde New York’taki 
kadın işçilerin protestosu ile başlayan kadın hakları 
kalkışması 1977 yılında UNESCO tarafından 8 Mart’ın 
Dünya Kadınlar Günü olarak belirlenmesi ile sonuç 
vermiştir. Aslında hepimizin peşinde olduğu gerçek 
tüm dünyanın kadınları doğru anlamasıdır. Türkiye’de 
maalesef kadınlar her zaman fedakarlık yapan bir 
cinsiyet olmak zorunda bırakılıyor.” dedi.

SAKARYA ÜRETİMİNE DAHA FAZLA KADIN ELI DEĞECEK

KGK’DAN KADIN OLMAK VE BAHAR SEMİNERİ
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 
bünyesinde faaliyetlerini yürüten 
TOBB Sakarya İl Kadın Girişimciler 
Kurulu İcra Komitesi öncülüğünde 
kadın istihdamının artırılmasına 
yönelik çalışmalar kapsamında 
Ticaret İl Müdürlüğü işbirliğiyle 
yürütülen Kadın kooperatifleri Eğitim 
Programı açılış toplantısı SATSO’da 
yapıldı.
Ev sahipliğini SATSO Yönetim Kurulu 
Başkanı A. Akgün Altuğ’un yaptığı 
törene Sakarya Ak Parti Milletvekili 
Çiğdem Erdoğan Atabek’in yanı 
sıra Sakarya Esnaf ve Sanatkarlar 
Odaları Birliği Başkanı Hasan Alişan, 
Ticaret İl Müdürü Emre Atmaca, TOBB 
Sakarya Kadın Girişimciler Kurulu 
İcra Komitesi Başkanı Zehra Dirim 
ve Kurul Üyeleri, kooperatif üyesi 
girişimci kadınlar ve davetliler iştirak 
etti.
TOBB Sakarya İl Kadın Girişimciler 
Kurulu İcra Komitesi Başkanı 
Zehra Dirim: “Bugün ilimizde ilgili 
tarafların iş birliği sayesinde kadın 
kooperatif sayımız 11’e ulaşmıştır. 

Kadınlar tarafından üretilen 
yöresel ürünlerimizin satış ve 
pazarlanmasına imkan sağlanmış 
ve bu kadınlarımız ekonomik 
hayata kazandırılmışlardır. Açılışını 
yaptığımız bu projenin hayırlı olmasını 
diliyorum.” ifadelerini kullandı.
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün: 
“Kadın üretiminin örgütlenmesi ve 
kooperatif çatısı altında toplanması; 
hem yöresel ürünlerin tanıtımı, hem 
kadın istihdamının artırılması hem de 
bu çalışmaların sürdürülebilirliğinin 
sağlanması açısından büyük önem 
taşıyor. Bizler de, bu konuda kadın 
girişimciler kurulumuzun yoğun 
çalışmaları ile katkı sunuyor, öncülük 
ediyoruz.” diye konuştu.
Sakarya Ak Parti Milletvekili Çiğdem 
Erdoğan Atabek;
“Bugün şehrimizde 11 kadın 
kooperatifimiz var. Geldiğimiz 
noktada kadın kooperatifleri ile 
ilgili çok olumlu bir algı var. Bu 
konuda kadınlarımızın önemi çok 
büyük. Bizler bu işi ekonomik değer 

üretmek adına, kadınları istihdama 
kazandırmak adına, sahaya 
ciddi bir yansıma oluşması adına 
çok önemsiyoruz. Sakarya’daki 
kadınların ben bunu yapabileceğine 
inanıyorum. Çünkü Sakarya çok özel 
bir il.” dedi.
Açılışı programı ile Sakarya Ticaret 
ve Sanayi Odası, Sanayi ve Teknoloji 
Bakanlığı ile Doğu Marmara 
Kalkınma Ajansı işbirliğinde hayata 
geçirilen “Kadın İş Birliği Üretimin 
Geleceği Projesi” kapsamında 
kadınların kooperatifleşme yoluyla 
yerel ekonomik faaliyetlere 
katılımını sağlamak, başarılı kadın 
kooperatifleri oluşturarak faydalı bir 
iş modeli hayata geçirmek amacıyla 
10 günlük eğitime start verildi.
SATSO hizmet binasında, Eğitmen 
Cüneyt Örkmez öncülüğünde 
kooperatifçiliğin temelleri, kuruluş 
faaliyetleri, takım çalışması yönetim, 
üretim ve pazarlama ürün geliştirme 
gibi birçok konuda girişimci kadınların 
eğitilerek donanımsal olarak hazır 
hale gelmeleri hedeflendi. 
Girişimci Kadınlar 10 gün süren 
eğitimlerini başarıyla tamamlayarak 
sertifikalarını almaya hak kazandılar.
Gerçekleştirilen sertifika töreninde 
girişimci kadınlara sertifikaları 
Sakarya İl Kadın Girişimciler Kurulu 
İcra Komitesi Başkanı Zehra Dirim, 
Sakarya Ticaret İl Müdürü Emre 
Atmaca, SATSO Genel Sekreteri 
Teyfik Öztürk ile MARKA temsilcileri 
tarafından takdim edildi. Belge 
takdimi sırasında konuşan protokol; 
kadın emeğinin katma değerli ticari 
başarıya dönüşmesi yolunda eğitim 
faaliyetlerine devam edileceğinin 
altını çizerek sertifika alan tüm 
kadınlara başarılar dilediler. 

KADIN KOOPERATİFLERİNE
E Ğ I T I M  P R O G R A M I 
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SAKARYA KADIN GİRİŞİMCİLER KURULU 
DOĞU MARMARA BÖLGESI KADIN GIRIŞIMCILERI AĞIRLADI
Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde faaliyetlerini 
yürüten TOBB Sakarya Kadın Girişimciler Kurulu İcra 
Komitesi’nin organizasyonu ile gerçekleştirilen Doğu 
Marmara Bölge Toplantısı; Bursa, Kocaeli, Bolu, Düzce, 
Yalova illeri kadın girişimciler kurulu üyelerinin katılımı ile 
Doğu Marmara Bölge Toplantısı’na ev sahipliği yaptı. 

Sakarya Kadın Girişimciler Kurulu İcra Komitesi Başkanı 
Zehra Dirim ev sahipliğinde gerçekleştirilen programa, 
Bursa Kadın Girişimciler Kurulu İcra Komitesi Başkanı ve 
Doğu Marmara Kadın Girişimciler Kurulları Temsilcisi Sevgi 
Saygın, Kocaeli Kadın Girişimciler Kurulu Başkanı Dilek 
Çınar, Bolu kadın Girişimciler Kurulu Başkanı Emine Yüce, 
Düzce kadın Girişimciler Kurulu Başkanı Serap Küçük, 
Yalova Kadın Girişimciler Kurulu Başkanı Merva Yadigar 
Gencer ile bu illerin kadın girişimciler kurulu üyeleri, TOBB 
Sakarya Kadın Girişimciler Kurulu İcra Komitesi Üyeleri ve 
Sakarya’da faaliyet gösteren kooperatif üyesi girişimci 
kadınlar iştirak etti.

Gün boyu süren program Geyve Yöresel Ürünler Üretim 
Merkezi inceleme gezisi ile başladı., Taraklı ilçe gezisi ve 
Fenerli Konak ziyareti ile devam etti.

Doğu Marmara Kadın Girişimciler Kurullarından oluşan 
60 kişilik heyet, daha sonra Sakarya Ticaret ve Sanayi 
Odası’nda istişare ve bölge toplantısı gerçekleştirdi. 

Bölge toplantısının ev sahipliğini ve divan başkanlığını 
SATSO Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Yüksel Avşar 
yürüttü. Divan’da ayrıca Sakarya Kadın Girişimciler 
Kurulu İcra Komitesi Başkanı Zehra Dirim ve Bursa 
Kadın Girişimciler Kurulu İcra Komitesi Başkanı ve Doğu 
Marmara Kadın Girişimciler Kurulları Temsilcisi Sevgi 
Saygın yer aldı.

Toplantının açılış konuşmasını yapan SATSO Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı Yüksel Avşar;

“Sakarya Kadın Girişimciler Kurulumuz yaptığı 
çalışmalarla pandemi dönemine rağmen bir başarı örneği 
gösterdi. Tecrübe edilmemiş bir süreçten çıkarken, 
ekonomik fırsatları yakalamış, güçlü, yeni teknolojilere 
hakim, üretken bir kadın topluluğunun katkılarına 
ihtiyacımız var.” dedi.

Başkan Yardımcısı Avşar’ın ardından konuşan Sakarya 
Kadın Girişimciler Kurulu İcra Komitesi Başkanı Zehra 
Dirim ise; “Biz pandemiye rağmen faaliyetlerimize 
aralıksız devam ettik. Yeni projeler üretip hayata geçirdik. 
Bu projeleri üretirken de sürdürülebilir, ölçülebilir, ülke 
genelinde yayılabilir ve rol model çalışmalar olmasına 
özen gösterdik. Geyve Yöresel Ürünler Merkezi, 
Kadın Kooperatifleri, İş’te Kadın ve Gastro Mutfak 
projelerini hayata geçirdik. Ekonominin gelişimi için 
kadın istihdamının önemli olduğunun bilincindeyiz. Bu 
bilinçle çalışmaya, kadın eliyle projeler üretmeye devam 
edeceğiz.” dedi.

Bursa Kadın Girişimciler Kurulu İcra Komitesi Başkanı ve 
Doğu Marmara Kadın Girişimciler Kurulları Temsilcisi Sevgi 
Saygın; “Çalışmalarımızda ile çok fazla kadına dokunmayı 
hedefledik. Şimdi yerelde kurulan kooperatiflerin bölgesel 
olarak ortak hareket etmesi ve iş birliği sağlaması 
için gayret ediyoruz. Birbirimizi güçlendirelim. Yerelde 
desteklenen kooperatifler güçleniyor. Bizler kadınlarımızı 
desteklemeye devam edelim.” Dedi.

Diğer illerden gelen kurul başkanları da illerinde yapılan 
kooperatifleşme çalışmaları hakkında bilgi verdi. 

Toplantı dilek ve temennilerin ardından plaket ve hediye 
takdimi ile sona erdi. 

Program Sapanca’da SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. 
Akgün Altuğ’un katılımı ile gerçekleştirilen akşam yemeği 
programı ile sona erdi.

Girişimcilik
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Makale

AILE IŞLETMELERI,HIZLI DEĞIŞEN ÇEVRE VE DIJITAL DÖNÜŞÜM

Bir girişimci tarafından ailesinin refahını güvende tutmak, tümüyle kendi 
tasarrufunda bir organizasyona sahip olmak, sosyal ortamlarda itibar 
görmek, gelecek kuşaklara miras yoluyla servet transferi yapabilmek 
ve adını, unvanını uzun süre yaşatabilmek gibi amaçlarla kurduğu ticari 
işletme1, girişimcinin şahsi çabalarına ek olarak diğer aile üyelerin 
yetenekleri ve işgücü ile birleştiğinde aile işletmesi formunu almaktadır. 
Ancak başlangıçta aile üyelerin geçimini temin etmek, zenginliği korumak 
ve gelecekte servetin el değiştirmesinin veya azalmasının önüne 
geçmek için kurulan bu yapının varlığını sürdürebilmesi için zaman içinde 
kurumsallaşması ve çevresel koşullara uyum sağlaması gerekmektedir. 
Çünkü çevreye uygun olmayan yapı ve süreçlerle bir işletmenin rekabet 
üstünlüğü kazanması, varlığını ve meşruiyetini uzun yıllar boyunca devam 
ettirebilmesi kolay değildir. Koşul bağımlılık kuramına göre işletme ile içinde 
bulunulan çevrenin genel özellikleri, kullanılan teknoloji ve işletmenin 
ölçeği ile şekillenmektedir.2 
Her ailenin kendine özgü bir alt kültürü olsa da işletme içinde kararlar 
mevcut şartlara, çevredeki gelişmelere ve öngörülere (plan, hedef) 
göre verilir. Başka bir deyişle; aile işletmelerinde yönetim erkini elinde 
bulunduran aile üyeleri, kararlarında rasyonel davranmaya gayret ederler. 
Bu nedenle çevrede olup bitenleri ve bu değişken şartlar içinde kendi 
işletmelerini rakipleri ile mukayese edebilmek için farklı düzeylerde olsa 
da SWOT, PEST, pazar, rekabet, portföy veya fayda – maliyet analizleri 
gibi yöntemler kullanırlar. İşte işletmeler için son dönemlerde adını sıklıkla 
duyduğumuz dijital dönüşüm sürecinin yönetilmesi bu açıdan önem arz 
etmektedir. Çünkü günümüzde karaları destekleyecek doğru analizleri 
yapabilmek için eksiksiz, hızlı ve tam zamanına elde edilen bilgiyi kullanmak 
gerekmektedir.3

1  Fındıkçı, İ. (2005). Aile şirketlerinde yönetim ve kurumsallaşma. İstanbul: Alfa Yayınları.
2  Donaldson, L. (2001). The contingency theory of organizations. Sage Publications.
3  Çakan, S. ve Tutar, H. (2019). Aile işletmelerinde strateji belirleme: bir durum çalışması. Hitit
Üniversitesi Sosyal Bilimler Enstitüsü Dergisi, 12(2), 631-650.
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Aile işletmeleri 
liderlerinin stratejik 
düşünme, teknik ve 
teknoloji kullanma, 

ekip içi iletişimi 
yönetme, değişimi etkin 

kılma ve çağa uygun 
erdemlere sahip olma 

gibi yetkinliklerden 
bazılarının ön plana 

çıkacağı bir yönetim 
modeli geliştirmesi 

gerekmektedir. 
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Günümüzde toplumlar ve işletmeler (ve pek tabii 
sektörler) için değişim/dönüşüm ihtiyacı önceki 
dönemlerle kıyaslandığında çok daha hızlıdır ve 
işletmelerin uyum sağlamasını toplumsal boyutta 
daha kritik bir noktaya taşımaktadır. Kronolojik sırayla 
bakıldığında avcı toplumunun (toplum 1.0) 200.000 
yıl, tarım toplumunun (toplum 2.0) 10.000 yıl, ardından 
gelen sanayi toplumunun (toplum 3.0) ise ancak 200 yıl 
sürdüğü görülmektedir. Fakat, dijital dönüşüm çağında 
toplumsal yapıların değişmesi için birkaç on yıl yeterli 
olmaktadır.4 Öyle ki; bilgi toplumunun (toplum 4.0) 
detaylarının çizildiği dönem neredeyse yeni başlamışken 
insan – makine entegrasyonuna odaklanan süper akıllı 
toplum (toplum 5.0) kavramı ile insanlık yeni bir fazın 
eşiğine gelmiştir. Toplumların üretim araçlarını ve 
metotlarını kullanarak ne şekilde değiştiğini ifade eden 
bu süreçler, günümüzün hız sorunsalını anlamak için 
yeterlidir. 
Bilgi toplumunun ürettiği yapay zekâ, nesnelerin 
interneti, blok zincir, bulut depolama ve artırılmış 
gerçeklik gibi internet tabanlı teknolojilerin üretim 
metotlarını dönüştürmesi elbette öncelikle işletmeleri 
ve örgütsel davranışları daha sonra da toplumsal 
düzenleri dönüştürmektedir. İnternet teknolojilerine 
bağlı bilgi üretiminin neredeyse her yirmi ayda iki katına 
çıktığı bir ortamda doğru, hızlı ve eksiksiz bilginin tam 
zamanında elde edilmesi için mevcut verilerin insanın, 
zihin kapasitesi ile işleyebilmesi mümkün değildir. 
İnsanların, zihinsel kapasitesini aşan hesaplamaları 
makinelere yaptırması hesap makinesinin icadından bu 
tarafa alışılageldik bir durumdur ancak dijital dönüşüm, 
içinde farklı boyutları barındıran bir değişim sürecini 
ifade etmektedir. Daha detaylı bir anlatımla dijital 
dönüşüm, liderlik metotlarını, iş süreçlerini, örgütsel 
yapılarda iş birliğini ve ileri teknoloji kullanımını merkeze 
alarak işletmeleri yeni bir anlayışla üretmeye zorlayan 
bir süreçtir. Konuyu başka bir açıdan ele alacak olursak; 
dijital dönüşümün öncüsü olan internetin bireyler 
arasında da yoğun olarak kullanılması, insanların 
farklı araçları kullanarak dijital içerikler oluşturması ve 
içeriklerini sosyal medya ortamlarında paylaşmaları 
“pazar” ve “müşteri” kavramlarında farklılaşmalara yol 
açmaktadır. Dijital dönüşüm işletmeleri, müşterileri ve 
genel olarak toplumu zorlayarak ürünleri/hizmetleri, 
örgüt kültürlerini, iş sistemlerini, işgücü kullanımını ve 
yönetim metotlarını geliştirmektedir.5

Geçmişte teknolojik tabanlı sistemler ve yazılımlar, 
yöneticiler açısından belki alternatifler içinden 
seçilecek bir tercih olarak değerlendirilmekteydi 
4  Saracel, N. ve Aksoy, I. (2020). Toplum 5.0: Süper Akıllı Toplum, Social Sciences Research Journal, 9(2): 26-34.
5  Çakan, S. (2021). Factors Affecting the Formation of Organizational Behavior, New Topics in Organizational Behavior, Lütfi Sürücü (Ed.), Bölüm 2, 14-21, İstanbul: Kriter 
Yayınevi.
6  Çakan, S. (2021). Dijital Dönüşüm ve Aile İşletmelerinde Liderlik, Aile İşletmelerinde Dijital Dönüşümün Yönetimi, Osman Yılmaz, Özgür Çark, Cihan Tınaztepe (Ed.), 6. 
Bölüm, 133-146, Ankara: Nobel Akademik Yayıncılık.
7  Akerkar, R. (2019). Artificial Intelligence For Business. Springer.
8  Koçel, T. (2010). İşletme Yöneticiliği, İstanbul: Beta Yayınları. 

ancak günümüzde işletmeler, icat etmek ya da satın 
almak yolu ile elde ettikleri yeni teknolojileri kullanarak 
üretim, pazarlama/satış ve dağıtım süreçlerine en hızlı 
şekilde dahil olmayı hedeflemektedirler. Bu nedenle 
işletmelerini yöneten aile üyelerinin karşısına süratle 
öğrenmeleri gereken dijital liderlik kavramı çıkmaktadır. 
İş dünyasında ticari faaliyetlerin internet, bulut ve 
wi-fi teknolojileri ile dijital platformlarda yürütüldüğü, 
üretim süreçlerinde nesnelerin interneti, yapay zekâ, 
uzman iş sistemleri gibi dijital sistemlerin kullanıldığı, 
üretim dışında pazarlama, muhasebe, finans ve 
insan kaynakları yönetiminde bilişim sistemlerinin 
ağırlık kazandığı, piyasalarda işgücü talebinin vasıflı 
iş gücünden bilgi üreten iş gücüne doğru değiştiği 
dijital dönüşüm çağında aile işletmesi liderinin 
yaşanan gelişmeleri takip edebilecek ve bunlara uyum 
sağlayabilecek bir konumda olması beklenmektedir.6 
Aile işletmesi liderlerinin sahip olması gereken teknoloji 
okuryazarlığı, örgütsel sürdürülebilirlik için olmazsa 
olmaz bir faktör olarak ortaya çıkmaktadır. 
Sonuç olarak; süper akıllı toplum döneminde 
bilgiye ulaşma, problem çözme, etkin kriz ve zaman 
yönetimi gibi XXI. yüzyıla ait kabul edilen yönetici 
yetkinliklerinden bazılarının makineler tarafından 
sağlanacağı öngörülmektedir. Bu yeni durumda aile 
işletmeleri liderlerinin stratejik düşünme, teknik ve 
teknoloji kullanma, ekip içi iletişimi yönetme, değişimi 
etkin kılma ve çağa uygun erdemlere sahip olma 
gibi yetkinliklerden bazılarının ön plana çıkacağı bir 
yönetim modeli geliştirmesi gerekmektedir. Bu nedenle 
aile işletmeleri, hızla değişen psikolojik, sosyolojik ve 
antropolojik şartlara uygun olarak ham madde tedarik 
zinciri yönetiminden insan ve finans yönetimine kadar 
yeniden yapılanmanın yollarını aramalı ve rekabetçi 
üretim metotlarına kavuşabilmek için gereken örgütsel 
bilgi birikimini elde etmeye çalışmalıdır. Çok yakın 
gelecekte endüstriyel süreç kontrolü, verilere ulaşma, 
doğrulama, analiz etme, risk yönetimi ve hedef pazar 
ile müşteri segmentlerinde araştırma için yapay zekâ 
teknolojilerinin kullanımı daha fazla artacağından7 
işletmelerin kaynaklarının ve yeteneklerinin müşteri 
beklentileri doğrultusunda nasıl dönüştürüleceğine 
karar vermek en önemli yönetsel faaliyet olacaktır. 
Ancak unutmayalım ki; genel itibariyle yönetim, birden 
fazla kişinin varlığı ile ortaya çıkan bir grup faaliyetidir.8 
O nedenle aile içi ilişkiler ile işletme içi yönetsel 
faaliyetlerin eşgüdümü önceki dönemlere kıyasla daha 
bir önemli hale gelmiştir. 
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde, Eğitim ve Öğretim 
sektörü temsilcilerinin oluşturduğu 29. Meslek Komitesi, 
Kocaeli Ticaret Odası bünyesinde faaliyetlerini yürüten eş 
değer sektör temsilcisi olan 15. Meslek Komitesi ile ortak bir 
online toplantı gerçekleştirdi. 
Söz konusu toplantıya SATSO 29. Meslek Komitesi Başkanı 
Komitesi Başkanı Ebru Kırtaş, Başkan Yardımcısı Adem Aygün, 
Komiteden Meclis Üyesi Kenan Taçyıldız ile KOTO Yönetim 
Kurulu Üyesi Mehmet Akif Şen, 15. Meslek Komitesinden Komite 

Başkanı Handan Kümeli ile beraberinde Komiteden Meclis Üyeleri ve Komite Üyeleri iştirak etti. 
Toplantıda pandemi döneminde çocukların eğitimi, özel eğitim kurumlarının faaliyetleri, sürücü kursları gibi konular üzerine 
karşılıklı olarak istişareler gerçekleştirilerek sorun ve çözüm önerileri tartışıldı. 

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası, Bilişim ve Telekomünikasyon 
sektörü temsilcisi 31. Meslek Komitesi, gerçekleştirdiği aylık 
olağan toplantısında Tüketici Hakem Heyetleri ile Meslek 
Mensupları arasında gerçekleşen görüşmeler değerlendirildi.
SATSO Yönetim Kurulu Üyesi İbrahim Arabul, Komiteden Meclis 
Üyeleri Behlül Bayrak ve Necmettin Kırık, Komite Üyeleri Serdar 
Gürkan Uslu, Enes Sevindik, Komite Yedek Üyesi Ahmet Şehit 
ile Komiteden Tüketici Hakem Heyeti Temsilcisi Fahri Özdemir’in 
katılımı ile gerçekleştirilen toplantıda Sakarya Tüketici Hakem 

Heyetinin senelik heyetin çalışmaları ile ilgili görüş alışverişinde bulunuldu.
Komiteden Tüketici Hakem Heyeti Toplantılarına Temsilci olarak gönderilen SATSO üyesi Fahri Özdemir, Şikayetlerin 
değerlendirilmesi, sektörel olarak dosya yoğunlukları ve meslek mensuplarının mağduriyet yaşamaması adına alınan görüş 
ve öneriler üzerine yapılan çalışmalar ile ilgili de komite üyelerine bilgi aktardı.
Konu ile ilgili açıklamalarda bulunan SATSO 31.Meslek Komitesinden Meclis Üyesi Behlül Bayrak, “Müşterimiz konumundaki 
tüketicilerimizin oluşan bazı sorunlarda Tüketici Hakem Heyetlerine başvurması en doğal hakkıdır. Meslek grubumuzda 
faaliyet gösteren üyelerimizden gelen şikayet, görüş ve öneriler Tüketici Hakem Heyeti tarafından değerlendiriliyor.” dedi.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 22. Meslek Komitesi aylık 
olağan toplantısını video konferans eşliğinde gerçekleştirdi. 
Toplantıya Komite Başkanı Hüseyin Odabaş, Başkan Yardımcısı 
Yavuz Akın, Komiteden Meclis Üyeleri Bülent Yazar ve Murat 
Can, Komite Üyesi Erhan Karsak ile beraberinde davetli olarak 
Sakarya Uygulamalı Bilimler Üniversitesi (SUBÜ) Öğr. Gör. 
Samet Çelebi iştirak etti.
Söz konusu toplantıda SATSO’nun ortak olduğu, Doğu Marmara 

Kalkınma Ajansı desteği ile  Arifiye Meslek Yüksek Okulunda “Motor Testi ve Simülasyonu Laboratuvarı Kurulması Projesi” 
hakkında Öğr. Gör. Samet Çelebi tarafından bilgilendirme sunumu gerçekleştirilerek meslek komitesi üyelerinin görüş ve 
önerileri değerlendirildi.   Proje kapsamında otomotiv sektöründe ihtiyaç duyulan mesleki eğitim becerisine sahip nitelikli 
personel ihtiyacını karşılayabilmek ve bölgenin rekabet gücünü arttırmak için mevcut otomotiv teknolojisi öğrencilerinin 
uygulama becerilerinin geliştirilmesi amaçlanıyor. 

29. Meslek Komitesi ile KOTO 15. Meslek 
Komitesinden Ortak Toplantı

31. Meslek Komitesi Tüketici Hakem Heyeti ile 
ortak çalışmalarına devam ediyor

22. Meslek Komitesi ve SUBÜ’den otomotiv 
simülasyon laboratuvarı toplantısı
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SATSO bünyesinde Mobilya İmalatı ve Malzemesi sektörü 
temsilcilerinin oluşturduğu 26. Meslek Komitesi, İnegöl Ticaret 
ve Sanayi Odası bünyesindeki eş meslek komitesi ile ortak bir 
toplantı gerçekleştirdi.
Söz konusu toplantıya SATSO 26. Meslek Komitesini temsilen 
Komite Başkanı Mustafa Okuyan, Başkan Yardımcısı Sadullah 
Balıkçıoğlu, Komiteden Meclis Üyeleri Lütfi Sunman ve Musa 
Emre Tever, Komite Üyesi Cafer Güler, Meslek Grubu Üyeleri 
ve İnegöl Ticaret ve Sanayi Odası meslek komitesi temsilcileri 
iştirak ettiler. 

Toplantıda son zamanlarda çoğu sektörde olduğu gibi mobilya sektöründe de yaşanan ham madde sorununa yönelik 
değerlendirmeler, görüşler ve çözüm önerileri tartışıldı. 
Toplantının ardından açıklamada bulunan Komite Başkanı Mustafa Okuyan; “Ülkemizin mobilya üretiminde önemli bir konumda 
olan İnegöl ilçemizde faaliyet gösteren sektör temsilcileri ile bir araya geldik, verimli bir toplantı gerçekleştirdik. MDF üreticileri 
maalesef ihracata ağırlık veriyor ve iç pazara yeteri kadar tedarik gerçekleştirmiyor. Bu nedenle de ham madde fiyatlarına 
sürekli zamlar gelmeye devam ediyor. Mobilya sektörü tarihi zirvesini yaşarken üreticiler üretim yapamıyorlar. Konunun 
ulusal çapta daha çok gündem olması adına bizlerin girişimlerinin yanında MDF ve Yonga Levha Sanayicileri Derneği’nden de 
açıklama bekliyoruz. 26. Meslek Komitesi olarak bu soruna yönelik girişimlerimize, nabzı tutmaya devam edeceğiz.” 

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 16. Meslek Komitesi Başkanı 
İ. Engin Adıyaman, Komite Başkan Yardımcısı Mertcan 
Korkmaz, Meslek Komitesinden Meclis Üyeleri; Ayhan 
Akdağcı, Oktay Topçu ve Zafer Yıldırım ile Komite Üyeleri; 
Güven Yavuz, Mehmet Yasin Şahin tüm sektör temsilcilerinin 
“Sigorta Haftası’nı kutladı.
Komite adına açıklamada bulunan Başkan İ. Engin Adıyaman: 
“Sigorta sektörü, sadece ekonomilerin değil, toplumu 
oluşturan bireylerin yaşamında da son derece önemlidir. 
Ayrıca, oluşturduğu istihdam ve fonlarla ülke ekonomisine de 

kaynak sağlamaktadır. Toplum gelişmişliğine de katkı sunan 
sektör, saygın bir meslek olarak ilerlemektedir.
Bizler de SATSO 16. Meslek Komitesi olarak, ilimiz ve ülkemiz 
sigortacılığının geliştirilmesi, sigortacı ve sigortalı arasındaki 
bağın güçlenmesi, güvene dayalı sigortacılığın gelişmesi için 
gayret ediyoruz.  
Üyelerimize ve tüm Sakaryalılara bu özel hafta vesilesiyle bir 
konuyu özellikle hatırlatmak isteriz ki; tüm halkımız sigorta 
bilincinin farkına vararak, kendilerini, mallarını ve sevdiklerini 
koruyacak sigortalarını yetkili acentelerde yaptırmayı ihmal 
etmesinler. Merdiven altı yetkisiz sigorta yapanlara itibar 
etmesinler. 
Bu vesile ile sigortacılık bilincinin ve güvenin artırılmasını 
hedefleyen Sigorta Haftası’nın, sigortacılık faaliyetinde 
bulunan üyelerimize; sektördeki tüm çalışanlara ve 
toplumumuza hayırlı olmasını dileriz.

Mobilya Sektöründe Ham Madde Sorununa Yönelik 
Ortak Değerlendirme Toplantısı

16. Meslek Komitesi “Sigorta Haftası’nı Kutladı

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde çalışmalarını 
yürüten, Enerji ve Petrol Ürünleri sektörü temsilcilerinin 
oluşturduğu 20. Meslek Komitesi Kocaeli Ticaret Odası eş 
komitesi ile ortak bir online toplantı gerçekleştirdi.
Söz konusu toplantıya Komite Başkan Yardımcısı Aydın 
Özdemir,  Komiteden Meclis Üyeleri Ümit Balta ve Muhammet 
Çapoğlu, Komite Üyesi Sezer Akyol ile Kocaeli TO’dan 
temsilciler iştirak etti.
Sektörel değerlendirmelerin yapıldığı toplantıda sektörün 
sorunları ve çözüm önerileri tartışıldı.

20. Meslek Komitesinden KOTO ile Ortak Toplantı
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde çalışmalarını 
yürüten 31. Meslek Komitesi öncülüğünde, Sakarya Ticaret İl 
Müdürlüğü ve Adapazarı İlçe Tüketici Hakem Heyeti işbirliğinde 
değerlendirme toplantısı gerçekleştirildi.
Toplantıya Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı A. Akgün Altuğ ve Sakarya Ticaret İl Müdürü Emre 
Atmaca başta olmak üzere, SATSO Meclis Başkan Vekili 
Necmettin Kırık, Yönetim Kurulu Üyesi İbrahim Arabul, Meclis 
Üyeleri; Behlül Bayrak, Lütfi Sunman ve Erkan Çokal’ın 
beraberinde sırasıyla 8.-26.-31. Meslek Komitesi Temsilcileri, 
Sakarya Ticaret İl Müdürlüğü İl Tüketici Hakem Heyeti ile 
Adapazarı İlçe Tüketici Hakem Heyeti’nden Temsilciler iştirak 
ettiler. 
SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, “SATSO 

olarak tüketici hakem heyetlerine sektörel temsilciler 
görevlendiriyoruz. Ve bu gönüllü temsilcilerimiz alınan 
kararların daha da verimli olması adına çalışmalara destek 
veriyorlar. Gayemiz; hem tüketici, hem de satıcıya yönelik 
alınan kararların hakkaniyetli, adaletli olmasını sağlamaktır.” 
ifadelerini kullandı. 
Sakarya Ticaret İl Müdürü Emre Atmaca ise; “Bizler Ticaret 
Bakanlığı olarak hem tüketicinin hem de satıcının hakkını 
eşit oranlarda savunmakla görevliyiz ve hassas dengeyi 
sağlamaya çalışıyoruz. Bu şehrin ticaretini sürdürülebilir 
kılmak adına yoğun bir çaba sarf ediyoruz. Değerli Ticaret 
Erbaplarımıza ve esnaflarımıza tavsiyemiz; e-tebligat 
sistemlerini sürekli kontrol ederek bu süreçlerden anında 
haberdar olarak aksiyon almalarıdır.” dedi.
Toplantının devamında sektör temsilcisi katılımcılar söz 
alarak tüketicinin yanında satıcının da korunması gerektiğini, 
açılan davaların satıcıdan önce üreticiye, ithalatçıya rücu 
edilmesi, hakem heyeti işlemlerindeki bürokratik uzunluk 
ve itiraz sürecinde satıcının hesabına koyulan bloke gibi 
konularda talep sundular. 

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde çalışmalarını 
yürüten, Kauçuk ve Plastik İmalat sektörü temsilcilerinin 
oluşturduğu 32. Meslek Komitesi, Adapazarı Gaz Dağıtım A.Ş. 
(AGDAŞ) ile ortak bilgilendirme toplantısı düzenledi.
SATSO Ali Coşkun Konferans Salonu’nda gerçekleştirilen 
toplantıya; 32. Meslek Komitesi’nden SATSO Yönetim Kurulu 
Üyesi Semih Çokay, Komite Başkanı Çetin Kahya, Başkan 
Yardımcısı Ahmet Köprülüoğlu, Komite Üyeleri Şahin Partanaz 

ve Abdullah Çiçek ile beraberinde Meslek Grubu üyesi firma 
temsilcileri ve AGDAŞ Yetkilileri iştirak ettiler. 
AGDAŞ Yetkilileri yaptıkları sunumda, doğru ve yanlış 
uygulamaları sunumlarda göstererek balkonlarda menfez 
uygulamaları, baca montajında yapılması gerekenler ve 
standartlar, uyulması gereken kurallar hakkında katılımcıları 
bilgilendirerek doğalgaz konusunda müşteri isteklerinin değil, 
güvenlik kurallarının öncelikte olduğunu belirttiler.
SATSO 32. Meslek Komitesi Üyesi Şahin Partanaz; “Doğal 
Gaz güvenilir ve temiz bir enerji kaynağı olsa da yanlış-hatalı 
uygulamalar nedeniyle felaketlere de yol açabilmektedir. 
Balkonların kapatılmasının ardından kombi baca uçlarının 
kapalı alanda kalması, ya da cama çok yakın olması gibi 
problemler ile çoğu kez karşılıyoruz. Tüketicilere tavsiyemiz; 
güvenilir, yetkili firmalardan hizmet almaları ve kendi sağlıkları 
için kuralları eksiksiz uygulamalarıdır.” ifadelerini kullandı. 

Tüketici Hakem Heyeti Çalışmaları SATSO’da 
değerlendirildi

32. Meslek Komitesi ve AGDAŞ Işbirliği
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Sağlık, Temizlik ve Kozmetik 
Ürünleri sektörü temsilcisi 15. Meslek Komitesi, çevre illerdeki 
TSO bünyesinde faaliyet gösteren eş değer meslek komiteleri 
ile birçok toplantı gerçekleştirerek sektördeki işbirliği 
ortamını oluşturmaya, ortak sorunların çözümünde yol almayı 
hedefliyor. 
Bu bağlamda 15. Meslek Komitesi Başkanı Davut Acunman, 
Başkan Yardımcısı Mustafa Sencer Deniz, Meclis Üyeleri 
Ekrem Seçgin, Ercan Başnuh ve Seçkin Sandıkyapan ile 
Komite Üyeleri Özer Durmuş ve Emrah Toylar’ın öncülüğünde 
gerçekleştirilen toplantılarda Kocaeli, Zonguldak, Karabük, 
Bolu, Bartın, Kastamonu illerindeki Ticaret ve Sanayi Odaları 
bünyesindeki eşdeğer meslek komiteleriyle verimli toplantılar 
gerçekleştirildi. 
Toplantılar sonucunda sektörün sorunlarının ulusal 
anlamda aynı olduğu, düzeltilmesi gereken bu sorunlara 
karşı yapılan çalışmaların bireysellikten ayrılarak sektörün 
tüm temsilcilerinin tek ses olarak dile getirilmesinin önemi 
paylaşıldı. 
Toplantılar hakkında değerlendirmelerde bulunan 15. Meslek 
Komitesi Başkanı Acunman; “Bu toplantılardan çıkan her sonuç 
sadece illerimizde değil ulusal anlamda sektörel bir gündem 
oluşturarak tüm meslektaşlarımıza faydalar sağlayacaktır. 
İstişare içerisinde ortak dilimizi konuşarak sorunlarımızın 
üzerine gitmeyi ve aşılması konusunda öncü olacağımızı 
umuyoruz. Amacımız çevre ilerdeki sektörel temsilciler ile 

birlikte hareket edebilmek, sorunları çözebilmek, düzgün 
uygulamaları birbirimize öğretebilmektir. Sağlık ve medikal 
sektörü temsilcileri olarak ulusal anlamda birçok sektöre de 
örnek olacak işbirliği politikamızı ileriye taşıyarak sorunların 
çözümünde büyük bir yol almayı ümit ediyoruz.” dedi. 

• Medikal sektör çalışanlarının da sağlık çalışanı olarak 
kabul edilmesi aşı sırasında öncelik verilmesi.

• Firmaların Kamu kurumlarından alacaklarının tahsilindeki 
gecikmeler.

• SGK ile sözleşmeli iş yapan Üyelerimizin kendilerinden 
kaynaklanmayan, sistemsel sorunlar nedeniyle Ceza 
ödemek zorunda kalmaları

• Meslek Kanunu çıkmasına rağmen Tıbbi ürünlerin internet 
üzerinden satışının devam ediyor olması.

• Fabrikalar vb kurumlara, tıbbi usul ve yetkilere uygun 
olmayan firmaların yapmış olduğu Sağlık taramaları 
neticesinde yaşanan sorunlar;

• Sektör Meclislerinin yeteri kadar aktif çalışmaması ve 
sesimizi yeterince duyuramamaları.

• Tıbbi Cihaz firmalarının, hastanelerin hemen hemen her 
birimine günün her saatinde hizmet vermelerine rağmen, 
Sağlık çalışanı statüsünde görülmeyip Covid aşılama 
sırasına alınmaması.

• Merdiven altı hijyen (maske, dezenfektan, temizlik mlz 
vb) ürünlerinin satılması nedeniyle üyelerimizin yaşadığı 
sorunlar.

Yaşanılan tüm sorunlar ile ilgili olarak, odalar arası ortak 
komisyon kurulmasının gerektiği, Odalar arası ortak 
toplantıların genişleyerek sürekli hale getirilmesi, sorunları 
Odaların Yönetim kurullarına ayrıntılı biçimde aktarmaları, 
Oda yönetim kurulları vasıtasıyla TOBB ve ilgili Bakanlıklara 
sorunların hızlı bir şekilde ulaşmasını sağlamak ve neticelerini 
takip etmek yönünde ortak karar alındı.

Sağlık ve Medikal Sektör Temsilcileri Sorunlara 
Karşı Tek Ses Oluyor

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde çalışmalarını 
yürüten, Yiyecek, İçecek ve Konaklama Hizmeti sektörü 
temsilcilerinin oluşturduğu 5. Meslek Komitesi aylık olağan 
toplantısını video konferans eşliğinde gerçekleştirdi.
Söz konusu toplantıya Komite Başkanı Hasan Alptekin, Başkan 
Yardımcısı Osman User, Komiteden Meclis Üyeleri Muhammet 
Alican Sak ve Gökhan Tiryaki, Komite Üyesi Ali Deribaş ve 
beraberinde Sakarya Büyükşehir Belediyesi Strateji Geliştirme 
Daire Başkanı Veysel Çıplak davetli olarak iştirak etti.

Strateji Geliştirme Daire Başkanı Veysel Çıplak, komite üyelerine “Let’s Cycle At The Black Sea (Karadeniz’de Pedal Çevirelim) 
organizasyonu hakkında sunum gerçekleştirerek bilgiler paylaştı. Sunumun ardından komite üyeleri tarafından sektörel 
değerlendirmelerin yapıldı toplantıda gündem maddeleri görüşülerek karara bağlandı.

5. Meslek Komitesi online olarak toplandı
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 31. Meslek Komitesi desteği 
ve Sakarya Bilişim Sektörü Derneği (SABİDER) ile ARBİL 
Danışmanlık işbirliğiyle “Covıd-19’dan Etkilenen İşletmelere 
Hızlı Destek Programı ve KOSGEB Destekleri” konulu 
bilgilendirme toplantısı gerçekleştirildi.
ARBİL Danışmanlık Temsilcilerinden İbrahim ve Salihan 
Demirbaş’ın anlatımıyla webinar platformu üzerinden online 
gerçekleştirilen bilgilendirme toplantısına SATSO Meclis 
Başkan Yardımcısı Necmettin Kırık ve SABİDER Yönetim 
Kurulu Başkanı Nahit Gök başta olmak üzere SABİDER Yönetim 
Kurulu Üyeleri, SATSO ve SABİDER üyesi firma temsilcileri 
iştirak ettiler. 

Toplantıda KOSGEB tarafından yakın zamanda duyurulan 
KOBİGEL-KOBİGELİŞİM Destek Programı ve KOSGEB Mikro ve 
Küçük İşletmelere Hızlı Destek Programı hakkında katılımcılara 
bilgilendirme sunumları gerçekleştirildi. 
ARBİL Danışmanlık temsilcileri katılımcılara yönelik verdikleri 
bilgilerde şunlara değindiler: “Projenin amacı yerli ve yetkin 
dijital teknoloji geliştirici KOBİ envarterini genişletmektir. 
26-28-30-33-61-62 ve 63 NACE kodlu firmalar bu desteğe 
başvurabileceklerdir. Destek paketi Büyük Veri İşlenmesi ve 
İmalat Sanayinde Kullanımı, Nesnelerin İnterneti, Endüstriyel 
Robot Teknolojileri, Akıllı Sensör, Yapay Zeka, Siber Güvenlik, 
Akıllı-Esnek Otomasyon Sistemleri ile Sanal Gerçeklik 
Teknolojilerini içeren 8 ana dijital teknolojiyi kapsamaktadır. 
Bu başlıklara göre yapılan çalışmalar uygun proje konusu 
olarak değerlendirilecektir.” 
Toplantının devamında KOSGEB Mikro ve Küçük İşletmelere 
Hızlı Destek Programı” hakkında da bilgi veren eğitmenler; 
“Bu bir kredi paketi değil finansal destek projesidir. Mikro 
işletmeler için 30 bin- küçük işletmeler için de 75 bin TL’ye 
destek veriliyor ve toplamda 130 bin işletmenin faydalanması 
amaçlanıyor.” ifadeleri kullanıldı.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası 21. Meslek Komitesi aylık 
olağan toplantısını video konferans eşliğinde gerçekleştirdi.
Söz konusu toplantıya Komite Başkanı Ziya Kural, Başkan 
Yardımcısı Mustafa Buruşoğlu, Komite Üyesi Ömer Bayrak ile 
Komite Yedek Üyesi Erkan Eminoğlu ve beraberinde davetli 

olarak Sakarya Uygulamalı Bilimler Üniversitesi (SUBÜ) Öğr. 
Gör. Samet Çelebi iştirak etti.
Toplantıda SATSO’nun ortak olduğu, Doğu Marmara Kalkınma 
Ajansı desteği ile Arifiye Meslek Yüksek Okulunda “Motor 
Testi ve Simülasyonu Laboratuvarı Kurulması Projesi” 
hakkında Öğr. Gör. Samet Çelebi tarafından bilgilendirme 
sunumu gerçekleştirilerek meslek komitesi üyelerinin görüş 
ve önerileri değerlendirildi. 
Proje kapsamında otomotiv sektöründe ihtiyaç duyulan 
mesleki eğitim becerisine sahip nitelikli personel ihtiyacını 
karşılayabilmek ve bölgenin rekabet gücünü arttırmak 
için mevcut otomotiv teknolojisi öğrencilerinin uygulama 
becerilerinin geliştirilmesi amaçlanıyor. 

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası ısıtma, soğutma ve mekanik 
tesisat sektör temsilcilerinin oluşturduğu 7. Meslek Komitesi 
tüketicileri mağdur eden korsan ve yetkinliği olmayan firmalar 
konusunda gündem oluşturmaya ve tüketiciyi dikkatli olması 
hususunda uyarmaya devam ediyor.

Hem vatandaşları hem de sektör temsilcisi yetkili firmaları 
mağdur eden sahte servisler konusunda 7. Meslek Komitesi 
üyeleri gerçekleştirdikleri aylık olağan toplantılarında bu 
gidişatı engellemeye yönelik çalışmalar gerçekleştiriyor. 
Komite Başkanı Emre Şahin ise; “Sakarya Ticaret İl Müdürü 
Emre Atmaca ile yaptığımız görüşmeler doğrultusunda 
halkımızı sahte servis konusunda ve Servis Bilgilendirme 
Sistemi (SERBİS) hakkında bilinçlendirmeyi hedefliyoruz. 
Tüketici ihtiyacı olduğu servisi ‘www.servis.gov.tr’ adresinden 
firma, marka, sektör, ürün, il veya ilçe bazında arama 
yaparak bulabilecektir. Bütün tüketici vatandaşlarımızın bu 
adresi kullanmalarını ve beraberinde sektör temsilcisi yetkili 
servis firmalarımızın da kayıt yaptırmalarını şiddetle tavsiye 
ediyoruz.

Covıd-19’dan Etkilenen Işletmelere KOSGEB 
Destekleri Anlatıldı 

21. Meslek Komitesi ile SUBÜ’den işbirliği toplantısı

SATSO 7. Meslek Komitesi Korsan Servislere Karşı 
Uyarıyor
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Yurtdışı İş Geliştirme 
Komisyonu ve beraberinde Doğu Marmara ABİGEM, 
Kocaeli Sanayi Odası, Kocaeli Ticaret Odası ile Kosova 
İş Ajansı Prishtina REA ve Arnavutluk Yatırım Geliştirme 
Ajansı işbirliğinde online B2B ikili iş görüşmeleri etkinliği 
gerçekleştirildi.  Avrupa İşletmeler Ağı kapsamında 
gerçekleştirilen etkinlikte SATSO, KTO VE KSO ile Kosova 
ve Arnavutluk’ta faaliyet gösteren toplam 96 firma 
temsilcisi, Bilişim ve İletişim Teknolojileri, Otomotiv Yan 
Sanayi, Makine, Otomasyon, Metal, Plastik ve Kauçuk 
sektörlerine yönelik ikili işbirliklerini değerlendirdiler. 

Toplantıya SATSO’yu temsilen Yurtdışı İş Geliştirme 
Komisyonu Başkanı Ali İhsan Güneş ve beraberinde 
komisyon üyeleri ile çok sayıda SATSO üyesi firma 
temsilcisi iştirak etti.

Gerçekleştirilen etkinlik hakkında bilgiler paylaşan SATSO 
Yurtdışı İş Geliştirme Komisyonu Başkanı Ali İhsan Güneş, 

“Kosova ve Arnavutluk ülkeleri de Avrupa kıtasına yönelik 
etkinliğini artırmak isteyen üyelerimizin dikkatini çeken ilk 
ülkeler arasında yer alıyor. Karşılıklı olarak birçok önemli 
potansiyele sahip ülkenin iş dünyasını bu organizasyon 
ile bir araya getirerek işbirliği anlamında ciddi bir yol kat 
etmiş olduk.” ifadelerini kullandı.

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası bünyesinde çalışmalarını 
yürüten Yurtdışı İş Geliştirme Komisyonu, Sakarya Gümrük 
Müdürlüğü ve Sakarya Ticaret İl Müdürlüğü işbirliğinde 
ortak toplantı gerçekleştirdi.  Dış ticaret ile ihracatın 
gelişimi, gümrüğün daha etkin çalışması adına işbirliği 
çalışmalarının görüşüldüğü toplantıya Sakarya Gümrük 
Müdürü İbrahim Aksoy, Sakarya Ticaret İl Müdürü Emre 
Atmaca, SATSO Yurtdışı İş Geliştirme Komisyonu Başkanı 
Ali İhsan Güneş ve Başkan Yardımcısı Hayrettin Kovacıoğlu 
iştirak etti.

KOSOVA VE ARNAVUTLUK B2B ETKINLIĞI GERÇEKLEŞTIRILDI 

YURTDIŞI İŞ GELİŞTİRME KOMİSYONU’NDAN DIŞ TICARET VE GÜMRÜĞE YÖNELIK ORTAK TOPLANTI

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası, Tarım ve Hayvancılık 
Komisyonu  aylık olağan toplantısında hayvanlarda 
yaşanan İhbarı Mecburi Hastalıklar konusunda mevcut 
mevzuatın değişmesi konusunda değerlendirmelerde 
bulundu.  Komisyon Başkanı Volkan Terzioğlu, “Hastalıkların 
kontrolü ve bulaşmasının engellenmesi amacıyla bazı 
hayvan hastalıkları İhbarı Mecburi Hastalıklar sınıfında yer 
alıyor ve bu hastalıkların teşhisi sonucunda da üreticiler 
Bakanlığa bilgi vermek zorunda oluyorlar. 

Ancak Komisyonumuz, özellikle binlerce hayvanın bir 
arada yetiştirildiği Tavuk Vebası hastalığı konusunda 
uygulamanın değişmesi gerektiğini savunmaktadır. 
Tavuk Vebasına karşı biyogüvenlik tedbirlerini yeterince 
almayarak virüsü çiftliğindeki hayvanlara bulaştıran, 
diğer kanatlı işletmelerini de riske atan çiftlikler için 2020 
yılında mevzuatta değişikliğe gidilmiş ve virüsün tespit 
edildiği işletmedeki kanatlı hayvanlar için “Tavuk Vebası” 
tazminat oranı 2/4 olarak belirlenmiştir. Buna ek olarak 
Tavuk Vebası nedeniyle değerlendirme yapılan ve virüs 
olmadığı halde risk teşkil ettiği için itlaf edilen kanatlı 

hayvan çiftliklerine ödenecek tazminat oranı da 4/4 
olarak belirlenmiştir.

İhbarı mecburi hastalıklarda biyogüvenlik tedbirleri gibi 
güvenlik şartlarını yeterince sağlamayan işletmelerin 
zararının 2/4’lük kısmının karşılanması yerine 
faaliyetlerine tümüyle izin verilmemesi ve takibinin 
yapılması gerekmektedir. Şartları tümüyle yerine getiren 
işletmelerin ise zararlarının suiistimallerin önüne geçmek 
adına hepsinin devlet tarafından karşılanması ya da devlet 
tarafından karşılanmayan kısmının TARSİM tarafından 
karşılanmasını talep ediyoruz.” dedi.

IHBARI MECBURI HASTALIKLAR YÖNETMELIĞI’NIN DEĞIŞMESI ÇAĞRISI
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Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası, gerçekleştirdiği eğitim, seminer gibi birçok organizasyon ile üyelerinin 
sosyoekonomik gelişimine en üst düzeyde katkı vermeyi amaçlıyor. SATSO üyelerinin bu sayede rekabet edebilirlik 
düzeyi artarken, dünyadaki yeni gelişmeleri, yeni pazarları, yeni iş alanları hakkında da güncel bilgiye sahip oluyor. 
SATSO, sahip olduğu vizyon ve üyelerine yönelik sorumluluk bilinciyle covid salgını sürecinde bile online eğitimlerle 
üyelerine ulaşmayı başarmıştır. 
Bu bağlamda SATSO tarafından üyelerimizin gelişimine yönelik şu eğitim-seminerler gerçekleştirilmiştir:

Odamız ile TOBB ETÜ SEM işbirliğiyle “Sunum Teknikleri ve Rapor Hazırlama 
Eğitimi” online Eğitimi gerçekleştirildi. Eğitmen Serdar Bilecen’in sunumu ve 
çok sayıda SATSO üyesinin katılımı ile online olarak gerçekleştirilen eğitimde 
iletişim teknikleri, iyi sunum ve raporlama, başarılı sunum ve rapor için 
gerekenler gibi konu başlıkları hakkında ayrıntılı bilgiler paylaşıldı

Odamız yürütücülüğünde, üyelerimize yönelik “Uluslararası Pazaryerleri ve 
Mikro İhracat: Amazon.com” konulu online eğitim gerçekleştirildi. E- İhracat 
Uzmanı Bora Önalan’ın sunumuyla gerçekleştirilen eğitimde e-ticaret ve 
ihracatın gelişimi, amazon.com örneği, hesap açılışı, ürün girişi, pazarlama 
araçları ve mikro ihracat konularında ayrıntılı bilgiler aktarıldı. 

Odamız yürütücülüğünde, Sakarya Üniversitesi Hukuk Fakültesi Dekan 
Yardımcısı ve Milletlerarası Kamu Hukuku Anabilim Dalı Dr. Öğr. Üyesi 
Sezercan Bektaş’ ın sunumuyla “ Kişisel Verilerin Korunması” konulu 
seminerde Türk hukukunda kişisel veri kavramı, kişisel verileri işlemenin 
temel ilkeleri ve şartları, veri sorumlusunun görevleri ve veri sorumluları 
sicili, verilerin aktarılması, hak ve yükümlülükler gibi birçok konuda ayrıntılı 
bilgiler paylaşıldı.

Odamız ile Doğu Marmara Avrupa Birliği İş Geliştirme Merkezi (ABİGEM) 
işbirliğinde “Pandeminin Dijitalleşme Üzerinde Yarattığı Global Değişim” 
konulu online eğitimi gerçekleştirildi. Öğr. Gör. Sn. Reha Tartıcı’ nın sunumu 
ve SATSO üyelerinin katılımı ile webinar platformu üzerinden gerçekleştirilen 
eğitimde Covid-19 küresel pandemisinin pazarlama ve tüketici üzerinde 
neden olduğu değişim konusu işlendi.

Odamız ile Doğu Marmara Avrupa Birliği İş Geliştirme Merkezi (ABİGEM) 
işbirliğiyle, üyelerimize yönelik “Pazarlama Stratejileri” online eğitimi 
gerçekleştirildi. Eğitmen Hüseyin Mandacı anlatımıyla gerçekleştirilen 
eğitimde pazarlamanın esaslarına yönelik birçok değerli bilgi SATSO 
üyelerine aktarıldı.

Sakarya Uluslararası Ticareti Geliştirme Merkezi (SUTGEM) kapsamında 
Pordax Elektronik Ticaret Hizmetleri A.Ş imzalanan protokol ile SATSO 
Üyelerine yönelik 1 yıl ücretsiz e-ticaret, e-ihracat sitesi alt yapısı eğitimleri 
ve kurulumu hizmeti verildi. 2020 yılının Ağustos ayında başlayan eğitimler 
kapsamında SATSO üyelerine e-ticaretin gelişimi, kargo, paketleme, e-ticaret 
sitesinin kurulum aşamaları, oluşum süreçleri gibi bilgilerin aktarıldı birçok 
eğitim düzenlendi.
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Odamız ve TOBB Ekonomi ve Teknoloji Üniversitesi Sürekli Eğitim Araştırma ve 
Uygulama Merkezi (TOBB ETÜ-SEM) işbirliğiyle Dr. Sn. Cengiz TAVUKÇUOĞLU’ 
nun sunumuyla “İş ve Aile Yaşamında Kuşak Yönetimi” konulu online eğitim 
gerçekleştirildi. Eğitimde, aile bireylerinin iş yaşamında her birinin karakteri, 
beklentileri, yaşama amacı, içinde bulundukları koşullar, iş yapış şekilleri 
farklı olan çeşitli kuşaklardan oluşan çalışanlara kuşak farklılıklarının 
anlatılarak birbirlerini anlamalarının sağlanması hedeflendi.

Odamız ile Sakarya Serbest Muhasebeci Mali Müşavirler Odası işbirliğiyle 
“7326 Sayılı Yapılandırma Kanunu Uygulamaları Semineri” gerçekleştirildi. 
Webinar platformu üzerinden online olarak gerçekleştirilen seminere SATSO 
Meclis Başkanı Talip Kuriş, Sakarya Vergi Dairesi Başkanı İlhan Akçay, 
Sakarya SMMO Başkanı Ertuğrul Kocacık ile Sakarya SGK Müdürü Erhan 
Çavuş SATSO Hizmet binasından iştirak ettiler. Seminerde, 7326 sayılı 
yapılandırma kanunu kapsamında borçların yapılandırılması, matrah ve 
vergi artırımı, işletme kayıtlarının düzeltilmesi, kesinleşmiş sosyal güvenlik 
kurumu alacakları kanunun kapsam tarihleri, başvuru süresi, kapsadığı borç 
çeşitleri gibi birçok konuyu kapsayan ayrıntılı bir sunumlar gerçekleştirdi. 

Odamız ile TOBB Ekonomi ve Teknoloji Üniversitesi Sürekli Eğitim Araştırma 
ve Uygulama Merkezi (TOBB ETÜ-SEM) işbirliğiyle “Telefonda ve Topluluk 
Önünde Etkili Konuşma” Eğitimi gerçekleştirildi. İletişim Uzmanı Adnan 
Erbaş’ın sunumuyla gerçekleştirilen eğitimde iletişim becerilerinin ve beden 
dilinin iş yaşamındaki gerekliliği ve doğru kullanımına yönelik bilgiler verildi. 

Odamız ile TOBB Ekonomi ve Teknoloji Üniversitesi Sürekli Eğitim Araştırma 
ve Uygulama Merkezi (TOBB ETÜ-SEM) işbirliğiyle “Kripto ve Dijital Paralar” 
konulu online eğitim gerçekleştirildi. Doç. Dr. Atılım Murat’ın sunumuyla 
gerçekleştirilen eğitimde Kripto Para Nedir, Nasıl Ortaya Çıktı?, Kripto Para 
Üretimi ve Madenciliği, Kripto Para Alım Satımı Nasıl Yapılır?, Kripto Para ile 
Alışveriş , Kripto Paralarda Vergi, Kripto Paraların Kontrol ve Takip Edilmesi 
gibi konularda bilgiler paylaşıldı.

Odamız Yurtdışı İş Geliştirme Komisyonu öncülüğünde, Sakarya Uygulamalı 
Bilimler Üniversitesi (SUBÜ) Dr. Öğr. Üyesi Mustafa Yılmaz’ın sunumuyla 
Ticaretin Gelecekteki Altyapısını Kurmak: Alibaba Örneği” konulu online 
seminer gerçekleştirildi. Dr. Öğr. Üyesi Yılmaz; Alibaba’nın kurulma süreci ve 
gelişimi, Alibaba’nın önerdiği ticaret altyapısı modeli ve Alibaba’nın önerdiği 
modeli ülkemizde uygulamak mümkün mü? konularını işlediği sunumunda 
sitenin kurulum aşaması ve gelişim ile ticari, tedarik ve altyapı modeli 
hakkında detaylı bilgiler verdi.

Odamız ile Sakarya KOSGEB işbirliğinde KOSGEB Sakarya İl Müdürü Onur 
Kurtçu’nun sunumuyla KOBİGEL-KOBİ Gelişim Destek Programı 2021 çağrısı 
konusunda bilgilendirme semineri gerçekleştirildi. Kurtçu, programın amacı, 
kapsama altındaki sektörler, destek ve teşvik rakamları ile şartları ile ilgili 
katılımcılarla birçok bilgi paylaştı.

Odamız ile Doğu Marmara Avrupa Birliği İş Geliştirme Merkezi (ABİGEM) 
işbirliğinde “Müşteri Odaklılıkta Kişisel Gelişim Eğitimi” gerçekleştirildi. 
Eğitmen Esra Öztürk’ün sunumuyla webinar platformu üzerinden 
gerçekleştirilen eğitimde müşteri tanımı ve müşteri memnuniyet beklentileri, 
müşteri odaklılık, kaliteli hizmet, pazarlama gibi konularda ayrıntılı bilgiler 
verildi. 
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1940’lı yıllar II. Dünya Savaşı’nın büyük etkisi ile 
başlamıştı. Bu dönemde Adapazarı ülke içerisinde 
nüfus, ekonomi gibi birçok açıdan ön sıralarda yer 
almaktaydı. Şehirdeki sosyal hayatı o dönemde 
Adapazarı Kaymakamı olan Refik Kuzucu’nun 
yazdıklarından görebilmekteyiz. 

1940’lı yıllarda Adapazarı halkı ziraat, ticaret ve 
sanatla uğraşırdı. Şehir halkının yüzde 69’u çiftçi, 11’i 
işçi, 5’i sanatkâr, 12’si tüccar ve esnaf, 3’ü memur 
ve serbest meslek erbabıydı. Köylülerin yüzde 99’u 
çiftçi, 1’i de çeşitli işlerde çalışırdı.

Şehirde kadınların yüzde 10’u kostüm, 80’i tek etek, 
10’u çarşaf; yüzde 1’i şapka, 97’si yazma kullanır, 2’si 
başı açıktır. Köylerde, yüzde yetmişi tek etek, otuzu 
çarşaf ve hepsi yazma kullanırdı.

Erkeklerin, şehirde yüzde 20’si şapka, 60’ı kasket 
giyer, 20’si başı acıktır. Yüzde 20’si kravat kullanır. 
Hepsi de kostüm giyerdi. Köylerde yüzde 5’i şapka, 
95’i kasket ve hepsi de kostüm giyer; yüzde 5’i 
kravat kullanırdı. Şehir kadınlarının yüzde 5’i 
kollarına bilezik takmayı severdi.

Düğün, lohusa, beşik, sünnet, cenaze törenlerine 
şehir ve köylüler riayet eder, düğünlerde pehlivan 
güreşi, at koşusu yaparlar. Davul ve zurna çaldırmak, 
bazı köylerde kadın erkek bir arada ve bazı yerlerde 
yalnız olarak bar, halay, zeybek, harmandalı, çiftetelli 

oynamak adettendi. Düğünlerde gelini otomobil, 
araba, payton, at ve Yörükler deve ile kadınlı erkekli 
toplu bir halde götürmek kendilerine zevk ve gurur 
verirdi.

Adapazarlılar ekseriyetle misafirperverdir. Bazı 
dileklerin yerine gelmesi için kurban kesmek, 
muayyen yerlerdeki mezar taşlarına, çalılıklara 
bez bağlamak, okutmak gibi halleri yapanlar sınırlı 
miktardaydı.

1940’lı yılların başlarında toprak mahsullerinin 
değerlenmesi üzerine ellerine fazla para geçen 
bilhassa köylülerin pek çoğu içki, kumar gibi halleri 
alışkanlık haline getirmiş idiyse de, 1945’te, gerek 
vaki zararlardan ve tahribattan husule gelen intibah 
ve gerek kazançlarının son zamanlarda cüzi olması 
tesiriyle bu haller mahsus miktarda azalmıştır.

Kazanın asayişi normal bir durumdadır. Öldürme, 
yaralama, dövme, gibi vuku bulan az miktardaki 
hâdiseler, arazi ihtilâflarına ve kadınla ilgili 
münasebetlere ilgili olarak irtikâp edilir.     Bazı 
hırsızlık hâdiseleri ekseriyetle kazaya başka 
yerlerden gelen kimseler tarafından yapılır. Tesadüf 
edilen kız kaçırma vakaları yuva kurmayı temin 
içindir. Köylerde az sayıda kimseler (barbut) denilen 
kumar oyunu oynamakta olup bu halleri kendilerini 
maalesef her yönden sarsmaktadır, bunun izalesi 
çareleri aranmaktadır.

1940’lı Yıllarda Adapazarı’ndaki Sosyal 
Yaşamdan Kesitler

Hazırlayan:
Resül NARİN 

resulnarin@gmail.com



Makale

61Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Sakarya Ekonomi Dergisi

Şehirde ve köylerde avcılığa meraklı pek çok kimseler 
vardır. Bunlar boş zamanlarını avcılıkla geçirirler. 
Şehir ve köylüler halkı içtimai ödevlerini ifa etmeyi 
zevk bilir.

Mesireler: Sapanca gölünden gelerek Sakarya 
nehrine dökülen ve şehrin bir kilometre 
mesafesinden geçerek şehrin su ihtiyacını da temin 
eden meşhur Çarksuyu kenarında belediyenin su 
tesisi ve asri gazinosu mevcut olup su burada beton 
bir yol içine alınmış ve üzerine köprüler kurulmuş, 
çağlayanlar yapılmıştır. Gezinti ve eğlenti yerleri 
ve diğer müteaddit kır ve kahve gazinoları vardır. 
İstanbul’un Göksu deresi gibi kayıklarla gezilen 
Çark suyu etrafı yeşillik ve ağaçlarla süslenmiş 
ve bezenmiştir. Doyulamayacak kadar güzel bir 
manzara arz etmektedir. II. Dünya Savaşından önce 
demiryolları idaresi tenezzüh(gezinti) trenleri tertip 
ederek bu emsalsiz güzelliklerden diğer vilâyetler 
halkını da istifade ettirmekteydi.

Sapanca gölü kıyıları ile merkeze 14 kilometre 
mesafede bulunan Kemaliye köyü, 12 kilometre 
mesafede olan Reşitbey köyü, 3 kilometre mesafede 
bulunan Erenler köyü ve Sakarya Nehri kıyılarında 
mesireler vardır. Şehir ve köy halkı bahar ve yaz 
mevsimlerinde buralara gider ve eğlenirler.

Hamamlar: Şehirde 4 ve Sapanca nahiye merkezinde 
Mimar Sinan’ın eseri olan 1 hamam vardır. Köylülerin 
pek az kısmı temizliğe riayet etmez. 1945 yılı içinde 
14 köyde umumi yıkanma yeri yapılması için tedbirler 
alınmıştır.

Umuma mahsus yerler: Merkezde 13 otel, 3 pansiyon, 
4 han, 45 kahvehane, 2 büyük lokanta ve gazino ile 
32 lokanta ve aşçı dükkânı, 3 pastacı ve tatlıcı, 20 
fırın;

Sapanca nahiye merkezinde 2 otel, 6 kahvehane ve 
4 lokanta ve aşçı dükkânı, 5 fırın;

Söğütlü nahiye merkezinde 1 otel, 1 han ve 5 
kahvehane;

Kâzımpaşa nahiye merkezinde 1 kahvehane; 50 
köyde 75 kahvehane; vardır.
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İNSAN SAĞLIĞINI DA EKONOMİYİ DE 

AŞI KURTARACAK

Olağan Meclis Toplantısına SATSO 
Meclis Başkanı Talip Kuriş, 

Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün 
Altuğ, Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Yüksel Avşar, Yönetim 
Kurulu Sayman Üyesi Doğan 
Çatalbaş, Yönetim Kurulu Üyesi 
Bünyamin Müftüoğlu SATSO Erol 
Öztürk Hacıeyüpoğlu Meclis Toplantı 
Salonundan iştirak ettiler.

Yoklama ve gündem maddelerinin 
oylanmasının ardından 1182 no’lu 
Meclis oturumuna ait tutanak 
görüşülerek oy birliği ile kabul edildi. 
Aralık ayı Kat’i Mizan ve ekleri ile 
Bütçe İzleme Raporu, Hesapları 
İnceleme Komisyonu Başkanı 
Vahap Gün’ün sunumunun ardından 
oylanarak, meclis üyeleri tarafından 
tasdik edildi.

Yönetim Kurulu’nun aylık faaliyetleri 
ve oda çalışmaları hakkında bilgi 
vermek üzere söz alan SATSO 
Yönetim Kurulu Başkanı A. Akgün 
Altuğ; “Türkiye’de ilk korona virüs 
vakası bundan tam 1 yıl önce 

görülmüştü. Tabi ki en büyük 
beklentimiz aşılanma sürecinin bir an 
evvel tamamlanmasıdır. En azından 
şu anda bildiğimiz, aşının kurtarıcı 
gücü olduğu yönündedir. 

Özellikle pandemi tedbirleri sebebiyle 
kapalı olan işletmelerimizin açılması 
konusunda uzun zamandır yoğun ve 
kapsamlı bir çalışma içerisindeydik. 
Açıklanan son duruma göre bu 
işletmelerimiz faaliyetlerine başladı 
ve Ramazan’a kadar faaliyetlerine 
devam edecekler. Bir sektörün ayakta 
kalması adına önerilerin dikkate 
alınarak sektörün desteklenmesi 
gerektiğini düşünüyoruz. 

2021 yılının ilk 2 ayında Sakarya 
toplam 947 milyon 393 bin $ 
ihracat gerçekleştirmiştir. Şubat 
ayı ihracatında geçtiğimiz yılın 
aynı dönemine göre yüzde 11’lik bir 
düşüş var. Yine de; TÜİK tarafından 
açıklanan verilere göre Türkiye 
ekonomisi pandemiye rağmen 2020 
yılında %1.8 büyüme kaydederek, 
dünyada pozitif büyüme 

gerçekleştiren ekonomiler arasında 
yer aldı. 

Şehrimizdeki inşaat projelerinde 
kullanılan hazır betonların 28 
günlük yaş beton testleri ile ilgili 
artan şikayetlerin değerlendirilmesi 
adına 18. 34. Meslek komite üyeleri 
ve Sakarya Çevre Ve Şehircilik 
İl Müdürlüğü temsilcilerinin 
oluşturduğu beton komisyonu 
detaylı bir çalışma gerçekleştirdi. 
Komisyonumuz, firma isimleri 
olmadan, 1786 adet numunenin 
sonuçlarını incelemiş ve bunlarla 
ilgili değerlendirme yaparak rapor 
hazırlamıştır. 

Şehrimizin dış ticaret kapasitesi her 
geçen gün ciddi anlamda artıyor. Bu 
artışın getireceği talebi fazlasıyla 
karşılayacak ve çevre illere de hizmet 
edecek bir gümrük müdürlüğü binası 
bu şehir için bir ihtiyaçtır. Sakarya, 
Bolu, Düzce aksını kapsayan 
Doğu Marmara İhracatçılar Birliği 
kurulması yolunda çalışmalara da 
başladık. 

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Mart Ayı Olağan Meclis Toplantısı Meclis Başkanı Talip Kuriş 
Başkanlığında, hibrit olarak, meclis üyelerinin fiziki ve online katılımı ile gerçekleştirildi.
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Pide Azami Fiyat Tarifesi

Mart Ayı Olağan Meclis Toplantısında 
ayrıca, Unlu Mamuller ile Et ve Süt 
Ürünleri Sektörü Temsilcisi 27. Meslek 
Komitesi tarafından meclise sunulan 
ve 370 gr. pide 4 TL, 560 gr. pide 
6TL, 760 gr pide 8 TL satılmasının 
talep edildiği 2021 yılı Azami Pide 
Fiyat Tarifesi Teklifi meclis üyeleri 
tarafından görüşülerek oylandı ve 
meclis üyelerin tarafından oy birliği 
ile kabul edildi.

Meclis Toplantısının Meslek 
Komitelerinin Sorunlarının 
Görüşülmesi Bölümünde Söz Alan; 

29. Meslek Komitesinden Meclis 
Üyesi Kenan Taçyıldız, “1 yıldır 
okullarına hasret olan 5,6,7,9,10,11. 
sınıfların haftada 2 gün olsa bile 
okullarını gitmesini istiyoruz. Eğitim-
öğretimin düzenli sürebilmesi adına 
öğretmenlerimizin, memurlarımızın 
aşılanması gerekiyor.” dedi.

17. Meslek Komitesinden Meclis 
Üyesi Adnan Borazancıoğlu, “Bizler 
fiyat istikrarının iyileştirilmesini 
bekliyoruz. Anormal fiyat artışları 
yaşanıyor ve denetim gerekiyor. Fiyat 
artışlarının nedeninin yurtdışına 
ihracat isteği olduğu söyleniyor.” 
ifadelerini kullandı.

15. Meslek Komitesinden Meclis 
Üyesi Ercan Başnuh, “Engelli 
vatandaşlarımızın kullanmak 
zorunda olduğu sonda ve bez 
fiyatlarının SGK sisteminde sıklıkla 
güncellenmesi gerekiyor. Vatandaş 
ve satıcılar mağdur oluyor.” dedi.

31. Meslek Komitesi Meclis Üyesi ve 
Meclis Başkan Yardımcısı Necmettin 
Kırık, “Dijital para madenciliği çok 
revaçta. Bu iş için iyi bilgisayar ve 
ekran kartlarına ihtiyaç duyuluyor. 
Piyasada maalesef ekran kartı bu 
nedenle artık bulunamıyor.” dedi.

26. Meslek Komitesinden Meclis 
Üyesi Lütfi Sunman, “Hammaddeye 1 
Mart’tan beri 4 kere, 2020 Temmuz 
ayından beri de %182 zam gelmiş 
durumda. Maalesef pandemiye 
uydurulup yapılan suni zamlar var. 
Ticaretin genetiği bozuldu.” diye 
konuştu. 

1. Meslek Komitesinden Meclis Üyesi 
Turgay Çelik, “Lisanslı depoculuk 
oldukça verimli ve başarılı bir 
uygulama ancak depo oluşturma 
konusunda ağır şartları var. İstenen 
şartlar hafifletilirse daha çok yapılır 
ve çiftçi oldukça rahatlayacaktır.” 
dedi. 

Meclis Toplantısının Dilek ve 
Temenniler Bölümünde Söz Alan; 

23. Meslek Komitesinden Meclis 
Üyesi Nihat Cinoğlu, “Ülkedeki temel 
sorun üretim ve ihracatın yapısıdır. 
İhracatımızın yüzde 70’i ithalattan 
ve montaj üssü gibi bir durumdayız. 
İhracatımız artsa bile dış ticaret 
açığımız da artıyor sürekli.” ifadelerini 
kullandı.

29. Meslek Komitesinden Meclis Üyesi 
Kenan Taçyıldız, “Herkesin işinin iyi 
olabilmesi için eğitimin iyi olması 
gerekiyor. Bugün ülkemizde maalesef 
iyi bir eğitim yok. Her köşeye bir 
üniversite açıldı ancak nitelikli eğitim 
yok.” diye konuştu. 

28. Meslek Komitesinden Meclis Üyesi 
Emrullah Terzioğlu, “Toplulaştırma 
Sakarya için olmazsa olmazdır. 
Geleceğe yönelik çok güzel 
çalışmalar var ancak uygulamaya 
konulurken çok yetersiz kalınıyor.” 
dedi.
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SATSO MECLİSİ 
PANDEMININ SEKTÖRLERE ETKISINI  DEĞERLENDİRDİ

Olağan Meclis Toplantısına SATSO 
Meclis Başkanı Talip Kuriş, Yönetim 
Kurulu Başkanı A. Akgün Altuğ, 
Yönetim Kurulu Başkan Yardımcıları 
Cem Gün ile Yüksel Avşar, Yönetim 
Kurulu Üyeleri Erhan Fidan, Hüseyin 
Ür ve İbrahim Arabul SATSO Erol 
Öztürk Hacıeyüpoğlu Meclis Toplantı 
Salonundan iştirak ettiler.

Toplantının açılış konuşmasını yapan 
Meclis Başkanı Talip Kuriş, “ABD 
Başkanı Biden’in 1915 olaylarına 
ilişkin olarak politik bir söylemle 
yaptığı sözde “soykırım” ifadesini 
büyük bir üzüntüyle karşılıyor, talihsiz 
bir açıklama olarak değerlendiriyor 
kesinlikle reddediyoruz.” dedi.

Yoklama ve gündem maddelerinin 
oylanmasının ardından 1183 no’lu 
Meclis oturumuna ait tutanak 
görüşülerek oy birliği ile kabul edildi. 
Mart ayı Kat’i Mizan ve ekleri ile Bütçe 
İzleme Raporu, Hesapları İnceleme 
Komisyonu Başkanı Vahap Gün’ün 
sunumunun ardından oylanarak, 
meclis üyeleri tarafından tasdik 

edildi.

Yönetim Kurulu’nun aylık faaliyetleri 
ve Oda çalışmaları hakkında 
bilgi vermek üzere söz alan 
SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. 
Akgün Altuğ; “Yarından itibaren 
yaklaşık 17 gün sürecek bir tam 
kapanma sürecine geçiyoruz. Tam 
kapanma, ticari anlamda da bir 
kapanmayı beraberinde getiriyor.
İşletmelerimizin salgından sonra 
da varlıklarını sürdürebilmeleri için 
desteklerin artırılmasını, her sektöre 
özel bir paket hazırlanmasını ve 
kapsamlı olarak değerlendirilmesini 
talep ediyoruz. 

 “Nisan ayında istihdam edilenlerin 
sayısı 27 milyon 150 bin kişi, 
istihdam oranı ise yüzde 42,9 
oldu. Bu rakamlarda özellikle 
istihdamı korumaya yönelik teşvik 
edici düzenlemelerin etkileri 
görülmektedir. İhracata baktığımızda 
Sakarya’dan yılın ilk çeyreğinde 139 
ülkeye yaklaşık 1,5 milyar dolarlık 
ihracat gerçekleştirildi. Ülke geneline 
de baktığımızda Mart ayı itibariyle, 
18 milyar doları aşarak, yeni bir 
Cumhuriyet tarihi aylık ihracat 
rekoruna imza atıldı. 

İç pazardaki ham madde temininde 
yaşanan sıkıntılar, katma değerli 
ürünlerin üretilmesi sürecine 
olumsuz yönde etki ediyor. Sektörde 
faaliyet gösteren üyelerimizden 
gelen geri dönüşlerde özellikle 
mobilya sektöründe sunta ve 
MDF başta olmak üzere, plastik 
sektöründe kauçuk tozu, elektrik-
elektromekanik, demir-çelik, 
otomotiv ve tarım gibi sektörlerde 
yaşanan hammadde sorunu 

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Nisan Ayı Olağan Meclis Toplantısı Meclis Başkanı Talip Kuriş 
Başkanlığında, hibrit olarak, meclis üyelerinin fiziki ve online katılımı ile gerçekleştirildi.
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beraberinde birçok sektörü de 
etkiliyor. 

Toplantının Meslek Komitelerinin 
Sorunlarının Görüşülmesi ile Dilek 
ve Temenniler Bölümünde söz alan 
meclis üyeleri ülke, şehir ve gündem 
hakkında görüş ve önerilerini dile 
getirdiler.

29. Meslek Komitesinden Meclis 
Üyesi Kenan Taçyıldız, “Maalesef 
hayat pahalılığı artık çok daha fazla 
hissediliyor. Asgari ücretten alınan 
vergiler düşürülmeli ve bu vergiler 
ücreti alanlara verilmelidir.” dedi.

31. Meslek Komitesinden Meclis 

Üyesi Behlül Bayrak, “Haberleşme 
çok önemlidir, günlük bir ihtiyaçtır. 
Kapanma döneminde insanlar 
haberleşmeye ihtiyacı olacak 
ve mobil iletişim işletmeleri açık 
olmalıdır.” dedi.

28. Meslek Komitesinden Meclis 
Üyesi Emrullah Terzioğlu, “Şehir 
planlamasında hayvancılık 
yatırımına yer olmadığı için hem 
yerel, hem de dışarıdan gelecek 

yatırımlar için bu önemli sorunun 
düzeltilmesi gerekiyor.” dedi.

6. Meslek Komitesinden Meclis Üyesi 
Enes Akcan, “Kapatma kararında 
işletmeler vergi levhalarına ve karar 
defterlerine e-ticaret yazdırırsa  
faaliyetlerini gerçekleştirmek için 
muafiyet kazanmış oluyorlar.” diye 
konuştu.

17. Meslek Komitesinden Meclis Üyesi 
Adnan Borazancıoğlu, “Şehrimizdeki 
STK’ların sıklıkla bir araya gelerek 

sorunları gündeme getirme 
çalışmaları çok önem arz ediyor.” 
dedi.

23. Meslek Komitesinden Meclis Üyesi 
Nihat Cinoğlu, “Bağırarak dünyadaki 
ekonomik sistemi değiştiremeyiz. 
Akılcı politikalar, yetkin ve yetkili 
kişilerle sıklıkla bir araya gelip 
bilgilerimizi paylaşıp sonuç odaklı 
çalışmalıyız.” dedi.

26. Meslek Komitesinden Meclis 
Üyesi Lütfi Sunman, “Bizler burada 
seçildiğimiz için sektör bizlerden bir 
şey bekliyor. Bu meclisin daha güçlü 
olması için dersimize çalışmalıyız.” 
ifadelerini kullandı. 
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SATSO MECLISI NORMALLEŞME SÜRECINI DEĞERLENDIRDI

Yoklama ve gündem maddelerinin 
oylanmasının ardından 1184 no’lu 
Meclis oturumuna ait tutanak 
görüşülerek oy birliği ile kabul edildi. 
Nisan ayı Kat’i Mizan ve ekleri ile 
Bütçe İzleme Raporu, Hesapları 
İnceleme Komisyonu Başkanı 
Vahap Gün’ün sunumunun ardından 
oylanarak, meclis üyeleri tarafından 
tasdik edildi.

SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. 
Akgün Altuğ:“ Koronavirüs salgınıyla 
mücadele kapsamında uzun bir 
kapanma dönemini de geride 
bıraktık. Bu dönemde maalesef 
kepenk indirmek zorunda kalan 
üyelerimizin de olduğunu biliyoruz. 
Ancak 17 gün kapanmanın ardından 
faaliyete başlayacağı beklentisi 
ile hazırlıklarını yapan yeme içme 
sektörümüzün, açılma sürecinin 
ileriki tarihe ötelenmesinin üyelerimiz 
nezdinde hayal kırıklığı yarattığını 
da belirtmeden geçemeyiz.  Ayrıca 

bu yaşanan süreçte özellikle gıda, 
inşaat, mobilya ve birçok sektörde 
hammadde ve fahiş fiyat artışları da 
hem halkı hem de her şeye rağmen 
üretmeye ve çalışmaya gayret eden 
iş dünyasını büyük bir sıkıntıya 
sokmakta. 

Kısa çalışma ödeneği, İşyeri kira 
stopajında ve KDV indirimi, Nakdi 
ücret desteği, Ciro kaybı desteği, KGF 
kefalet kapasitesinin 500 milyar TL’ye 
çıkarılması, Nefes kredisi, KOSGEB 
destek programları, Kamuya borçlar 
için vadelendirme, Yapılandırma 
imkanlarının getirilmesi, Bazı 
yükümlülüklerin ötelenmesi, Çek 
düzenlemesi gibi çalışmalar TOBB’un 
dolayısıyla sizlerin, bizlerin girişimleri 
ile gerçekleşti. 

Nisan ayı ihracat rakamlarına 
göre Sakarya geçtiğimiz yılın 
aynı dönemine göre ihracatını en 
fazla yükselten il oldu. Sakaryalı 
ihracatçılar, geçen yılın aynı 
dönemindeki sert düşüşle 
kıyaslandığında bu sene nisan 
ayında yüzde 1170’lik bir artış 
başarısı göstererek 460 milyon 612 
bin dolarlık ihracat gerçekleştirdi.

Sakarya Uluslararası Ticareti 
Geliştirme Merkezi” ile üyelerimize 
hizmet vermeye devam ediyoruz. 
Mart 2020 ve mart 2021 tarihleri 
arasında e- ticaret ve e- ihracat 
eğitimleri kapsamında 27 adet eğitim 
düzenlenmiş olup, 616 katılım iştirak 
etti ve bu süreçte 28 üyemiz kendi 
kurumsal web sitesini oluşturdu.

104 yıl önce başlayan SATSO hizmet 
yolculuğu, bugün de 13 binden yakın 
üyesi, 34 meslek komitesi, 87 meclis 
üyesi, yönetim kurulu, komisyonları, 
kadın ve genç girişimciler kurulları, 
tecrübeli çalışan kadrosu ile 
Sakarya’yı ticaretin ve üretimin kalbi, 
turizmin incisi, tarımın rotası olarak 
inşa etmeye devam ediyor. 

Başkan Altuğ’un konuşmasının 
ardından Meslek Komitelerinin 
Sorunlarının Görüşülmesi 
Maddesinde söz alan;

29. Meslek Komitesinden Meclis Üyesi 
Kenan Taçyıldız, “Okulların artık 
açılması gerekiyor. Öğretmenlere 
aşılama oldu ancak yine de açılmıyor. 
Bu çocuklar okuldan uzaklaştı evden 
çıkmak istemiyor. Fizik, kimya, tarih 
bunları öğretirsiniz ancak uzaktan 
eğitemezsiniz.” dedi.

15. Meslek Komitesi’nden Meclis Üyesi 
Ercan Başnuh,”Ticari potansiyelini 

SATSO Mayıs Ayı Olağan Meclis Toplantısı Meclis Başkanı Talip Kuriş Başkanlığında, hibrit olarak, 
meclis üyelerinin fiziki ve online katılımı ile gerçekleştirildi.
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dikkate alarak bundan sonraki 
süreçte medikal cihaz sektörüne 
ülkemizin bu alana daha fazla ilgi 
göstermesini temenni ediyorum.”

6. Meslek Komitesinden Meclis Üyesi 
Enes Akcan, “Şehirlerin ihtiyaçlarına 
göre ticarethanelerin denetlenmesi 
ve yeterlilik şartının aranmasının 
ve nüfusa göre ticarethanelerin 
açılabilmesi konusunda Ticaret 
Bakanlığı’nın girişimlerde 
bulunmasını talep ediyoruz” dedi.

31. meslek Komitesi’nden Meclis Üyesi 
Necmettin Kırık, “Bilişim sektörü 
ile ilgili yazılım konusunda verilen 
desteklerden Teknokent dışındaki 
firmaların da faydalanmasını talep 
ediyoruz.”

14. Meslek Komitesi’nden Meclis 
Üyesi Ekrem Kayasan ise “Sanayi 
sektöründe fiyatta artış var. 2 ay önce 
hammadde aldığımız yurtdışındaki 
firmalar eski fiyat anlaşmasını kabul 
etmiyor. Hammaddemizin tamamını 
göndermiyor.”

23. Meslek Komitesi’nden Meclis 
Üyesi Nihat Cinoğlu “Durağan 

sezon, üretim düştü. Şimdi talep var 
hammadde bulamıyoruz. Demir ve 
çelik bulamıyoruz. Nasıl çözülecek?”

3. Meslek Komitesi’nden Meclis Üyesi 
Mahmut Kösemusul, “Sakarya’da 
son 20 yıldaki ekonomik yatırımlara 
bakalım, OSB’lere, ticarete, ihracat 
rakamlarına baktığımız zaman 
pandemiden dolayı olan meselelerle 
gerçekleri karıştırmayalım.” dedi.

Sağlık nedenleriyle görevinden 
ayrılan Ramazan Sezer’in yerine 
geçen 14. Meslek Komitesi’nden 
Meclis üyesi Akay Sezer ise meclis 
üyelerine kendisini tanıtan bir 
konuşma yaptı.

SATSO Mayıs Ayı Olağan Meclis 
Toplantısının Dilek ve Temenniler 
Bölümünde söz alan;

3. Meslek Komitesi’nden Meclis 
Üyesi Recep Sandıkçı “1,5-2 ay önce 
ameliyat oldum. Sayın Yönetim 
Kurulu Başkanımızın ve oda 
camiamızın sürekli arayıp sorması, 
benden dua eksik etmeyen herkese 
teşekkür ediyorum. Böyle bir aileye 
üye olmaktan gurur duyuyorum.” 
dedi.

16. Meslek Komitesi’nden Meclis Üyesi 
Oktay Topçu “17 günlük kapanma 
sürecinde yönetim kurulu başkanımız 
biz acenteler için iznin alınması ile 
ilgili büyük bir çaba sarf etti. Bunun 
için teşekkür ediyorum.” dedi.

17. Meslek Komitesi’nden Meclis üyesi 
Adnan Borazancıoğlu da geçirdiği 
operasyon nedeniyle geçmiş olsun 
dileklerini ileten meclis üyelerine 
teşekkürlerini sundu.

15. meslek Komitesi’nden Meclis 
Üyesi Ercan Başnuh, “Ne yaşarsak 
yaşayalım insan merkezli 
düşünmeliyiz. Göç yollarında bizleri 
Anadolu’ya taşıyan ve hayatını 
kaybedenleri saygıyla anıyorum.

23. meslek Komitesi’nden Meclis Üyesi 
Nihat Cinoğlu, “Yaşanan süreçte 
geleceği planlayarak aksiyon almak 
ve planlama yapmak gerekiyor.” dedi

2. Meslek Komitesi’nden Meclis Üyesi 
Hasan Genç, “Çark caddesinde 
yabancı tabelaların olduğu, 
gettolaşmanın başladığı, emitasyon 
ürünlerin satıldığı bir cadde olarak 
kalitesini kaybediyor.” dedi.

7. Meslek Komitesi’nden Yönetim 
Kurulu Sayman Üyesi Doğan Çatalbaş; 
“Sezon başında Sakaryaspor’un  
deplasman masraflarını karşılama 
noktasında bir söz vermiştik 
sözümüzü yerine getirme konusunda 
maddi ve manevi desteklerini 
esirgemeyen Yönetim Kurulu 
Başkanımız, Meclis Başkanımız 
yönetim kurulu üyesi arkadaşlarıma 
teşekkür ediyorum.”
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SATSO MECLISI UZUN BIR ARADAN SONRA YÜZYÜZE 
TOPLANDI

Pandemi sürecinin başından itibaren 
ilk ez tamamıyla fiziki katılım ile 
gerçekleştirilen Meclis Toplantısında 
yoklama ve gündem maddelerinin 
oylanmasının ardından 1185 no’lu 
Meclis oturumuna ait tutanak 
görüşülerek oy birliği ile kabul edildi. 
Mayıs ayı Kat’i Mizan ve ekleri ile 
Bütçe İzleme Raporu, Hesapları 
İnceleme Komisyonu Başkanı 
Vahap Gün’ün sunumunun ardından 
oylanarak, meclis üyeleri tarafından 
tasdik edildi.

Yönetim Kurulu’nun aylık faaliyetleri 
ve SATSO çalışmaları hakkında 
bilgi vermek üzere kürsüye gelen 
SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. 
Akgün Altuğ şunları dile getirdi: 

“Meclis Üyelerimizi bir arada yine bu 
meclis salonunda görmekten dolayı 
mutluluk duyuyorum. Aşılanma 
sürecinin hızlanması ile 1 Temmuz 
itibariyle normalleşmeye geçiş süreci 
başlıyor. Geçirdiğimiz 1.5 yıllık dönemi 
düşünürsek her şeye rağmen hem 
iş hem ekonomi hem sosyal hayat 
anlamında sabırlı ve güçlü bir duruş 
sergilediğimizi düşünüyorum. 

Son zamanlarda ülkemizde kadın 
istismarı, kadın cinayetleri, çocuk 
istismarı, sağlık çalışanlarına saldırı, 
hayvan hakları ihlali gibi konular 
çok fazla gündeme gelir oldu. Biz ne 
zaman bu hale geldik diye sormadan 
edemiyor insan. Bu tür olayların 
hepsini kınıyorum. 

Yeni OSB’ler için çalışıyoruz. 
Kaynarca’da makine ve mobilya 
ihtisas OSB kurmayı planlıyoruz. 
Kocaali de de teknoloji OSB kurma 
çalışmalarımız var. Vazgeçtik 
şeklinde bir söylenti çıktı ancak 
çalışmalarımıza aynı hızda devam 
ediyoruz. Kaynarca’da altyapı 
çalışmaları devam eden DOMİ OSB 
alanını da yaklaşık 1200 dönüm 
büyütme çalışmalarına başladık. 

Şehrimiz büyüyor ve her geçen gün 
nüfusu da artıyor. Mühendisliği ve 
tekniği göz önünde bulundurarak 
konutlarda kat bazında yukarıya 
çıkılabilir. 

Yönetim Kurulu Başkanı Altuğ’un 
konuşmasının ardından Yönetim 
Kurulunun Aylık Faaliyetlerinin 
Değerlendirilmesi bölümünde 
söz alarak kürsüye gelen Meclis 
Üyelerinden;

2. Meslek Komitesinden Meclis Üyesi 
Hasan Genç; “Yatay büyüme ile ilgili 
Sakarya’nın coğrafya olarak Erenler, 
Hızırtepe, Yeşiştepe Maltepe, 
Beşköprü, Esentepe, Kuruçeşme, 
Akmeşe sınırından dönüp Karaman, 
Camili, Korucuk bölgelerinde sırasıyla 
hilal şeklinde yükselti var. Bu yükselti 
altyapı, imarlaşma ve yüksek kat için 
çok uygun.” dedi.

26 Meslek Komitesinden Meclis Üyesi 
Lütfi Sunman, “Komisyonlarımızın 

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Haziran Ayı Olağan Meclis Toplantısı Meclis Başkanı Talip Kuriş 
başkanlığında meclis üyelerinin katılımı ile Erol Öztürk Hacıeyüpoğlu Meclis Toplantı Salonu’nda 
gerçekleştirildi.
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yaptığı icraatları 3-4 ayda bir burada 
sunum veya başkanımız anlatırsa 
onları motive etmiş oluruz ve bilgi 
sahibi olmuş oluruz.” dedi.

29. Meslek Komitesinden Meclis Üyesi 
Kenan Taçyıldız; “Sakarya hava 
kirliliği sıralamasında 10 sırada. Buna 
yönelik önlemler alınmalı.” dedi.

31. Meslek Komitesinden Meclis Üyesi 
Behlül; “Kentsel dönüşümle ilgili 
binaların yüksek katlı olarak çıkılması 
şehrimizin daralmasına karşı nefes 
aldıracaktır. Daha derli toplu kuralları 
belli bir yapılanma tavsiye ediyoruz.” 
diye konuştu. 

33. Meslek Komitesinden Meclis Üyesi 
Emre Beşir; “Çocuklarımızın meslek 
liselerine ön yargı ile yaklaştıkları 
biliniyor. Bundan 20 yıl önce meslek 
liselerinde mezun olanlar çok 
kıymetliydi ancak bu kıymet artık 
kalmadı. Bunun da değerlendirilmesi 
gerekiyor.” dedi.

Meslek Komitelerinin sorunlarının 
görüşülmesi bölümünde söz alarak 
kürsüye gelen Meclis Üyelerinden;

1. Meslek Komitesinden Meclis Üyesi 
Turgay Çelik;  “Sanayi anlamında da; 
şehrimizde çok ciddi nitelikli eleman 
ihtiyacı var. SAMİB olarak bir kariyer 
merkezi kurduk. Umuyoruz ki Odamız 
da böyle bir oluşumda bu sıkıntıya 
çare bulacaktır.” ifadelerini kullandı.  

31. Meslek Komitesinden Meclis Üyesi 
Necmettin Kırık; “E-ticaret üzerinden 
satışlarda birçok faturasız işlem 

yapılıyor. Bazılarında bir sıkıntı 
olduğunda karşıda muhatap bile 
bulamıyor tüketiciler. Özellikle 
elektronik ürünlerde şehrimizin yerel 
işletmelerinden alışverişin tercih 
edilmesini tavsiye ediyorum.” diye 
konuştu.

16. Meslek Komitesinden Meclis Üyesi 
Oktay Topçu; “Maalesef ülkemizde 
ticari yozlaşma var. Herkesin her 
iş kolunu kolayca yapabilmesi 
buna yol açıyor. Buna bir müdahale 
edilmelidir.” dedi.

28. Meslek Komitesinden Meclis 
Üyesi Emrullah Terzioğlu; “İPARD 
desteklerinden faydalanan 42 
il var ancak Sakarya yok. İPARD 
kapsamında yapılan yatırımların 
yüzde 90’a kadar karşılanıyor. Bizim 
de şehrimizin katılması gerekiyor.” 
dedi.
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17. Meslek Komitesinden Meclis 
Üyesi Adnan Borazancıoğlu; “Emtia 
fiyatları çok yükseldi. Bakır kablo 
yerine alüminyum kablo kullanılabilir. 
Bunun kanunda da yeri olmalı ve 
müteahhitlere alüminyum kablo 
kullanma yönünde sözleşmelerde 
izinler verilmelidir.” ifadelerini 
kullandı.

6. Meslek Komitesinden Meclis Üyesi 
Enes Akcan, “Günümüzde hem fiziki 
ticaretimizi korumak hem de dijital 
ticarette etkin olmak gerekiyor. 
Ayakta kalmak için bu şarttır.” dedi.

28. Meslek Komitesinden Meclis Üyesi 
Ahmet Çubuk ise “1. OSB yanında, 
OSB tarafından yapılıp Bakanlığa 

devredilen bir meslek lisesi var ve 
atölyelerinde çok ciddi ekipmanlar 
var. Bu liseyi bizler bünyemize 
alıp atölyelerini nitelikli eleman 
yetiştirmek için kullanabiliriz.” diye 
konuştu.

Dilek ve Temenniler bölümünde 
söz alarak kürsüye gelen Meclis 
Üyelerinden;

29. Meslek Komitesinden Meclis Üyesi 
Kenan Taçyıldız; “Herkesin kendi işini 
yaptığı, adaletin olduğu, kızlarımızın 
rahatça dolaştığı, insanların 
birbirini sevdiği ve güvendiği, kadın 
cinayetlerinin olmadığı bir dünya 
dileklerinde bulunuyorum.“ dedi.

28. Meslek Komitesinden Meclis 
Üyesi Emrullah Terzioğlu; “Kentsel 
dönüşüm şehrimiz için olmazsa 
olmazdır. Söylemlerden öteye eyleme 
geçilmelidir.”

16. Meslek Komitesinden Meclis 
Üyesi Oktay Topçu; “Fabrikalarda 
komisyoncu sigortacılık yapılıyor. 
Yasağa karşı bir kanun var ancak bu 
kanunu uygulayacak, denetleyecek 
bir kurum yok. Kendi mesleğimizi 
yapamıyoruz ancak önüne gelen her 
kişi bu işi rahatlıkla yapılıyor.” 

31. Meslek Komitesinden Meclis 
Üyesi Behlül Bayrak; “Büyük internet 
sitelerinde müşteriyi koruma kadar 
satıcıyı da koruyacak önlemler 
alınmasını gerekiyor. Satıcıların 
herhangi bir güvencesi maalesef 
yok.” dedi.

29. Meslek Komitesinden Meclis Üyesi 
Mustafa Yıldırım: “Eskiden meslek 
liselerine ciddi puanlarla giriliyordu. 
Şu an için hiçbir yere girilemiyorsa 
meslek lisesine git diye bir algı var 
ancak çok yanlış. Bunu yıkmak 
gerekiyor.” ifadelerini kullandı.
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SATSO MECLISI ARTAN GÖÇMEN KONUSUNU 
DEĞERLENDIRDI

Meclis Toplantısında yoklama ve 
gündem maddelerinin oylanmasının 
ardından 1186 no’lu Meclis oturumuna 
ait tutanak görüşülerek oy birliği ile 
kabul edildi. Haziran ayı Kat’i Mizan 
ve ekleri ile Bütçe İzleme Raporu, 
Hesapları İnceleme Komisyonu 

Başkanı Vahap Gün’ün sunumunun 
ardından oylanarak, meclis üyeleri 
tarafından tasdik edildi.

Yönetim Kurulu’nun aylık faaliyetleri 
ve SATSO çalışmaları hakkında 
bilgi vermek üzere kürsüye gelen 
SATSO Yönetim Kurulu Başkanı A. 
Akgün Altuğ, “Son günlerde vaka 
sayılarımız yeniden ciddi anlamda 
artmış durumda. Yaşadığımız salgın 
sürecinin üstesinden gelebilmenin 
ve bu virüsü yenmenin en önemli 
koşulu aşı olmaktır. Özellikle 18-
35 yaş arası kitlenin, aşılanma 
konusunda teşvik edilmesine yönelik 
il sağlık müdürlüğümüzle çalışmalar 
yapıyoruz. Hatta bu konuda 
aşılananlara teşvik amaçlı sağlık 
müdürlüğümüz aracılığı ile birtakım 
desteklerde bulunduk. Belli bir 
sayıda tablet aldık, müdürlüğümüze 
ilettik. 

Tüketici fiyat endeksi haziran 

ayında yıllık yüzde 17.53, aylık yüzde 
1,94 arttı. Bir taraftan yatırımlar, 
sanayide çarklar daha hızlı dönmeye 
başlamışken ve iş dünyamız 
artık salgın sonrası döneme 
hazırlanıyorken; diğer taraftan 
enflasyon baskısı ekonomiyi orta 
vadede etkileyecek gibi görünüyor.

Sakarya ekonomisi için önemli bir 
tarım girdisi olan fındık sezonu 
başlıyor.  Sakarya’nın rekoltesi 
geçen yıla oranla gayet iyi. Bu sezon 
için fındığın taban fiyatının en az 30 
lira olması üreticinin rahatlaması ve 
çiftçinin beklentilerini karşılaması 
anlamında önemli olacaktır. 

Sunta, MDF ve yonga levha gibi ahşap 
hammaddeler, ‘ihracı kayda bağlı 
mallar” listesine dahil edildi. Benzer 
bir uygulamayı demir ve çimento gibi 
hammadde sıkıntısı yaşanan diğer 
sektörlerde de bekliyoruz. 

Meslek liselerinin niteliğini artırmaya 
yönelik çalışmalarımıza hız verdik. 
Özellikle 81 ilde 81 meslek lisesi projesi 
kapsamındaki proje okullarımız ve 
bu okullardaki bölümlerin tercih 
edilmesi, sanayi altyapısı gelişen 
ilimizin nitelikli istihdamı açısından 
önemlidir. 

Ülkemizde son birkaç yıldır bir 
göçmen gündemi var. İlimizde; geçici 
koruma altındaki Suriyeli sayısı; 15 
bin 663, ikamet izni alanların sayısı; 

Sakarya Ticaret ve Sanayi Odası Temmuz Ayı Olağan Meclis Toplantısı Meclis Başkanı Talip Kuriş 
başkanlığında meclis üyelerinin katılımı ile Erol Öztürk Hacıeyüpoğlu Meclis Toplantı Salonu’nda 
gerçekleştirildi.
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13 bin 688 diğer kategoride olanlar; 
10 bin olmak üzere toplam; 39 bin 
351 göçmen yaşamaktadır. Biz ülke 
olarak bu halklara kapılarımızı 
açmakla kalmadık, ülkelerine destek 
de verdik. Var olan göçmen yanı 
sıra; bölgelerinde sorun yaşayan 
milletlerden de ülkemize, ilimize yeni 
göç haberlerini almaya başladık. 
Gelecek adına hem kültürel hem 
demografik anlamda maalesef 
sağlıklı bir ilerleme görülemiyor.”

Başkan A. Akgün Altuğ’un 
konuşmasının ardından gündem 
maddelerinin görüşülmesi 
bölümlerinde söz alan Meclis 
Üyeleri sektörel sorunları, görüş ve 
önerilerini dile getirdiler.

Meclis Toplantının Meslek 
Komitelerinin Sorunlarının 
Görüşülmesi Bölümünde söz alan 
Meclis Üyeleri;

17. Meslek Komitesinden Meclis Üyesi 
Adnan Borazancıoğlu, “Operatörlük 
konusunda İŞKUR ile görüşme 
gerçekleştirdik. SATSO, İŞKUR 
ve Üniversite işbirliğinde nitelikli 
operatör yetiştirme konusunda bir 
proje tasarlayacağız. Çalışmalara 
başladık. Bizlere düşen eğitilecek 
operatör adayları bulmaktır.” dedi. 

29. Meslek Komitesinden Meclis 
Üyesi Kenan Taçyıldız, “Çocuklarını 
seven ebeveynlerden rica 
ediyorum, aşı olun. Aşı olunmazsa 
çocukları okullara gidemiyor. 2 
yıldır bu çocuklar evlerde kaldı. Aşı 
konusunda söylenenler abartılıyor.“ 
diye konuştu.

31. Meslek Komitesinden Meclis 
Üyesi Necmettin Kırık, “Son 
zamanlarda yazılımda freelancer 

kavramı ve yazılım sektöründe kayıt 
dışılık ortaya çıktı. Evinde yeni şeyler 
üreten beyinlerin önünü tıkamak 
yanlış olur. Ancak kitabına uygun 
yapanların da hakkını yememek için 
denetlemelerin olması gerekiyor.” 
ifadelerini kullandı. 

Meclis Toplantının Dilek ve Temenniler 
Bölümünde söz alan Meclis Üyeleri;

15. Meslek Komitesinden Meclis Üyesi 
Ercan Başnuh, “Yıllardır kontrollü 
bir göç hareketi var ve göçün en 
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çok hedef aldığı ülke Türkiye’dir. 
Misafirler, ülkelerinde iç savaş bittiği 
zaman döneceklerdi .2011 yılından 
beri burada olan, bayramda kendi 
ülkesine gidip evlenen ve geri dönen 
insanların geçici olma ihtimali artık 
yoktur.” dedi.

23. Meslek Komitesinden Meclis 
Üyesi Nihat Cinoğlu, “Herkes 
insanlığın kötüye gittiğini kabul 
ediyor ancak kimse kendisinin 
kötüye gittiğini kabul etmiyor. Yeni 
deneyimlere açık olmalıyız. Birileri 
üretiyor diye bir şeyler yapmaktan 
vazgeçmek kabul edilemez.” dedi. 

16. Meslek Komitesinden Meclis Üyesi 
Oktay Topçu, “Bizler bir şehirden, bir 
şehre zor giderken yabancıların elini 
kolunu sallayarak ülkemize girmesi 
akıl alır gibi değil. Bir ülkede nüfusun 
yüzde 10’u kadar göçmen olamaz. 
Bu ülkenin önümüzdeki yıllarda çok 
büyük güvenlik sorunu olacak.” dedi.

14. Meslek Komitesinden Meclis 
Üyesi Hasan Çakır, “Sanayi arsası 
üretilmelidir. Küçük üreticiler 
dükkanlarına sığamıyor. Küçük 
üretici Dörtyol’a gelmek zorunda 
mı? Sadece sanayi de değil ev 
yapılacak arazi, arsa bulunmuyor. 
Sanayi arsasının üretilmemesi ülke 
gelişiminin önüne koyulmuş bir 
engel.” dedi.

28. Meslek Komitesinden Meclis 
Üyesi Emrullah Terzioğlu, “Konut 
arsasının metrekaresi 1500-2000 TL 
bandından seyrediyor. Konut arsası 
üretilmeyince ve talep de çoğalınca 
fiyatlar tavan yapıyor. Yeni planların 
yapılması gerekiyor.” dedi. 

1. Meslek Komitesinden Meclis Üyesi 
Turgay Çelik, “Bir yanda sel var ancak 
İç Anadolu’da büyük bir kuraklık söz 
konusu. Tarihimizde ilk defa hasat 
devam ederken buğday, arpa ithalatı 
yapıldı. Kuraklık gıdayla ilgili sorunlar 
ortaya çıkarabilir.” diye konuştu.

29. Meslek Komitesinden Meclis 
Üyesi Kenan Taçyıldız, “Okulların 
açılmasına çok az zaman kaldı. 
Okullarımızın öğretmenleri ve 
çalışanlar tamamıyla aşılandı. 
Bakanlığa teşekkür ederiz.” dedi.

23. Meslek Komitesinden Meclis 
Üyesi Nihat Cinoğlu, “Tarım 
savunma sanayinden bile öndedir. 
Soframızda yediğimiz bile ithal 

geliyorsa bağımsızlığımız yoktur. 
Miras nedeniyle bölünme dolayısıyla 
katma değer üretemiyoruz. İnsanlar 
kendi arazisini sürerken dönemiyor 
başkasının arazisine giriyor.” dedi.

13. Meslek Komitesinden Meclis Üyesi 
Gökhan Korkmaz, yakın zamanda 
babasını kaybetmesinin ardından 
desteklerini esirgemeyip daima 
yanında olduğunu belirttiği SATSO 
Yönetimi ve Meclisine teşekkürlerini 
iletti. 

33. Meslek Komitesinden Meclis 
Üyesi Emre Beşir, “Son zamanlarda 
çip sorunu diye tabir edilen 
hammadde sorunu birçok sektörü 
olumsuz etkiledi. Bakanlığımız 
öncülüğünde kooperatif tarzı 
bir oluşum oluşturulup katma 
değerli teknolojik üretim yapılması 
gerekiyor.” dedi. 








